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#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Τα ΜΜΕ, 
το Facebook και

η παγίδα του
«δωρεάν»

EUROPA

ΣΕΛ. 10με τoν Σπύρο Καπράλο

Πόσο εμπιστεύονται 
σήμερα οι πολίτες 
την Ευρωπαϊκή
Ένωση;

ΣΕΛ. 14-15

ΣΕΛ.  17

ΠΑΥΛΟΣ ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ
Βουλευτής Νότιου Τομέα Αθηνών με το ΠΑΣΟΚ

«Οι πολιτικοί γάμοι 
με ηγεσίες μάς αφήνουν 
παγερά αδιάφορους»
ΣΕΛ.  19

Γράφουν

ΝOΤΗΣ ΜΑΡΙΑΣ
Στον αέρα λόγω Χαμάς 
και ο οικονομικός διάδρομος 
Ινδίας - Μ. Ανατολής - Ευρώπης

Το Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο 
θωρακίζει τη Θράκη 

ΕΥΡΙΠIΔΗΣ ΣΤ. ΣΤΥΛΙΑΝΙΔΗΣ

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ
Λίμπιντο και επιθυμία: 
Μάθετε τους παράγοντες που 
επηρεάζουν τη σεξουαλική 
επιθυμία στους άνδρες

Το τέρας και οι δικαιολογίες 

www.political.gr
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Ο κανόνας ζωής 
και η πολιτική 
κληρονομιά

ΣΕΛ. 20-21
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UpperStories
by PAPADAKISPRESS

Kάθε Σάββατο το superπεριοδικό 
με gossip, μόδα και «ζουμερά» 

καλλιτεχνικά παρασκήνια
ΣΕΛ. 45-56

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΟ ΤΗΣ «Ρ»

Η άγνωστη κατάθεση 
για τη δολοφονία
του Κατσουρή

Αποκλειστική 
συνέντευξη 

«Η Ελλάδα επί Μητσοτάκη ενίσχυσε
εξωστρέφεια και γεωστρατηγικό ρόλο»

ΣΕΛ.  25-26

ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ

ΣΕΛ. 28

ΣΕΛ.  22

Ανακοίνωση-καταπέλτης
κατά των «ερευνητών»

δημοσιογράφων

ΕΝΩΣΗ ΕΙΣΑΓΓΕΛΕΩΝ ΕΛΛΑΔΟΣ

ΑΜΟΚ ΔΙΑΛΥΣΗΣ ΣΤΟΝ ΣΥΡΙΖΑ

Ο «ΚΡΥΦOΣ»
ΡOΛΟΣ

Ο «ΚΡΥΦOΣ»
ΡOΛΟΣ

του Τάιλερτου Τάιλερ
Οι ειδικές αποστολές 
και το νέο πόστο που 

του ετοιμάζει ο Κασσελάκης
ΣΕΛ. 6, 12-13

ΚΕΝΤΡΙ Η σύμβουλος  του Τσίπρα  και η... λινάτσα ΣΕΛ.  8

ΣΕΛ.  9

MAΡΙΑ ΣΥΡΕΓΓΕΛΑ
Ποια είναι η πρώτη 

γυναίκα που αναλαμβάνει 
γραμματέας της ΝΔ ΣΕΛ.  22
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ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Κ
ανείς άλλος δεν θα μπορούσε να διαλύσει
τον ΣΥΡΙΖΑ τόσο γρήγορα και με τόσο γελοίο
τρόπο. Ούτε με Τζουμάκα στην ηγεσία της

Κουμουνδούρου θα γινόταν τέτοιο σύστριγκλο και θα
έπεφτε τόσο χαμηλά το περίφημο πλεονέκτημα της
Αριστεράς στην Ελλάδα.

Ο Στέφανος έκανε και κάτι καλό. Ανέδειξε το από-
λυτο κενό της Αριστεράς του χαβιαριού στη χώρα
μας. Αποκάλυψε ότι όλοι αυτοί οι κατά συνείδηση
άεργοι που βρισκόντουσαν στην Κουμουνδούρου
ούτε είχαν ούτε έχουν κάποιο υπόβαθρο. Ήταν η
απόλυτη φούσκα, συμπεριλαμβανομένου και του
Κασσελάκη βεβαίως. Κανείς σώφρων άνθρωπος
δεν πέφτει από τα σύννεφα αν φεύγει ο Πάνος
Σκουρλέτης, ο Νίκος Βούτσης ή ο Ευκλείδης Τσακα-
λώτος. Όπως κανείς δεν έπεσε από τα σύννεφα όταν
έφυγαν ο Παναγιώτης Λαφαζάνης, ο Δημήτρης

Στρατούλης και η Ζωή Κωνσταντοπούλου.
Πολύ εύστοχα, ο ευρωβουλευτής Στέλιος Κούλο-

γλου χαρακτήρισε πρόσφατα τον ΣΥΡΙΖΑ «κόμμα
μιας χρήσης». Έναν πολιτικό φορέα χωρίς μέλλον,
δηλαδή. Βρήκε ένα κύμα το 2015, το καβάλησε, κυ-
βέρνησε με ακροδεξιά στοιχεία (βλέπε Ανεξάρτη-
τους Έλληνες) και αυτό ήταν όλο. Όλες οι άλλες βα-
ρύγδουπες αναλύσεις για το τι αντιπροσωπεύει ο
ΣΥΡΙΖΑ είναι αμπελοφιλοσοφίες… Τίποτα δεν αντι-
προσωπεύει και κανείς δεν ενδιαφέρεται αν θα δια-
σπαστεί ή θα διαλυθεί. Ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν ένα συνονθύ-
λευμα ανθρώπων που δεν είχαν καμία συγκολλητι-
κή ουσία παρά μόνον τη δίψα για τους αρμούς της
εξουσίας. Ο καθένας είχε τη δική του προσωπική
ατζέντα και τη δική του φιλοδοξία για ανέλιξη στην
κομματική επετηρίδα. Δεν είχαν ποτέ κανένα όραμα
και καμία στρατηγική για τη χώρα. «Σταχανοβίτες»

χωρίς αιτία… με μοναδικό σκοπό την κομματική
επιβράβευση. Απλώς έτυχε ο Τσίπρας να μαζέψει
όλους αυτούς τους decadence τύπους και να τους
κάνει υπουργούς.

Από την πορεία αυτού του μορφώματος στην πολι-
τική ζωή του τόπου συγκρατώ μόνο μια κουβέντα
που είχε πει ο αείμνηστος Τζίμης Πανούσης που πέ-
ρασε από την Αριστερά στα νιάτα του και τους γνώρι-
ζε καλά. «Στον ΣΥΡΙΖΑ δεν μπορούν να φτιάξουν τα
δόντια τους και θα φτιάξουν το κράτος; Κατεβάζουν
το μουστάκι για να μη φαίνονται τα δόντια που δεν
υπάρχουν…». Με λίγες λέξεις περιέγραψε πλήρως
την ανθρωπογεωγραφία αυτού του χώρου. Τώρα ο
Κασσελάκης ζητά δημοψηφίσματα για τις διαγρα-
φές και πετά την μπάλα της κόντρας στη βάση του
κόμματος. Πιο τραγικός δεν γίνεται… Καλά ξεμπερ-
δέματα να ευχηθούμε στους συντρόφους.

Σιγά μη χάσει η Βενετιά βελόνι
Διάσπαση ή διάλυση; 

Ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν ένα συνονθύλευμα
ανθρώπων που δεν είχαν 

καμία συγκολλητική ουσία παρά
μόνον τη δίψα για τους αρμούς

της εξουσίας
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Κ
υριάκος Μητσοτάκης και Νίκος Χριστο-
δουλίδης βάζουν την ελληνοκυπριακή
σφραγίδα στην αναβάθμιση της ευρω-

παϊκής κινητοποίησης που δόθηκε με την πρωτο-
βουλία Μακρόν και τη Διάσκεψη του Παρισιού,

ώστε να δημιουργηθούν ανα-
χώματα σταθερότητας στην πο-
λεμική κρίση στη Λωρίδα της
Γάζας. 

Με κέντρο εκπομπής το
Ανώτατο Συμβούλιο Συνεργα-
σίας Ελλάδας και Κύπρου, οι
δύο ηγέτες επέκτειναν την εμ-
βέλεια του μηνύματος για την
κοινή απόφαση, ως πυλώνες

ασφάλειας στην ταραγμένη Ανατολική Μεσόγειο,
να αποτελέσουν μέρος της λύσης που επιδιώκε-
ται από το σύνολο της διεθνούς διπλωματίας.

Αξιόπιστοι μεσολαβητές
Στρέφοντας τους προβολείς στις δυνατότητες

που μπορεί να προσφέρει σε αυτόν τον σκοπό ο
γεφυροποιός ρόλος που διαδραματίζουν Αθήνα
και Λευκωσία, ο Κυριάκος Μητσοτάκης επανέλα-
βε εκ νέου την ισχυρή ελληνική βούληση: «Έχου-
με διαχρονικές σχέσεις αξιοπιστίας -και η Κύ-
προς και η Ελλάδα- τόσο με το Ισραήλ όσο και με
τον αραβικό κόσμο. Είμαστε συνεπώς και οι δύο
αξιόπιστοι μεσολαβητές στη Μέση Ανατολή».

Με τον Νίκο Χριστοδουλίδη να υπερθεματίζει
ότι Ελλάδα και Κύπρος «με την ιδιότητά τους ως
κρατών-μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, μπο-
ρούμε -και ακριβώς αυτό επιχειρούμε να πρά-
ξουμε- να είμαστε μέρος της λύσης, προσφέρον-
τας λύση, συμμετέχοντας ουσιαστικά στην αντιμε-
τώπιση των όποιων προκλήσεων προκύπτουν».

Το σχέδιο ανθρωπιστικής βοήθειας με την κωδι-
κή ονομασία «Αμάλθεια» που έχει καταρτίσει η Κυ-
πριακή Προεδρία και μπαίνει στην ευρωπαϊκή αιχ-
μή απασχόλησε ένα μεγάλος μέρος των συζητήσε-
ων των δύο αντιπροσωπειών. Στο συγκεκριμένο
πεδίο ο Κυριάκος Μητσοτάκης υπογράμμισε για
ακόμη μια φορά την ελληνική απόφαση να εμπλα-
κεί πάση δυνάμει σε αυτή τη δύσκολη αποστολή. 

«Εφόσον μπορέσουμε και αντιμετωπίσουμε
τις αρκετές -η αλήθεια είναι- τεχνικές δυσκολίες
που μια τέτοια πρωτοβουλία πάντα δημιουργεί»,
ανέφερε ο κ. Μητσοτάκης. Ο πρωθυπουργός τό-
νισε εμφατικά: «Θεωρούμε προτεραιότητά μας να
συνδράμουμε μέσω ανθρωπιστικών παύσεων
και διαδρόμων βοήθειας, ώστε να υποστηρίξου-
με όσο το δυνατόν αυτούς οι οποίοι έχουν σήμερα
τη μεγαλύτερη ανάγκη: και είναι οι άμαχοι της Γά-
ζας, κυρίως γυναίκες και παιδιά», λαμβάνοντας
τις δημόσιες ευχαριστίες από τον Πρόεδρο της
Κύπρου για την έμπρακτη συμμετοχή της Ελλά-
δας στο κοινό εγχείρημα που θα αποτελέσει την
αιχμή του ευρωπαϊκού δόρατος.

Ο πρωθυπουργός εξέπεμψε για ακόμη μια φο-
ρά το μήνυμα για τη μοναδική διέξοδο στην εν
εξελίξει πολεμική κρίση: «Η οριστική λύση δεν
μπορεί παρά να είναι μια λύση πολιτική. Μια βιώ-
σιμη λύση δυο κρατών, σύμφωνα με το διεθνές

δίκαιο και τις αποφάσεις του Οργανισμού Ηνω-
μένων Εθνών. Διαφορετικά, η ταραγμένη αυτή
ζώνη της Μέσης Ανατολής θα παράγει διαρκώς
αίμα και πόνο». 

Επανέλαβε την υποστήριξη στο δικαίωμα του
Ισραήλ στην αυτοάμυνα, υπογραμμίζοντας όμως
την εκπεφρασμένη αίρεση η άσκηση του συγκε-
κριμένου δικαιώματος να ευθυγραμμίζεται με το
Διεθνές Δίκαιο και ειδικά σύμφωνα με το Διεθνές
Ανθρωπιστικό Δίκαιο, μετά την πρωτοφανή σε
αγριότητα επίθεση που δέχθηκε το Ισραήλ μέσα
στο έδαφός του.

Επανέναρξη διαπραγματεύσεων
Συντονίζοντας τη συμπόρευση Αθήνας και

Λευκωσίας, ο Κυριάκος Μητσοτάκης με τον Νίκο
Χριστοδουλίδη έστειλαν σαφή μηνύματα προς

την Άγκυρα, που αποτυπώθηκαν και στο κοινό
ανακοινωθέν. Ο κ. Μητσοτάκης υπογράμμισε ότι
η επίλυση του Κυπριακού αποτελεί σταθερή εθνι-
κή προτεραιότητα και ότι στόχος είναι η επανέ-
ναρξη των διαπραγματεύσεων στο πλαίσιο του
Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών.

«Η θέση περί δύο κρατών είναι μια θέση παντε-
λώς απαράδεκτη για εμάς και προσβλέπουμε
στον άμεσο διορισμό νέου απεσταλμένου του γε-
νικού γραμματέα του Οργανισμού Ηνωμένων
Εθνών, που θα διερευνήσει τις προοπτικές επα-
νέναρξης των διαπραγματεύσεων», διαμήνυσε ο
πρωθυπουργός. 

Ξεκαθάρισε, δε, ότι η Ελλάδα θα συνεχίσει να
συνδράμει τις προσπάθειες να αναχαιτιστούν με-
θοδεύσεις οι οποίες παραβιάζουν αποφάσεις του
Συμβουλίου Ασφαλείας: «Στην επανέναρξη των

διαπραγματεύσεων, άλλωστε, ρόλο θα πρέπει να
έχει -όπως έχουμε συζητήσει πολλές φορές- και
η Ευρωπαϊκή Ένωση και με βάση τα συμπερά-
σματα του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου της 30ής
Ιουνίου. Κοινή μας επιδίωξη είναι και θα είναι το
ευρωπαϊκό κεκτημένο να ισχύσει σε ολόκληρη
την κυπριακή επικράτεια», ανέφερε ο πρωθυ-
πουργός.

Ο Πρόεδρος της Κύπρου εκτίμησε ότι η πρό-
οδος στις σχέσεις της Ελλάδας με την Τουρκία
«είναι κάτι που θα βοηθήσει και τις δικές μας
προσπάθειες για επίλυση του Κυπριακού». Ο Νί-
κος Χριστοδουλίδης έστρεψε τους προβολείς
στις πρόσφατες εξελίξεις στη Νεκρή Ζώνη και
την υπαναχώρηση της τουρκικής πλευράς να
υλοποιήσει τα συμφωνηθέντα, ενώ έκανε και
διακριτή αναφορά στην τουρκική αντίδραση απέ-
ναντι στην πρόθεση του γενικού γραμματέα να
διορίσει μια προσωπικότητα που θα διερευνήσει
τις προοπτικές επανέναρξης των διαπραγματεύ-
σεων. 

Τα ενεργειακά
Τις ελληνοκυπριακές συνομιλίες απασχόλησε

και το εμβληματικό έργο του EuroAsia Intercon-
nector, στο οποίο ανέλαβε κρίσιμο ρόλο ο ΑΔ-
ΜΗΕ, καθώς και η πρωτοβουλία του East
Mediterranean Gas Forum, του οποίου την προ-
εδρία θα αναλάβει η Ελλάδα το 2024. 

Όπως έγινε γνωστό, Ελλάδα και Κύπρος απο-
φάσισαν να ανταλλάξουν τεχνογνωσία στους το-
μείς της αποθήκευσης, της ασφάλειας των δι-
κτύων ηλεκτρικής ενέργειας και των έξυπνων
μετρητών. Η διμερής συνεργασία μάλιστα θα επε-
κταθεί και στα θέματα των υπεράκτιων ανανεώσι-
μων πηγών. 

ΑΝΩΤΑΤΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΣΥΝΕΡΓΑΣΙΑΣ

Ελλάδα και Κύπρος
«γεφυροποιοί» 

στο Μεσανατολικό

Κυριάκος Μητσοτάκης και Νίκος Χριστοδουλίδης στη συνάντησή τους
τόνισαν τη σημασία του σχεδίου «Αμάλθεια» για ανθρωπιστική βοήθεια 
στη Γάζα - Έστειλαν μήνυμα ότι το Κυπριακό είναι εθνική προτεραιότητα 

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com
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Τ
ην ώρα που μαίνεται η μάχη στο
εσωτερικό του ΣΥΡΙΖΑ και αναμέ-
νονται νέες αποχωρήσεις ιστορικών

στελεχών της παράταξης, ο αρχηγός της
αξιωματικής αντιπολίτευσης Στέφανος
Κασσελάκης φαίνεται πως έχει βρει τον

νέο πολιτικό ρόλο που θα
έχει ο σύζυγός του, Τάιλερ
Μακμπέθ.

Πρόκειται για έναν άτυπο
τίτλο «συμβούλου» που του
έχει δοθεί για τα θέματα των
μειονοτήτων και των ευπα-
θών και ευάλωτων ομάδων
στην Ελλάδα. Ένας ρόλος
αθόρυβος επί του παρόντος,

που πηγάζει από την ευαισθητοποίησή του
σε συγκεκριμένα θέματα ανθρωπίνων δι-
καιωμάτων.

Το ραντεβού στο Κολωνάκι
Σύμφωνα με πληροφορίες της «Political»,

το ραντεβού του συντρόφου του Στέφανου
Κασσελάκη που είδε το φως της δημοσιότη-
τας ήταν μόνο η αρχή και δεν ήταν καθόλου
τυχαίο. Ο 31 ετών άνδρας συναντήθηκε με
τον Γιάννη Γιαννούση, ειδικό σύμβουλο στη
Γενική Γραμματεία Ισότητας, στο υπουργείο
Οικογενειακής Συνοχής, ο οποίος είναι συ-
νεργάτης της Ζέφης Δημαδάμα.

Το δεύτερο στέλεχος που έλαβε μέρος στη
ίδια συνάντηση των τριών ανδρών στο Κο-
λωνάκι είναι ο Γιάννης Βήκας, αναπληρωτής
γραμματέας Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων στο
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ και ειδικός σύμβουλος της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας του κόμματος
για θέματα της LGBTQ κοινότητας.

Ο Τάιλερ Μακμπέθ έχει αναλάβει να
φτιάξει στην ουσία έναν «φάκελο» με όλα
τα ανοιχτά θέματα της συγκεκριμένης κοι-
νότητας στη χώρα μας προκειμένου ο αρ-
χηγός της αξιωματικής αντιπολίτευσης να
συνθέσει το παζλ των μέτρων που πρόκει-
ται να προτείνει μελλοντικά. Στόχος και των
δύο είναι να γίνονται σεβαστά στον απόλυ-
το βαθμό τα δικαιώματα των μελών της
LGBTQ κοινότητας.

Οι ίδιες πληροφορίες αναφέρουν πως ο
Τάιλερ θα πραγματοποιήσει νέο γύρο συ-
ναντήσεων και με τους εκπροσώπους της
LGBTQ κοινότητας προκειμένου να ενημε-
ρωθεί για όλα τα θέματα που εκκρεμούν
και να διαπιστώσει πόσα είναι τα αιτήματά
τους. Η συνάντησή του με τα στελέχη της
ΝΔ και του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ αντίστοιχα είχε
ενημερωτικό και άτυπο χαρακτήρα.

Η στήριξη των ευάλωτων ομάδων
Στα τέλη Οκτωβρίου η Ματίνα Παγώνη,

ερωτηθείσα για την επίσκεψη του προ-
έδρου του ΣΥΡΙΖΑ στο Νοσοκομείο «Ευαγ-
γελισμός» μαζί με τον σύντροφό του Τάιλερ
Μακμπέθ και σχολιάζοντας τη δήλωση

Κασσελάκη ότι «όσο και να ειρωνεύονται
οι γηγενείς, ο Τάιλερ έχει πάρει προσωπικά
την υπόθεση ΕΣΥ», είπε στον Alpha: «Οι
παρατηρήσεις είναι ευπρόσδεκτες και ο κ.
Τάιλερ είναι εκπαιδευμένος σε Μονάδες
Εντατικής Θεραπείας (ΜΕΘ). Στην Ελλάδα
τα νοσοκομεία έχουν ελλείψεις νοσηλευτι-
κού προσωπικού, να έρθει στο ΕΣΥ να μας
βοηθήσει.

Ξέρω ότι είναι ένας πολύ καλός νοση-
λευτής, ήταν σε ΜΕΘ στο εξωτερικό και εί-

πε την άποψή του για τα θέματα των μονά-
δων στην Ελλάδα».

«Οποιοσδήποτε θέλει να βοηθήσει μπο-
ρεί και από τη στιγμή που θα μετακομίσει
εδώ, γιατί όχι; Η Υγεία δεν έχει κόμματα.
Όποιος μπορεί να βοηθήσει και ξέρει φυ-
σικά να κάνει τις εισηγήσεις του να έρθει
να δουλέψει», συνέχισε η πρόεδρος της
ΕΙΝΑΠ.

Όπως επισημαίνεται στην «Political», οι
συγκεκριμένες δηλώσεις μόνο τυχαίες δεν

ήταν. Ο Τάιλερ Μακμπέθ έχει πάρει ζεστά
το θέμα της ανασύνταξης του ΕΣΥ και προ-
σπαθεί να ενημερωθεί για όλα τα προβλή-
ματα που αντιμετωπίζονται σε καθημερινή
βάση. Ο ίδιος είναι νοσηλευτής, έχει εργα-
στεί αρκετά στις ΗΠΑ στον συγκεκριμένο
τομέα και θεωρεί ότι μπορεί να προσφέρει
παρέχοντας «τεχνογνωσία» στον ΣΥΡΙΖΑ.

Όπως προκύπτει, εκτός από τα ανοιχτά
ζητήματα της LGTBQ κοινότητας, ο σύζυ-
γος του Στέφανου Κασσελάκη έχει ζητήσει
να ενημερωθεί και για τα τρέχοντα θέματα
στον τομέα της Υγείας και ενδεχομένως να
παρουσιάσει στον πρόεδρο του κόμματος
τις ιδέες του για την Υγεία. Επιπλέον, έχει
δείξει ιδιαίτερο ενδιαφέρον για τις ευπα-
θείς ομάδες και τα προβλήματα που αντι-
μετωπίζουν σε καθημερινή βάση.

Στα προαναφερθέντα φυσικά συνηγορεί
και το γεγονός πως ο Τάιλερ Μακμπέθ έχει
σταματήσει πλέον τις εμφανίσεις του δίπλα
στον αρχηγό του ΣΥΡΙΖΑ. Ο στόχος είναι δι-
πλός. Αφενός επιθυμεί να σταματήσει να
συνδέεται η επικαιρότητα μαζί του και να
στραφεί στην πολιτική δράση του κ. Κασ-
σελάκη, αφετέρου να επικεντρωθεί στην
πιθανή μελλοντική βοήθεια στο πλευρό του
συζύγου του. 

Ο νέος «κρυφός»
ρόλος του Τάιλερ

στον ΣΥΡΙΖΑ

Το σχέδιο Κασσελάκη για την αξιοποίηση 
του συζύγου του - Ποιες αρμοδιότητες θα αναλάβει

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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ΑΞΙΖΕΙ…
Πάντως, μην απορήσετε αν
τελικά η Πέτη Πέρκα δεν
ακολουθήσει τους συντρό-
φους της σε νέο φορέα και
κοιτάξει  προς Χαριλάου
Τρικούπη μεριά… Διότι
έτσι μου ψιθύρισαν κάτι φί-
λοι μου εκεί πάνω στη Φλώ-
ρινα… Φυσικά, αν είδατε
κάποιους να αντιδρούν με
την επιστροφή της Γεωρ-
γίας Γεννιά στο ΠΑΣΟΚ, με
την Πέτη θα πέσουν και τα
τσιμέντα!

Και για να συνεχίσουμε το
κουίζ για τον πολιτικό αρχηγό

που είναι ερωτευμένος με μια
όμορφη Θεσσαλονικιά, να σας πούμε

ότι παλαιότερα η κοπέλα αυτή ήταν
ερωτευμένη με νεαρό πολιτικό άλλου
κόμματος, ο οποίος πλέον έχει ανελιχ-
θεί στην κομματική επετηρίδα… Του τα
είπε αυτά του προέδρου; 

Επειδή υπάρχει μεγάλη αναταραχή στους κύκλους
της Ομπρέλας διότι ένας ένας αποχωρούν από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, αυτό έχει δημιουργήσει και μια παραφιλολογία
για το ποιος θα ηγηθεί του πολιτικού φορέα που θέλει
να συστήσει. Όπως φαίνεται, η Έφη Αχτσιόγλου δεν
θέλει να αποχωρήσει τώρα από τον ΣΥΡΙΖΑ αλλά να
περιμένει τις ευρωεκλογές. Το ίδιο και οι στενοί της
συνεργάτες. Ο Ευκλείδης Τσακαλώτος πήρε ένα 8%

στις εσωκομματικές εκλογές, δεν νομίζουμε ότι είναι
ο άνθρωπος που ψάχνουν. Βάσει των παραπάνω, κά-
ποιοι έχουν αρχίσει και ψελλίζουν δειλά δειλά το όνο-
μα του Γαβριήλ Σακελλαρίδη, ο οποίος έως τώρα έχει
μείνει αμέτοχος. Και το θέμα είναι ότι όντως είναι μια
εναλλακτική που μπορεί να ανταγωνιστεί στα ίσα και
καλύτερα τον Στέφανο Κασσελάκη, καθώς και διαβα-
σμένος είναι και άφθαρτος και επικοινωνιακός. 

Ήρθε η ώρα του Γαβριήλ Σακελλαρίδη;

Ποιος έχει αναγάγει
τον Λαζόπουλο 
σε σχολιαστή 
του ΣΥΡΙΖΑ;

Ειλικρινά, ποιος έχει αναγάγει τον
Λάκη Λαζόπουλο σε σχολιαστή των
τεκταινόμενων στον ΣΥΡΙΖΑ; Ο άν-
θρωπος που έκανε καριέρα βρίζον-
τας ολημερίς τους σαμαροβενιζέ-
λους λέγοντας ανέκδοτα για γριές
και «κλανιές» και «γλείφοντας» πα-
τόκορφα τον Αλέξη Τσίπρα, θέλει
τώρα να στηρίξει τον Στέφανο Κασ-
σελάκη συνιστώντας του «διαγραφές
σε όλα» και ρίχνοντας βέλη στον
Τσακαλώτο και λοιπούς του κόμμα-
τος. Βέβαια, να πούμε ότι όταν ο Αλέ-
ξης Τσίπρας αποδείχτηκε «αδειανό
πουκάμισο», δηλαδή στο μνημόνιο
του ΣΥΡΙΖΑ, εξαφανίστηκε και χάθη-
κε από προσώπου Γης. Τώρα λοιπόν
ξαναείδε φως και μπήκε… 

Είχε να μοιάσει 
το παιδί…

Η ιστορία ενίοτε επαναλαμβάνεται
σαν φάρσα, λένε οι παλιοί. Ταιριάζει
γάντι στον Στέφανο Κασσελάκη, ο
οποίος κάτι είπε για δημοψήφισμα
μέσα στον ΣΥΡΙΖΑ σχετικά με τις δια-
γραφές που είχε προαναγγείλει. Δη-
μοψήφισμα είχε ζητήσει και είχε κά-
νει για άλλον λόγο πιο σοβαρό και ο
μέντοράς του Αλέξης Τσίπρας, ενώ
δημοψήφισμα είχε ζητήσει παλαιότε-
ρα, αν θυμάστε, και ο Γιώργος Παπαν-
δρέου, του οποίου υποστηρικτής ήταν
ο Στέφανος. Οπότε, είχε να μοιάσει το
παιδί, που λένε και στο χωριό μου.

Η γραμμή Κουρουμπλή 
απέναντι στον Πολάκη

Μπορεί ο Παναγιώτης Κουρουμπλής να είναι λάβρος κατά
των αμφισβητιών του Στέφανου Κασσελάκη και να τονίζει
ότι αν φύγουν, αυτό δεν θα έχει καμία επίπτωση στο κόμμα
του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά οφείλουμε να πούμε ότι ήταν ο μόνος από
τους στενούς υποστηρικτές του νέου προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ
που θεώρησε μεγάλο λάθος τη μη παρουσία του Κασσελάκη
στην εκδήλωση Σημίτη αλλά και τις εμπρηστικές δηλώσεις
του για την περίοδο διακυβέρνησης του Σημίτη. Όπως κατα-
λαβαίνετε, ακόμη και στους υποστηρικτές του Κασσελάκη
υπάρχουν διαφορετικές γραμμές. Από τη μία η γραμμή-οδο-
στρωτήρας του Παύλου Πολάκη και από την άλλη η πιο διαλ-
λακτική γραμμή. Για την ώρα κερδίζει η πρώτη.

Μ
ιλώντας ιταλικά υποδέχτηκε τη
Μόνικα Μπελούτσι ο περιφερειάρ-
χης Κεντρικής Μακεδονίας Από-

στολος Τζιτζικώστας το βράδυ της Πέμπτης
κατά τη βράβευσή της στο «Ολύμπιον». Πριν
προσφέρει το βραβείο «Χρυσός Αλέξαν-
δρος» στη σταρ του Χόλιγουντ, ο περιφερει-
άρχης την καλωσόρισε λέγοντάς της «buo-
nasera gentile signora Bellucci», δηλαδή
«καλησπέρα, αγαπητή κυρία Μπελούτσι».

Συνεχίζοντας είπε πως «είναι από τις ηθο-
ποιούς που αλλάζουν τον αέρα των κινημα-
τογραφικών κάδρων όταν εμφανίζεται σε
μια ταινία. Έχει πλάσει δεκάδες χαρακτήρες
σε κωμωδίες, περιπέτειες και κάθε φορά
ξέρει να μεταμορφώνεται και να μπαίνει
στην ουσία των ρόλων της». Τέλος, ο περι-
φερειάρχης κάλεσε την ηθοποιό να έρθει να
γυρίσει ταινίες στη Θεσσαλονίκη, τονίζοντας
πως «θα ήταν μεγάλη μας χαρά».

Τα ιταλικά 
του Τζιτζικώστα 

στη Μόνικα Μπελούτσι

Αλληλεγγύη 
με… νόημα ενόψει
της Κεντρικής
Επιτροπής

Τα πνεύματα στον ΣΥΡΙΖΑ μετά τα πε-
ρί δημοψηφίσματος αλλά και τις καρα-
τομήσεις στα κομματικά ΜΜΕ (που δεν
θα είναι οι τελευταίες) έχουν βγάλει στα
«κάγκελα» και στελέχη που πρόσκειν-
ται στην ομάδα Αχτσιόγλου. Στα σχόλια
των αναρτήσεων των Νίκου Σβέρκου
και Σπύρου Ραπανάκη μπορεί να βρει
κανείς τις δηλώσεις αλληλεγγύης
στους δημοσιογράφους από τον Κώστα
Πουλάκη, τον Νίκο Μπίστη, τον Νίκο
Τόσκα αλλά και την Πέτη Πέρκα. Η αλή-
θεια είναι ότι ενώ η ομάδα Αχτσιόγλου
είχε επιλέξει μια μετριοπαθή τακτική
ενόψει της συνεδρίασης του Σαββατο-
κύριακου, οι κινήσεις του Στέφανου
Κασσελάκη, που καθοδηγούνται από
τον «αψύ», έχουν δημιουργήσει ατμό-
σφαιρα πολέμου, η οποία αναμένεται
να εκφραστεί στη συνεδρίαση.



Κ
άτι «αρχαίοι» Συριζαίοι, με αφορμή την υπό-
θεση των τρολ, μου θύμισαν μια παλιά ιστορία
για μια στενή συνεργάτιδα του Αλέξη Τσίπρα.

Ήταν, λένε, το κορίτσι για όλες τις δουλειές. Όλες
όμως... Όποιον έβαζε στο στόχαστρο τον «έσκιζε»,
όπως λένε στην πιάτσα. Το πρόσωπό της και η κορμο-
στασιά της μια φο-
ρά βγήκαν στη δη-
μοσιότητα, αλλά
δεν θα σας γράψω
περισσότερα για
αυτό. Στο στόχα-
στρο της εκλεκτής
συνεργάτιδας του
Αλέξη είχαν μπει
πολλοί. Είχε μανία
όμως με μια δημο-
σιογράφο, από τα
καλύτερα παιδιά
της πιάτσας. Ε, το τι
έβαζε να γράφουν
για εκείνη στο Twit-
ter δεν περιγράφεται. Μιλάμε για καθαρή δολοφονία
χαρακτήρα. Πολύ σκληρά λόγια, ανυπόστατες κατηγο-
ρίες και συνεχόμενο πόλεμο. Εμμονική. Η συνεργάτι-
δα του Αλέξη την αποκαλούσε «λινάτσα» και είχε δη-
μιουργήσει τεράστιο ρεύμα haters για τη συγκεκριμέ-
νη δημοσιογράφο. Είχε τα δικά της άτομα που έμπαι-
ναν με ψεύτικους λογαριασμούς και έθαβαν όποιον
δεν γούσταρε. Μάλιστα, ένας από αυτούς που «έκα-
ναν» επιθέσεις μέσω Διαδικτύου... με κάποιον τρόπο
(μην τα λέμε όλα) πιάστηκε στα πράσα και αποκάλυψε
πολλά. Εκτός από το ότι τιμωρήθηκε δικαστικά, κελάη-
δησε τα πάντα. Λέω να ζητήσω αύξηση από τον εκδότη
μου, διότι είναι τόσες οι πληροφορίες που λαμβάνω για
τα τρολ του ΣΥΡΙΖΑ που θα γράψω βιβλίο στο τέλος... 
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Χάσαμε την Πόπη. Stop
Ψάχναμε την Πόπη Τσαπανίδου και δεν τη
βρίσκαμε. Μας έδωσε την απάντησή της στα
μέσα κοινωνικής δικτύωσης αναρτώντας
φωτογραφία και γράφοντας «let the fun be-

gin». Και
άλλη πλά-
κα, Πόπη;
Π ρ ό σ ε ξ ε
μην ακο-
λ ο υ θ ή σ ε ι
κανένα νέο
στραπάτσο,
όπως αυτό
που πάθατε

στις εθνικές εκλογές. Ισχύει ότι το βράδυ των
εκλογών τσακώθηκες με κορυφαίο πρόσωπο
δίπλα στον Αλέξη Τσίπρα; Γιατί τα... πουλάκια
μου στην Κουμουνδούρου μού είπαν ότι έγινε
«μαλλιοτράβηγμα» και ακούστηκαν βαρύτα-
τοι χαρακτηρισμοί. Πλάκα κάνω, επειδή εί-
πες να αρχίσει η... πλάκα!

Η σύμβουλος
του Αλέξη και
η... λινάτσα

Χ
ρο

νι
κό

 τ
ο

υ
Χ

ρό
νο

υ

Οι... άλλες 
δουλειές της υπόγας
Τα τρολ του ΣΥΡΙΖΑ και η υπόγα της Κουμουν-
δούρου φαίνεται ότι δεν είχαν ως μοναδική
αποστολή τη στοχοποίηση και τον προπηλα-
κισμό των πολιτικών τους αντιπάλων. Φαίνε-
ται και ότι μέσω των ίντερνετ καφέ, όπου
έκαναν αυτές τις «δουλειές», οργάνωναν και
εκτελούσαν και άλλα πράγματα. Για παρά-
δειγμα, ακούγεται ότι είχαν πρωταγωνιστικό
ρόλο σε νοθεία σε εκλογές συνδικαλιστικού
οργάνου που έγιναν με ηλεκτρονική ψηφο-
φορία υπό την καθοδήγηση υπεράνω υπο-
ψίας κυριλέ δημοσιογράφου του ΣΥΡΙΖΑ που
σαρώνει τα κανάλια και το παίζει αντικειμε-
νικός. Τα ίχνη τους όμως έχουν εντοπιστεί
και προβλέπεται να γίνει σεισμός, δεδομέ-
νου ότι υπάρχουν και άλλες παράπλευρες
εμπλοκές προκειμένου να θαφτεί η υπόθε-
ση… Αυτά μου είπαν οι αριστερές πηγές μου!

LOCK Οι σκέψεις για
Αλκιβιάδη Στεφανή;
Μαθαίνω ότι... κάτι ψήνεται για
τον Αλκιβιάδη Στεφανή στο
Μαξίμου μετά την ήττα
στις αυτοδιοικητικές
εκλογές. Τι θα είναι αυ-
τό; Σίγουρα όχι η ευρω-
βουλή... Μήπως σε κά-
ποιο υπουργείο όταν γίνει
ο ανασχηματισμός; Μεγάλη
επιτυχία πάντως. Να μη βγει και να αναλάβει
και θέση… 

Άρχισαν οι σφαγές 
στα κομματικά media
Η νύχτα του
Αγίου Βαρθο-
λομαίου στα
media του ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Ήδη η
νέα διοίκηση
που επέβαλε ο
Κασσελάκης (ο
Νίκος Παππάς,
δηλαδή) άρχισε
να διώχνει πα-
λαιούς δημο-
σ ι ο γ ρ ά φ ο υ ς .
Όπως έγραψε
στο Facebook ο
Σπύρος Ραπα-
νάκης, απολύ-
θηκε από το ρα-
διόφωνο Στο Κόκκινο: «Όπως αποφάσισαν η
νέα διεύθυνση και η διοίκηση του ομίλου, “δεν
ταιριάζω” στο νέο πρόγραμμα. Θέλω να πιστεύω
ότι τα περί “πολιτικής απόφασης με άνωθεν εν-
τολή” δεν είναι ακριβή, καθώς δεν θέλω να πι-
στέψω ότι ένα ραδιόφωνο που σε 17 χρόνια
ιστορίας δεν έκοψε ποτέ παραγωγούς ή εκπομ-
πές για πολιτικούς λόγους ούτε επέβαλε λογο-
κρισία το κάνει τώρα. Σίγουρα πάντως όσοι ζη-
τούσαν αποπαρασιτώσεις, κεφάλια και εύχον-
ταν “καλό δρόμο” θα είναι σήμερα ικανοποιημέ-
νοι τόσο με τη δική μου απομάκρυνση όσο και
με άλλων συναδέλφων, όπως ο Νίκος Σβέρκος,
ο Γιάννης Σμυρλάκης και ο Θεόφιλος Σιχλετί-
δης». Χαμούλης… 

Άρχισαν να ξεσκίζονται σάρκες. Τι σας γράψαμε
πριν από λίγες μέρες για τον ενθουσιώδη νεαρό
που έλιωνε μπροστά στην παρουσία του Κασσελά-
κη; Μας τελείωσε. Του είχαν αναθέσει να βρει
τους προδότες των τρολ. Η πίεση που είχε δεχτεί
μάλιστα ώστε να αποκαλυφθούν οι προδότες ήταν
τόσο μεγάλη που το λυγερόκορμο παλικαράκι έπε-
σε ξερός στο κρεβάτι. Τόσα ίντερνετ καφέ γύρισε
για να δει αν όλα παραμένουν όπως πρέπει. Αλλά
δεν εκπλήρωσε την αποστολή του... Και ο πρό-
εδρος Στέφανος τον πέταξε στα σκουπίδια. Κρίμα. 

Εκπρόσωπος-πυροσβέστης
Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης, ένα

από τα πιο φρέσκα πρόσωπα της ελληνικής πολιτικής σκη-
νής, μαθαίνω πως συγκεντρώνει πάρα
πολλά θετικά σχόλια εντός της κυ-
βέρνησης. Έχει όλες τις απαν-
τήσεις. Είναι πάντα διαβασμέ-
νος. Υπερασπίζεται το κυβερ-
νητικό έργο στα κανάλια. Ξέ-
ρει να «μοιράζει» τη θέση της
κυβέρνησης ξεκάθαρα στην
κοινή γνώμη, ενώ είναι αυστηρός
όταν χρειάζεται. Έχει και ένα ακόμη
προτέρημα. Είναι «πυροσβέστης» και ξέρει να παρεμβαί-
νει στις κρίσιμες ώρες και να κλείνει μέτωπα… 
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πα Ομολογώ ότι και οι δύο κυρίες είναι γοητευτικό-

τατες. Και η Μόνικα Μπελούτσι αλλά και η δική μας,

η κυρία Κεφαλογιάννη. Μάλιστα, η Ελληνίδα υπουρ-

γός Τουρισμού συναντήθηκε χθες με τη διάσημη

ηθοποιό. Οι δύο κυρίες συζήτησαν όχι μόνο για την

ταινία με θέμα τη Μαρία Κάλλας αλλά και για τον θε-

σμό του Φεστιβάλ Θεσσαλονίκης, το οποίο, όπως

συμφώνησαν, κάνει εξαιρετική δουλειά με εξω-

στρέφεια και ποιότητα, αποτελώντας ένα σημαντικό

όπλο στην εικόνα της πόλης και στην πολιτιστική της

ταυτότητα. Η Μόνικα Μπελούτσι επανέλαβε ότι αγα-

πά ιδιαίτερα την Ελλάδα και ότι την επισκέπτεται συ-

χνά. Η υπουργός Όλγα Κεφαλογιάννη προσκάλεσε

τη Μόνικα Μπελούτσι να επισκεφτεί και πάλι τη χώ-

ρα μας και να της δείξει η ίδια, όπως χαρακτηριστικά

είπε, τις κρυμμένες ομορφιές της Ελλάδας.

Η Ζωή και 
η Μενδώνη

Μου το μετέφερε ο άνθρω-
πός μου που πήγε και αυτός να
δει την πρεμιέρα του έργου «Ιμ-
πρεσάριος από τη Σμύρνη» του
Γκολντόνι στο Εθνικό Θέατρο,
στο οποίο, σημειωτέον, παίζει
και ο πρόεδρος του Σωματείου
Ελλήνων Ηθοποιών Σπύρος
Μπιμπίλας. Στην πρώτη σειρά
λοιπόν κάθονταν δίπλα δίπλα η
υπουργός Πολιτισμού Λίνα
Μενδώνη και η πρόεδρος της
Πλεύσης Ελευθερίας Ζωή
Κωνσταντοπούλου. Οι δύο κυ-
ρίες μάλιστα χαιρετήθηκαν
θερμά, ενώ η υπουργός Πολιτι-
σμού θέλησε να μάθει πώς εί-
ναι ο πατέρας της προέδρου της
Πλεύσης Ελευθερίας Νίκος
Κωνσταντόπουλος αλλά και ο
σύντροφός της Διαμαντής! Πο-
λιτισμένα πράγματα… Όχι σαν
το «μαλλιοτράβηγμα» της Ζωής
με την Έφη…

Η
χηρό χαστούκι από την
Ένωση Εισαγγελέων Ελλά-
δος, καθώς σε ανακοίνωσή

της «κατακεραύνωσε» όλους όσοι
επιχειρούν με διαρκή και στοχευ-
μένα δημοσιεύματα να επηρεάσουν
δικαστικές εξελίξεις στο θέμα των
παρακολουθήσεων. Η Ένωση Ει-
σαγγελέων μιλά ξεκάθαρα για
όλους αυτούς που με τον… μανδύα
του «ερευνητικού δημοσιογράφου»
έχουν επιδοθεί σε ένα μπαράζ στο-
χοποίησης ανθρώπων αλλά και σε
μια άνευ προηγούμενου επιχείρη-
ση επηρεασμού όχι μόνο της κοινής
γνώμης αλλά, ακόμη χειρότερα, της ίδιας της δικαιοσύνης.

Η ανακοίνωση αναφέρει: «Τις τελευταίες μέρες με αφορμή την
ερευνώμενη με την επιβαλλόμενη από τον νόμο μυστικότητα και σε
ανώτατο επίπεδο εξαιρετικής φύσης και μείζονος σημασίας υπόθεση
παραβίασης του απορρήτου της τηλεφωνικής επικοινωνίας, με φερό-
μενους, μεταξύ άλλων, ως παθόντες και εισαγγελικούς λειτουργούς,
υπόθεση με ιδιαίτερες αποδεικτικές δυσχέρειες, διάφορα δημοσιεύ-
ματα, τα οποία συνοδεύονται από εντυπωσιακούς τίτλους και αβάσι-
μες κρίσεις, που προδικάζουν την έκβαση της υπόθεσης, εξακολου-
θητικά και ανεπίτρεπτα αποδίδουν σε εισαγγελικούς λειτουργούς ότι
δήθεν δεν προέβησαν στις δέουσες ενέργειες και ότι δήθεν εσφαλ-

μένα και χωρίς αιτιολογία αρχει-
οθέτησαν υποθέσεις, που χειρίστη-
καν σε προγενέστερο χρόνο, εμφα-
νίζουν αυτούς ως, κατ’ ουσίαν, “αν-
τικείμενο” εξέτασης και υποδει-
κνύουν ενέργειες και τους, κατά
την κρίση των συντακτών τους, ορ-
θούς χειρισμούς επί της υπόθεσης.
Με τα δημοσιεύματα αυτά συντα-
κτών, που γνωρίζουν ότι ο θεσμικός
τους ρόλος δεν είναι αυτός και
αδιαφορούν για τη βάναυση προ-
σβολή της προσωπικότητας και των
δικαιωμάτων των θιγομένων προ-
σώπων, επιχειρείται προσπάθεια

παραπλάνησης, αρνητικής επίδρασης και εξυπηρέτησης συγκεκρι-
μένων σκοπιμοτήτων.

Η Ένωση Εισαγγελέων Ελλάδος διαβεβαιώνει, για πολλοστή φο-
ρά, ότι οι εισαγγελικοί λειτουργοί που χειρίζονται και υποθέσεις
που απασχολούν τη δημοσιότητα, δεν χειραγωγούνται, ούτε επηρε-
άζονται από ευθείες ή έμμεσες απειλές και πιέσεις από οποιαδή-
ποτε πηγή και αν προέρχονται, αλλά αντίθετα ασκούν τα καθήκοντά
τους με απόλυτη ευσυνειδησία, όντες εφοδιασμένοι με όλες εκεί-
νες τις αναγκαίες δυνάμεις αντίστασης απέναντι σε κάθε αναληθή
διάσταση και διαστρεβλωμένη πραγματικότητα, που εμφανίζουν
τέτοια δημοσιεύματα».

«Καταπέλτης» οι εισαγγελείς για
τους «ερευνητές» και τις πιέσεις τους

Η αιχμηρή, αλλά καθ’ όλα δίκαιη, ανακοίνωση που εξέδωσε η Ένω-
ση Εισαγγελέων Ελλάδος έρχεται να εγείρει νέα ερωτήματα για
συγκεκριμένη μερίδα δημοσιογράφων στη χώρα, οι οποίοι εμμονι-
κά συνεχίζουν να ανακαλύπτουν «σκάνδαλα» και να επιμένουν στο
θέμα των παρακολουθήσεων, «απαιτώντας» μάλιστα από τη δικαιο-
σύνη να πράξει όπως αυτοί επιθυμούν. Το διακύβευμα της ανακοί-
νωσης ήταν ξεκάθαρο και ανακύπτει πλέον σοβαρό θέμα τήρησης
της δημοσιογραφικής δεοντολογίας. Πέρα από το ηθικό σκέλος για
συγκεκριμένα πρόσωπα, τα οποία έχουν αναλάβει ξεκάθαρα μια
αποστολή και «εκτελούν» συμβόλαια, προκύπτουν και ζητήματα
που ενδεχομένως θα έπρεπε ήδη να έχουν φέρει και την αντίδραση
των αρμόδιων θεσμικών οργάνων. Από τη στιγμή που οι ίδιοι οι ει-
σαγγελείς, μέσα από επίσημη ανακοίνωσή τους, αναφέρουν πως
δέχονται πιέσεις και μιλούν για προσπάθεια επηρεασμού της δι-

καιοσύνης, είναι απορίας άξιον το πώς δεν έχει υπάρξει ήδη κάποια
αντίδραση από δημοσιογραφικές ενώσεις και αρμόδια όργανα. Οι
«ερευνητικοί» δημοσιογράφοι, οι «αδέκαστοι» και οι αντικειμενι-
κοί εκτέθηκαν ανεπανόρθωτα τόσο για το γεγονός ότι έχουν αναπτύ-
ξει δεσμούς με συγκεκριμένους λειτουργούς της δικαιοσύνης έτσι
ώστε να αντλούν στοιχεία δικογραφιών, τα οποία θα έπρεπε να είναι
απόρρητα, όσο και για το γεγονός ότι έχουν επιδοθεί σε ένα μπαράζ
δημοσιευμάτων που ασκούν ξεκάθαρη πίεση προς τη δικαιοσύνη.
Κάθε κώδικας ηθικής και δεοντολογίας βέβαια έχει πάει… περίπα-
το για τους συγκεκριμένους εδώ και πάρα πολύ καιρό. Σε κάθε περί-
πτωση, μια πρώτη αντίδραση ήταν αυτή η ανακοίνωση της Ένωσης
Εισαγγελέων, η οποία ωστόσο θα έπρεπε να έχει ήδη κινήσει διαδι-
κασίες για να ελεγχθούν οι συγκεκριμένοι και να λογοδοτήσουν κά-
ποια στιγμή στους αρμόδιους…

Καταπάτησαν κάθε ηθική και δεοντολογία

H Όλγα και η Μόνικα
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Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση

Η
Ευρώπη του 2023 αντιμετω-
πίζει σημαντικά προβλήμα-
τα, γεωπολιτικές συγκρού-

σεις, οικονομικές αναταράξεις, αβε-
βαιότητα και ανησυχία για την επό-
μενη μέρα. Σε πολιτικό επίπεδο, δυ-
νάμεις που ανήκουν στο ακροδεξιό ή
υπερσυντηρητικό τόξο κερδίζουν
συνέχεια έδαφος και αποτελούν
πλέον μια υπολογίσιμη μεταβλητή στη διαμόρφωση
του εκλογικού χάρτη ενόψει και των κρίσιμων ευ-
ρωεκλογών του Ιουνίου. Σε πολλές δε χώρες-μέλη
τα συγκεκριμένα κόμματα φιγουράρουν μεταξύ
πρώτης και δεύτερης θέσης και προετοιμάζονται για
μια ενισχυμένη εκπροσώπηση στην επόμενη σύνθε-
ση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. 

Μια ματιά στις αντίστοιχες μετρήσεις και
τις σχετικές προβλέψεις αρκεί για να αντιλη-
φθεί κανείς τις ραγδαίες μεταβολές που πα-
ρατηρούνται στον πίνακα μετακινήσεων των
ψηφοφόρων προς τις πολιτικές οικογένειες
των Βρυξελλών που βρίσκονται εκτός συμ-
βατικού πλαισίου. Παρ’ όλα αυτά και παρά την
κριτική που ασκούν σε πολλές περιπτώσεις οι
ηγεσίες τους προς την Ευρωπαϊκή Ένωση, εν-
τούτοις φαίνεται πως η μεγάλη πλειοψηφία
της κοινής γνώμης αναγνωρίζει τη σπουδαι-
ότητα αυτού του σημαντικού εγχειρήματος σε μια
ήπειρο που ταλανίστηκε από βίαιες πολεμικές συγ-
κρούσεις στις αρχές και στα μέσα του περασμένου
αιώνα.

Μετά το Brexit, πολλοί ήταν εκείνοι που προεξό-
φλησαν ντόμινο αποχωρήσεων που θα οδηγούσε σε
ένα δεύτερο στάδιο στη διάλυση της ΕΕ. Αλλά μάλ-
λον διαψεύστηκαν από τις εξελίξεις. 

Η Ευρώπη έδειξε ανθεκτικότητα και αντιμετώπισε
με θάρρος και υπευθυνότητα μια σοβαρή αρνητική
εξέλιξη στον πυρήνα της. Όμως άντεξε. Σήμερα, στη

Μεγάλη Βρετανία οι οπαδοί ακόμα και της αποχώ-
ρησης κάνουν δεύτερες σκέψεις, αντιλαμβανόμενοι
πλέον το μεγάλο λάθος που συντελέστηκε στο δημο-
ψήφισμα του 2016, ενώ οι διαδηλώσεις και οι πα-
ρεμβάσεις υπέρ της επανένταξης της χώρας στην
ευρωπαϊκή οικογένεια αυξάνονται σε μηνιαία πλέον
βάση. Η πλειοψηφία των πολιτών σε όλα τα κράτη-
μέλη αντιλαμβάνεται τη σπουδαιότητα της συμμετο-

χής σε ένα τεράστιο πολιτικό πρότζεκτ, όπως
είναι η EE. Αίσθηση προκάλεσαν τα αποτελέ-
σματα έρευνας που πραγματοποιήθηκε με τη
σφραγίδα του Ιδρύματος Konrad Adenauer,
της γνωστής δεξαμενής σκέψης που συνδέε-
ται με το κεντροδεξιό CDU και διατηρεί αντι-
προσωπείες στα κράτη της ΕΕ και όχι μόνο.

Σύμφωνα με τα ποιοτικά της στοιχεία, η έν-
ταξη στην ΕΕ υποστηρίζεται σθεναρά από το
συντριπτικό 87% των Γερμανών, με τους περισ-
σότερους ακροδεξιούς ψηφοφόρους να τάσ-

σονται επίσης υπέρ της παραμονής της χώρας στο
μπλοκ. Οι ψηφοφόροι του AfD είναι επί το πλείστον
υπέρ, με το 52% των ερωτηθέντων να δηλώνει ότι θα
ψήφιζε το ακροδεξιό κόμμα AfD που στηρίζει την
ένταξη της Γερμανίας στην ΕΕ -σε σύγκριση με τους
Πράσινους ψηφοφόρους που ήταν περισσότερο
υπέρ της παραμονής, με 97%. Τα σενάρια εξόδου
ήταν ένα αγαπημένο θέμα των δεξιών λαϊκιστών σε
ολόκληρο το μπλοκ. Αλλά ακόμη και το ακροδεξιό
AfD δεν τολμά πια να πιέσει η Γερμανία να ακολου-
θήσει την οδό του Brexit και μάλιστα υπαναχώρησε,

αφού η προηγούμενη στάση για «ελεγχόμε-
νη διάλυση» της ΕΕ άλλαξε και το κόμμα
παρουσίασε από το περασμένο καλοκαίρι
ένα προσχέδιο μανιφέστου για τις ευρωπαϊ-
κές εκλογές του 2024. Αυτό έχει μεγαλύτε-
ρη σημασία από τη στιγμή που το AfD κατα-
γράφει μεγάλη άνοδο στις μετρήσεις, αλλά
και στις πρόσφατες τοπικές εκλογές στην
Έσση και στη Βαυαρία. Είναι σε πανεθνικό

επίπεδο η δεύτερη πλέον δύναμη και όπως φαίνεται
θα διαδραματίσει ρόλο στις μελλοντικές εξελίξεις.
Αλλά και προηγούμενες μετρήσεις που διενεργήθη-
καν εντός της τρέχουσας χρονιάς (Ευρωβαρόμετρο)
κατέδειξαν την πίστη της πλειοψηφίας των πολιτών
στην ΕΕ. 

Ταυτόχρονα, οι πρόσφατες κρίσεις και ιδιαίτερα ο
πόλεμος της Ρωσίας κατά της Ουκρανίας ανέδειξαν
την υποστήριξη των πολιτών προς την Ευρωπαϊκή
Ένωση: το 62% βλέπει θετικά τη συμμετοχή των χω-
ρών τους στο ευρωπαϊκό εγχείρημα (Ιανουάριος του
2023), το οποίο αποτελεί ένα από τα υψηλότερα απο-
τελέσματα που έχουν καταγραφεί από το 2007.
Ωστόσο, το ποσοστό των ερωτηθέντων στην Ελλάδα
είναι αρκετά χαμηλότερο, στο 43%, και αυτό αυξάνει
την ευθύνη για την κυβέρνηση και τη Νέα Δημοκρα-
τία που πρέπει να κάνουν ακόμα πιο αποφασιστικά
βήματα για την ενίσχυση της ευρωπαϊκής δημόσιας
σφαίρας στο εσωτερικό. Πάντως ακόμα και στην Ελ-
λάδα το 59% των ερωτηθέντων αξιολογεί ως σημαν-
τική την ένταξη της χώρας στην ΕΕ, ενώ το 65% θεω-
ρεί ότι η Ελλάδα έχει ωφεληθεί από την ιδιότητα του
κράτους-μέλους. Οι πολίτες αντιλαμβάνονται πόσο
ευεργετική είναι η δράση των ευρωπαϊκών θεσμών
και σε περιόδους μεγάλων κρίσεων.

Μένουν σε κάθε περίπτωση πολλά ακόμη να γί-
νουν για την ενίσχυση των σχέσεων εμπιστοσύνης
μεταξύ Βρυξελλών και τοπικών κοινωνιών. Δεν χω-
ρά καμία χρονοτριβή.  

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Πόσο εμπιστεύονται 
σήμερα οι πολίτες 

την Ευρωπαϊκή  Ένωση;  
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E
χω έναν φίλο που αρνείται να εγγραφεί σε οποιαδήποτε συνδρομητι-

κή πλατφόρμα και κάθεται και βλέπει ταινίες και σειρές «σπασμέ-

νες» από τα διάφορα πειρατικά σάιτ που υπάρχουν στο ίντερνετ. Αυτά

που τη μια μέρα τα πιάνουν, τα κλείνουν, κυνηγάνε αυτούς που τα έχουν, δεν

τους βρίσκουν ποτέ και το σάιτ εξαφανίζεται ένα πρωί για να εμφανιστεί το

ίδιο απόγευμα με άλλο όνομα. 

Ο φίλος μου τις μισές ταινίες τις βλέπει σε τόσο κακή ποιότητα που αμφιβάλ-

λω αν καταλαβαίνει τι βλέπει, αλλά δεν τον νοιάζει, «τα βλέπω όλα», μου λέει,

εννοώντας ότι υπάρχουν πράγματι 300 πλατφόρμες πλέον και ποια απ’ όλες

να πρωτοπληρώσεις; 

Η γράφουσα είναι ακριβώς στον αντίποδα. Σας έλεγα χθες πως αρνούμαι πει-

σματικά να πάρω επιδόματα, ει-

δικότερα αυτά τα οριζόντια, την

τροφή του κυβερνητικού λαϊκι-

σμού. Αντιστοίχως, αρνούμαι να

μην πληρώνω για τα προϊόντα και

τις υπηρεσίες που χρησιμοποιώ,

εάν κρίνω ότι το αντίτιμο είναι

λελογισμένο. Στην τελική ανά-

λυση και το νταραβέρι με το κρά-

τος το ίδιο είναι: Πληρώνεις φό-

ρους και παίρνεις αυτό που

οφείλει να σου προσφέρει. Έτσι

δεν πάει; Ή τουλάχιστον έτσι δεν

θα έπρεπε να πηγαίνει; 

«Μα, εγώ το θέλω
τσάμπα». Ναι, ε;
Τέλος πάντων, στο θέμα μας. Το

Facebook ζήτησε προ ολίγων

ημερών από τους συνδρομητές

του να επιλέξουν εάν θέλουν να

πληρώνουν 12 ευρώ και κάτι ψι-

λά τον μήνα και να μη βλέπουν

διαφημίσεις, ή να μείνουν ως

έχουν και να βλέπουν. Ακολού-

θησε ψιλοπανικός. Όλοι φο-

βούνται να μην αναγκαστούν να πληρώνουν προκειμένου να συμμετέ-

χουν σε κάτι που ως τώρα ήταν δωρεάν. Και όλοι, ταυτόχρονα, διαμαρ-

τύρονται που βλέπουν πάρα πολλές διαφημίσεις. Κανείς δεν αναρω-

τιέται πώς υποτίθεται ότι πρέπει να συντηρηθεί το Facebook εάν δεν

τους δείχνει διαφημίσεις. Ή, αν δεν παίρνει συνδρομή, για να μην

τους δείχνει διαφημίσεις. Θέλουν ένα μέσον δωρεάν που να μην τους

δείχνει και διαφημίσεις. Ένα διαδικτυακό BBC, ας πούμε. Έναν κόσμο

γεμάτο BBC, άλλο που το BBC το πληρώνει το βρετανικό κράτος από

τους φόρους των Βρετανών φορολογούμενων. Συγγνώμη, αλλά καπιταλισμό

δεν θέλατε; Τίποτε στον καπιταλισμό δεν είναι δωρεάν. Και βασικά, ό,τι πλη-

ρώνεις παίρνεις. 

Επίσης, πολλοί σαν τον φίλο μου δεν αναρωτιούνται πώς θα συνεχίσει να κάνει

παραγωγές το Netflix, για παράδειγμα, και μάλιστα πανάκριβες, εάν οι ίδιοι δεν

πληρώνουν συνδρομή. Πώς θα πληρώσει τον Σκορτσέζε να κάνει τέσσερις ώρες

ταινία, έξω οι τίτλοι; Τι είναι το Netflix, φιλανθρωπικό ίδρυμα; Όχι, δεν είναι. 

Όπως ακριβώς δεν είναι φιλανθρωπικά ιδρύματα και τα ΜΜΕ. Στην Ελλάδα τα

θέλουμε απολύτως δωρεάν, απολύτως ανεξάρτητα και απολύτως αποκομμέ-

να από κάθε εξάρτηση. Αλήθεια; Και πώς θα γίνει αυτό; Από πού θα βγάλουν

λεφτάκια να πληρώσουν όλους εμάς και όλες τις πηγές που χρησιμοποιούν

και γενικώς όλα τα έξοδά τους; Θα τα κόψουν από τον τοίχο; Ο μέσος Έλλη-

νας, όμως, αν του πεις να πληρώσει συνδρομή, θα σε βρίσει: Σιγά μην πληρώ-

νω κιόλας για να διαβάζω παραπληροφόρηση… Ενώ η αλήθεια είναι ότι δια-

βάζεις παραπληροφόρηση ακριβώς επειδή δεν πληρώνεις. 

Για αυτό και ο μέσος Έλληνας έχει πολύ μονόπλευρη ενημέρωση: Πού το διά-

βασες; Στον «Guardian»· το μο-

ναδικό δωρεάν διεθνές Μέσον. Ή

το είδα στο 

YouTube, δωρεάν κι αυτό. Στο 

YouTube, στο μεταξύ, γίνεται της

παραπληροφόρησης το κάγκελο.

Αλλά δεν πειράζει, είναι δωρεάν.

Α, ναι, και στο Twitter, Χ πλέον. Κι

αν του πεις ότι ο Ίλον Μασκ το

κρατάει ζωντανό το Χ ακριβώς

επειδή επιτρέπει σε κάθε πικρα-

μένο να πηγαίνει εκεί και να γρά-

φει αδιανόητες τρέλες και ψέμα-

τα, θα ξυπνήσει μέσα του ο συνω-

μοσιολόγος: Οι άλλοι μάς κρύβουν

την αλήθεια. Σου κρύβουν οι

«New York Times» την αλήθεια

(επειδή έχουν συνδρομή) και σ’ τη

λέει ο Μασκ… Ή ο Τραμπ. Εντάξει.

Χαμένοι 
στη μετάφραση
Η αλήθεια είναι ότι γενικώς στην

Ελλάδα μπερδεύουμε τα πράγματα.

Μπερδεύουμε, για παράδειγμα, το

ποιον πρέπει να πληρώσουμε και το

ποιον δεν πρέπει. Μπερδεύουμε τι

πρέπει να περιμένουμε από ποιον και πώς. Είμαστε πρόθυμοι να πληρώ-

σουμε για πράγματα που θα έπρεπε να είναι δωρεάν και απαιτούμε να εί-

ναι δωρεάν τα πράγματα για τα οποία πρέπει να πληρώσουμε. 

Δεν φταίμε. Είναι ο τρόπος που μάθαμε να κάνουμε τα πράγματα. Αντί να

θέλουμε ένα κράτος που μας δίνει όσα δικαιούμαστε και μετά να δούμε

τι θα κάνουμε με τα λεφτά μας, πληρώνουμε για να πάμε στους για-

τρούς, ας πούμε -αν δεν θέλουμε να περιμένουμε έξι μήνες για μια εξέ-

ταση-, και μετά θέλουμε να είναι δωρεάν οι υπηρεσίες των ιδιωτικών

εταιρειών. Πόσο ανάποδο είναι αυτό; Όχι και τόσο. Μάθαμε να μισούμε

τον καπιταλισμό, ενώ από την άλλη τον υπηρετούμε πειθήνια. Να τον πολεμά-

με εκεί που δεν πρέπει και να τον δεχόμαστε εκεί που δεν πρέπει. 

Δεν είναι το μόνο στραβό που κάνουμε. Αλλά είναι από τα θεμελιώδη. 

Και, ξαναλέω, δεν φταίμε εμείς. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Τα ΜΜΕ, 
το Facebook και η παγίδα 

του «δωρεάν»
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Αμόκ διάλυσης στον ΣΥΡΙΖΑ
Ε

πίδειξη πυγμής -άγνωστο σε ποιον-
έκανε την Παρασκευή ο Στέφανος Κασ-
σελάκης ενόψει της συνεδρίασης της

Κεντρικής Επιτροπής του Σαββάτου. Πιεσμέ-
νος από τους υποστηρικτές του, οι οποίοι του
ζητούσαν τα «κεφάλια» των διαφωνούντων

απειλώντας τον πως αλλιώς
θα αποχωρήσουν εκείνοι.
Στο μαγνητοσκοπημένο μή-
νυμά του ο πρόεδρος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ προανήγγειλε ότι θα
ζητήσει εσωκομματικό δη-
μοψήφισμα για τη διαγραφή
των τεσσάρων. Μόνο που οι
τέσσερις έγιναν ήδη... τρεις,

καθώς ο Πάνος Σκουρλέτης αποχώρησε από
το κόμμα, ενώ τον ίδιο δρόμο αναμένεται να
ακολουθήσουν και οι υπόλοιποι.

Ο Στέφανος Κασσελάκης προειδοποίησε
μάλιστα πως αν η Κεντρική Επιτροπή δεν του
δώσει τη σχετική εξουσιοδότηση, τότε θα την
πάρει -όπως προβλέπει το καταστατικό- με τις
υπογραφές του 15% των μελών του κόμματος.

Επρόκειτο βέβαια για μια κίνηση που στόχο
είχε αποκλειστικά να ικανοποιήσει τους οπα-
δούς του που ζητούν «αίμα», καθώς όλοι, ακό-
μη και εκείνοι που δεν έχουν καθημερινή τριβή
με τα εσωκομματικά του ΣΥΡΙΖΑ γνωρίζουν ότι
υπάρχει η ειλημμένη απόφαση της Ομπρέλας,
μεταξύ των στελεχών της οποίας βρίσκονται
και οι υπό διαγραφή -πλην Τζουμάκα-, να απο-
χωρήσει από τον ΣΥΡΙΖΑ και μάλιστα πριν από
τη δεύτερη μέρα της συνεδρίασης της Κεντρι-
κής Επιτροπής.

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ είναι σαφές ότι ήθε-
λε να προχωρήσει σε μια κίνηση εντυπωσια-
σμού πριν από τη συνεδρίαση της Κεντρικής
Επιτροπής. Ο ίδιος αλλά και το επιτελείο του
θέλησαν αυτή η κίνηση να είναι μια... συνάντη-
ση με τον Αλέξη Τσίπρα, που θα έδινε σήμα ότι
ο νεόκοπος πρόεδρος έχει την «έγκριση» του
«πατριάρχη» του κόμματος. Ο πρώην πρωθυ-
πουργός έριξε όμως «πανηγυρικό άκυρο»
στον Κασσελάκη και εκείνος -ως καλό παλικά-
ρι- βρήκε... άλλο μονοπάτι.

Χιονοστιβάδα αντιδράσεων
Βέβαια, μετά τις πρώτες αποχωρήσεις και

τον αιφνιδιασμό Κασσελάκη, ο οποίος ανακοί-
νωσε εσωκομματικό δημοψήφισμα για τις δια-
γραφές, οι αντιδράσεις τείνουν να πάρουν μορ-
φή χιονοστιβάδας. Σύμφωνα με πληροφορίες,
χθες το βράδυ συνεδρίαζε ομάδα στελεχών για
να εξετάσουν ακόμη και το ενδεχόμενο πρότα-
σης μομφής εναντίον του προέδρου του ΣΥΡΙ-
ΖΑ. «Ο Κασσελάκης έχει βάλει το πιστόλι στο
τραπέζι. Όλα πλέον είναι ανοικτά», έλεγε κομ-
ματικό στέλεχος, εκτιμώντας ότι η κίνηση του

νέου προέδρου είναι αντικαταστατική. Πολλοί
μάλιστα θυμίζουν ότι η εκλογή Κασσελάκη
έχει κατατεθεί και στο πρωτοδικείο, επομένως
«θα πρέπει να σεβαστεί το καταστατικό».

Πάντως, η πρόταση για δημοψήφισμα δεν
είναι τυχαίο ότι έχει ενοχλήσει «οριζόντια» το
κόμμα, ακόμη και εκείνους που στάθηκαν δί-
πλα του από την αρχή. Πληροφορίες αναφέ-
ρουν ότι σχεδόν άπαντες παίρνουν αποστάσεις
από «την απόφαση του Πολάκη ουσιαστικά» να
εκκαθαρίσει το κόμμα από όποιον διαφωνεί.
Άλλωστε, το αποδεικνύει και η πανηγυρική
ανάρτηση του «αψύ Σφακιανού» αμέσως μετά
το «διάγγελμα Κασσελάκη»: «Δείτε το, τα είπε
όλα ο πρόεδρος και τη λύση!».

Ενοχλημένοι εμφανίστηκαν με την πρότασή

του για εσωκομματικό δημοψήφισμα η Έφη
Αχτσιόγλου αλλά και στελέχη που στήριξαν
ενεργά τον κ. Κασσελάκη, όπως ο Νίκος Παπ-
πάς. Μάλιστα, μέχρι και ο πρώην πρόεδρος του
κόμματος Αλέξης Τσίπρας εμφανίζεται ενο-
χλημένος με την απόφαση του Στέφανου Κασ-
σελάκη να προχωρήσει σε δημοψήφισμα για
τις διαγραφές των τεσσάρων. Μιλώντας με κο-
ρυφαία στελέχη του κόμματος, δεν έκρυψε τη
δυσαρέσκειά του. Ο Τσίπρας «στράβωσε» και
για τις «μπηχτές» στο πρόσωπό του που έριξε ο
Κασσελάκης στην ανακοίνωσή του στα social
media ως προς το «άρρωστο κόμμα» που κλη-
ρονόμησε.

Οι κινήσεις Κασσελάκη έχουν επίσης προ-
καλέσει έντονο προβληματισμό σε στελέχη του

«ενδιάμεσου χώρου», τους αποκαλούμενους
«βαλτινούς», όπως οι Αλέκος Φλαμπουράρης,
Όλγα Γεροβασίλη, Γιάννης Ραγκούσης, Θανά-
σης Θεοχαρόπουλος, Μαριλίζα Ξενογιαννακο-
πούλου κ.ά. Πάντως, μετά την αποχώρηση των
δύο ιστορικών στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ (Σκουρ-
λέτης, Βούτσης) το πρωί της Παρασκευής αλλά
και τη διαφαινόμενη απόφαση αποχώρησης
της Ομπρέλας, το εσωκομματικό δημοψήφι-
σμα καθίσταται πλέον αχρείαστο.

Συσκέψεις επί συσκέψεων
Σε σύσκεψη βρίσκονταν το βράδυ της Πέμ-

πτης σχεδόν όλες οι ομαδοποιήσεις που υπάρ-
χουν εντός του ΣΥΡΙΖΑ για τη στάση που θα
κρατούσαν στη συνεδρίαση της Κεντρικής Επι-
τροπής που ξεκινά το μεσημέρι του Σαββάτου
με ομιλία του Στέφανου Κασσελάκη στο ξενο-
δοχείο President των Αμπελοκήπων.

Στη σύσκεψη των μελών της Κεντρικής Επι-
τροπής που συσπειρώνονται πλέον στην Ομ-
πρέλα υπήρξε αντιπαράθεση για το αν τα στε-
λέχη της τάσης θα έπρεπε να πάρουν μέρος
στη συνεδρίαση ή όχι. Η σύσκεψη ήταν μαρα-
θώνια και κατέληξε έπειτα από πολλή συζήτη-
ση πως η φράξια θα πάει στη συνεδρίαση της
Κεντρικής Επιτροπής, θα ακούσει τι έχει να πει
ο πρόεδρος στην εισηγητική του ομιλία και
έπειτα θα αποχωρήσει συντεταγμένα καταθέ-
τοντας το κείμενο της διαφοροποίησής της.

Στη σύσκεψη της ομάδας Αχτσιόγλου κατέ-
ληξαν στο κείμενο που θα καταθέσουν, το
οποίο θα μιλά για «έντονο προβληματισμό» για
την πορεία του κόμματος, θα χρεώνει τις εξελί-
ξεις στην ηγεσία και θα παίρνει σαφείς απο-
στάσεις από τις διαγραφές. Στο κείμενο θα
αποτυπώνονται και προτάσεις διεξόδου από
την κρίση, δείχνοντας έτσι ότι η ομάδα θέλει να
παραμείνει στο κόμμα και να αναλάβει τη θέση
που κατείχε μέχρι σήμερα η Ομπρέλα, αυτή
δηλαδή της εσωκομματικής αντιπολίτευσης
στους «νεοπροεδρικούς» του Κασσελάκη.

Όλα αυτά βέβαια μέχρι τις ανακοινώσεις του
Στέφανου Κασσελάκη περί δημοψηφίσματος,
οι οποίες έφεραν κάποια από τα πιο μετριοπα-
θή στελέχη να απορούν με τη στόχευση της κί-
νησης, αλλά και να τα ξενίζουν οι όροι περί
«ασθενούς», τα οποία σύμφωνα με τους ίδιους
θύμιζαν... συνταγματάρχες.

Παρά τα περί του αντιθέτου λεγόμενα, σύμ-
φωνα με κορυφαία και μετριοπαθή στελέχη
του κλίματος Αχτσιόγλου, δεν θεωρούν τη θέση
τους εντός του ΣΥΡΙΖΑ δεδομένη.

Σε σύσκεψη βρίσκεται και η τάση του Διονύ-
ση Τεμπονέρα, το Δίκτυο Εναλλακτικής Κοινω-
νικής Αριστεράς, για τη στάση που θα κρατή-
σουν στην Κεντρική Επιτροπή που ξεκινά σή-
μερα τις εργασίες της.

Σεισμός αντιδράσεων από το δημοψήφισμα που ζήτησε ο Κασσελάκης
για τις διαγραφές - Σκέψεις και για πρόταση μομφής εναντίον του -

Σήμερα η Κεντρική Επιτροπή που θα... σφυρίξει διάσπαση 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Ν
ωρίς το πρωί της Παρασκευής ο
Πάνος Σκουρλέτης, ιστορικό
στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ, προερχό-

μενο από το λεγόμενο ΚΚΕ εσ., ο οποίος
έχει διατελέσει τόσο εκπρόσωπος Τύπου
του κόμματος αλλά και γραμματέας του,
ενώ υπήρξε και υπουργός της πρώτης
κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, δήλωσε με
ανακοίνωσή του την αποχώρησή του από
τον ΣΥΡΙΖΑ.

Σε αυτή σημείωνε: «Όσο με αφορά, δια-
πιστώνω πως τελικώς ίσως ήταν λάθος
που δεν παραιτήθηκα από τη θέση του
γραμματέα του κόμματος μετά το 2019.
Δεν το έκανα με τον φόβο πως θα έβλαπτε
την εικόνα του κόμματος. Αποκορύφωμα
της απόλυτης ρευστοποίησης του ΣΥΡΙΖΑ-
ΠΣ ήταν το συνέδριο το 2022, καθώς και η
ψήφιση του τελευταίου καταστατικού του
κόμματος που άνοιξε τον δρόμο στην
εκλογή του Στέφανου Κασσελάκη».

«Καταστροφικός δρόμος»
Στη συνέχεια, ο Πάνος Σκουρλέτης ανα-

φέρει στην ανακοίνωσή του: «Ο δρόμος
που έχει επιλεγεί είναι αδιέξοδος, κατα-
στροφικός και οδηγεί έξω από το πλαίσιο
των ιδεών, των αξιών και των θέσεων της
ανανεωτικής και ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς και δεν είμαι διατεθειμένος να τον
ακολουθήσω. Επιλέγω να συνταχτώ με τις
δεκάδες των στελεχών και των μελών του
ΣΥΡΙΖΑ που καθημερινά αποχωρούν υπε-
ρασπιζόμενα την πολιτική τους αξιοπρέ-
πεια και αγωνίζονται για έναν καλύτερο
κόσμο».

Λίγες ώρες νωρίτερα ο Γιώργος Σταθά-
κης μιλώντας στο Kontra ξεκαθάριζε πως
το άρθρο του σε ιστοσελίδα δεν ήταν

απλώς ένα άρθρο κριτικής στη νέα ηγετική
ομάδα αλλά και η δήλωση αποχώρησής
του από το κόμμα. «Κλείνω την πόρτα. Για
εμένα ο ΣΥΡΙΖΑ με τον Κασσελάκη πρό-
εδρο έχει τελειώσει. Οι υποστηρικτές του

Κασσελάκη ήδη από το 2019 κάνουν επί-
θεση, κλιμακώθηκε η επίθεση πριν από τις
εκλογές, τα περί “υπονομευτών του Τσί-
πρα” και κλιμακώνεται μετά την εκλογή
Κασσελάκη. Ακυρώνεται ο αριστερός χα-

ρακτήρας. Αυτό το κόμμα που είναι σήμε-
ρα ο ΣΥΡΙΖΑ δεν μπορεί να διεκδικήσει την
κυβερνησιμότητα, είναι ομάδα αποτυχίας.
Αυτή η ηγεσία της Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας, ότι θα διεκδικήσει να συναρπάσει τον
κεντρώο ψηφοφόρο, νομίζω κανένας λο-
γικός άνθρωπος δεν μπορεί να το υποστη-
ρίξει αυτό».

«Δεν θα είμαι πλέον 
μέλος του κόμματος»

Το μεσημέρι της Παρασκευής εμφανί-
στηκε και η επιστολή του πρώην προέδρου
της Βουλής Νίκου Βούτση, η οποία απευ-
θυνόταν στη γραμματέα και τον αναπλη-
ρωτή γραμματέα του ΣΥΡΙΖΑ, και στην
οποία το ιστορικό στέλεχος του κόμματος
δηλώνει πως δεν θα παραστεί στη συνε-
δρίαση της Κεντρικής Επιτροπής «εφόσον
με την παρούσα επιστολή μου δεν θα είμαι
πλέον μέλος του κόμματος, του οποίου
υπήρξα συνιδρυτής και συνδιαμορφωτής
της ταυτότητας και των πολιτικών του μέ-
χρι και σήμερα».

«Μέρα με τη μέρα τείνει να ηγεμονεύσει
η κουλτούρα, αν είναι δυνατόν στο κόμμα
της Ανανεωτικής Αριστεράς, για αναζήτη-
ση ευθυνών σε διαχρονικούς δήθεν “υπο-
νομευτές” που στοχοποιούνται ανοικτά με
τα ονοματεπώνυμα δεκάδων βασικών στε-
λεχών του κόμματος. Εξάλλου συντηρείται
κλίμα για κυνήγι μαγισσών, κλίμα εχθρο-
πάθειας και συνακόλουθα αναζήτησης του
“αδιαμεσολάβητου Μεσσία”, για τη συνεχή
φυγή προς τα μπρος με την αποδοχή ότι “ο
σκοπός αγιάζει τα μέσα”. Τα παραπάνω εί-
ναι γνωστά διότι και ιστορικά στην “εποχή
των τεράτων” διαμόρφωναν το σχετικό
“αφήγημα”, που και στους χώρους της
Αριστεράς αποτυπώθηκε σε καταδικασμέ-
νες εκ των υστέρων, γκρίζες και μαύρες
σελίδες.

Ουδέποτε σιώπησα και στις σωστές και
στις λάθος αποφάσεις ή και στις κριτικές ή
ριζικές αντιπαραθέσεις, στις οποίες κατά
καιρούς συμμετείχα».

«Τσουνάμι»
αποχωρήσεων

Κούνησαν μαντίλι και 
τα ιστορικά στελέχη 
του ΣΥΡΙΖΑ Σκουρλέτης,
Βούτσης και Σταθάκης

Καρατομήσεις και Στο Κόκκινο
Οι εκπομπές δύο πρώην διευθυντών της «Αυγής», του Νίκου Σβέρκου και του Σπύ-

ρου Ραπανάκη, «κόπηκαν» από τη νέα διεύθυνση του κομματικού σταθμού Στο Κόκ-
κινο, σε συνέχεια των «εκκαθαρίσεων» εντός του ΣΥΡΙΖΑ. Οι δύο δημοσιογράφοι δεν
είναι μάλιστα οι μόνοι που πλήρωσαν για τις απόψεις τους, καθώς μαζί τους «κόπη-
καν» από το πρόγραμμα και οι Θεόφιλος Σιχλετίδης και Γιάννης Σμυρλάκης. Τόσο ο
Νίκος Σβέρκος όσο και ο Σπύρος Ραπανάκης είχαν γίνει στόχος του υπερτομεάρχη
του ΣΥΡΙΖΑ Παύλου Πολάκη, με πολλούς να μιλούν από τότε για «προγραφές».

Σε ανάρτησή του ο Νίκος Σβέρκος αναφέρει μεταξύ άλλων: «Στο τέλος της σημερι-
νής (σ.σ.: χθεσινής) μου εκπομπής Στο Κόκκινο 105,5, σε μια μέρα με πολύ έντονη
επικαιρότητα, έκανα ό,τι συνηθίζει να κάνει κάθε δημοσιογράφος την Παρασκευή:
Να ανανεώνει το ραντεβού με τους ακροατές του για τη Δευτέρα. Και μάλιστα με την
υπόσχεση να παρουσιαστεί όλη η επικαιρότητα και το ρεπορτάζ από την πολιτική και
κοινωνική ζωή. Θα μεσολαβούσε άλλωστε και η Κεντρική Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ... Σε
αυτό το ραντεβού, που κρατάει τόσα χρόνια, δεν θα πάω. Και ούτε θα μπορέσω να εξη-
γήσω το γιατί. Απλά θα εξαφανιστώ. Γιατί αυτό επέλεξε η νέα διεύθυνση και διοίκηση
του ραδιοφώνου. Να απομακρυνθώ από την εκπομπή που κατέγραφε τη δεύτερη με-
γαλύτερη ακροαματικότητα του σταθμού μας. Είχε δεκάδες χιλιάδες καθημερινούς
ακροατές, που μάλιστα τους αύξησε το τελευταίο δίμηνο κατά 15%».

Από την πλευρά του, ο Σπύρος Ραπανάκης αναφέρει: «Το σημερινό απογευματινό
ραντεβού Στο Κόκκινο 105,5 με τον Γιάννη Σμυρλάκη θα είναι το τελευταίο. Όπως
αποφάσισε η νέα διεύθυνση και η διοίκηση του ομίλου, “δεν ταιριάζω” στο νέο πρό-
γραμμα. Θέλω να πιστεύω ότι τα περί “πολιτικής απόφασης με άνωθεν εντολή” δεν εί-
ναι ακριβή, καθώς δεν θέλω να πιστέψω ότι ένα ραδιόφωνο που σε 17 χρόνια ιστορίας
δεν έκοψε ποτέ παραγωγούς ή εκπομπές για πολιτικούς λόγους ούτε επέβαλε λογο-
κρισία, το κάνει τώρα. Σίγουρα πάντως όσοι ζητούσαν αποπαρασιτώσεις, κεφάλια και
εύχονταν “καλό δρόμο” θα είναι σήμερα ικανοποιημένοι τόσο με τη δική μου απομά-
κρυνση όσο και με άλλων συναδέλφων όπως ο Νίκος Σβέρκος, ο Γιάννης Σμυρλάκης
και ο Θεόφιλος Σιχλετίδης». 
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«

Ο
υφυπουργός Εξωτερικών Γιώργος Κώτσηρας μιλά-
ει στην «Political» για τους απόδημους Έλληνες και
πόσο έχουν στηριχτεί πραγματικά από τις κυβερνή-

σεις Μητσοτάκη όταν ο ΣΥΡΙΖΑ τούς… έκλεινε την πόρτα.
Αναφέρεται στη διεθνή εικόνα της Ελλάδας και πώς
θα συμβάλουν σε αυτή οι διπλωματικές αρχές ανά
το κόσμο και οι Έλληνες της διασποράς. Υπερασπί-
ζεται τη διπλωματική στάση του πρωθυπουργού
όσον αφορά το Μεσανατολικό παρ’ όλη την κριτική
που δέχεται, επισημαίνοντας ότι η εξωτερική πολι-
τική της χώρας είναι πολιτική αρχών. Τέλος, μιλά
για την αντιπολίτευση και τον Στέφανο Κασσελάκη,
υπογραμμίζοντας ότι μέχρι τώρα η πολιτική του δεν είναι
και τόσο ενθαρρυντική… 

Πριν από λίγο καιρό ο Στέφανος Κασσελάκης υπαι-
νίχθηκε μπροστά στον πρωθυπουργό ότι οι απόδημοι

Έλληνες έχουν το δικαίωμα του εκλέγειν αλλά όχι
του εκλέγεσθαι. Τι απαντάτε;

Η πρώτη νομοθετική πρωτοβουλία που έφερε προς ψή-
φιση στη Βουλή η κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη

ήταν ο μετέπειτα ψηφισθείς νόμος 5044/2023 για
την άρση των περιορισμών στην εγγραφή στους ειδι-
κούς εκλογικούς καταλόγους εκλογέων. Θα ήθελα
να υπενθυμίσω πως ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ δεν ψήφισε ούτε
αυτόν ούτε τον προηγούμενο νόμο… Συνεπώς, ο αρ-
χηγός του καλείται, σε πρώτο στάδιο, να πείσει την
παράταξη της οποίας ηγείται για τη σημασία της
συμμετοχής των αποδήμων στα κοινά. Σχετικά με το

δικαίωμα του εκλέγεσθαι, με βάση τον εκλογικό νόμο, τα
κόμματα εντάσσουν στα ψηφοδέλτια επικρατείας Έλληνες
από το εξωτερικό. Αυτό είχε ως συνέπεια και την εκλογή,
στην εθνική αντιπροσωπεία, Ελλήνων της ομογένειας. Εί-
ναι δεδομένο πως η περαιτέρω ενίσχυση της φωνής των

Ελλήνων της διασποράς και της εν γένει συμμετοχής τους

στα κοινά της πατρίδας αποτελεί κεντρική μας προτεραι-

ότητα.

Πέραν του εκλογικού νόμου που δίνετε τη δυνατότη-
τα χωρίς περιορισμούς να ψηφίζουν στις ελληνικές
εκλογές, ποιες άλλες κινήσεις κάνει το υπουργείο
για τον απόδημο Ελληνισμό;

Το υπουργείο Εξωτερικών υλοποιεί πρωτοβουλίες για
την περαιτέρω βελτίωση των παρεχόμενων στους Έλληνες
του εξωτερικού υπηρεσιών. Συγκεκριμένα, μετά από συ-
νεργασία των υπουργείων Εξωτερικών και Ψηφιακής Δια-
κυβέρνησης, προστέθηκε ειδική ενότητα στο gov.gr για
τους απόδημους Έλληνες, ενώ μετά από συνεργασία των
υπουργείων Εξωτερικών και Προστασίας του Πολίτη δημι-
ουργούνται κινητές μονάδες παραλαβής αιτήσεων διαβα-
τηρίων από Έλληνες πολίτες που κατοικούν σε απομακρυ-
σμένες περιοχές στο εξωτερικό.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Είναι δεδομένο πως 
η περαιτέρω ενίσχυση 

της φωνής των Ελλήνων 
της διασποράς και 

της εν γένει συμμετοχής τους
στα κοινά της πατρίδας
αποτελεί κεντρική μας

προτεραιότητα

Υφ
υπ

ου
ργ

ός
 Ε

ξω
τε

ρι
κώ

ν

«Η Ελλάδα επί Μητσοτάκη 
ενίσχυσε εξωστρέφεια 

και γεωστρατηγικό ρόλο»

στον Σωτήρη 
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Στο πλαίσιο της ψηφιοποίησης του κράτους και στο-
χεύοντας στην εξατομικευμένη εξυπηρέτηση των αποδή-
μων, αξιοποιούμε σύγχρονα εργαλεία, όπως το μητρώο πο-
λιτών που αφορά την απευθείας καταχώριση ληξιαρχικών
γεγονότων της αλλοδαπής από τις προξενικές αρχές, τον ει-
κονικό βοηθό που παρέχει αυτοματοποιημένες ηλεκτρονι-
κές απαντήσεις στο κοινό για θέματα προξενικής φύσης,
καθώς και την υπηρεσία MyConsulLive, δηλαδή την εξ απο-
στάσεως εξυπηρέτηση των πολιτών μέσω βιντεοκλήσης.

Περαιτέρω, τις επόμενες ημέρες παρουσιάζουμε το έρ-
γο «Ψηφιακός Μετασχηματισμός Διαδικασιών Προξενι-
κών Υπηρεσιών», με το οποίο δημιουργούμε ψηφιακά ερ-
γαλεία για την καλύτερη εξυπηρέτηση και τη βελτίωση της
καθημερινότητας των Ελλήνων του εξωτερικού. Παράλλη-
λα, έχει δρομολογηθεί η δημιουργία ψηφιακού χώρου για
την ελληνική διασπορά, ενώ λειτουργεί και διευρύνεται η
ψηφιακή πλατφόρμα διδασκαλίας της ελληνικής γλώσσας
και πολιτισμού staellinika.com.

Παράλληλα, προχωρούμε σε ένα ακόμα πιο σημαντικό
βήμα προς την κατεύθυνση της συστηματικής ενδυνάμω-
σης των δεσμών μας με τη διασπορά. Συγκεκριμένα, σε
άμεση συνεργασία με τον υπουργό Εξωτερικών Γιώργο
Γεραπετρίτη, επεξεργαζόμαστε και σύντομα θα παρουσιά-
σουμε το πρώτο στρατηγικό σχέδιο για τον απόδημο Ελλη-
νισμό, το οποίο θα παρέχει ένα θεσμοθετημένο πλαίσιο
για την αμφίδρομη επικοινωνία μας με τα μέλη της δια-
σποράς και μια ολοκληρωμένη στρατηγική για την ελληνι-
κή διασπορά.

Από συγκεκριμένα κόμματα ασκείται έντονη κριτική
για τη στρατηγική της ελληνικής διπλωματίας σχετι-
κά με το Μεσανατολικό, κατηγορώντας την ελληνική
στάση ως υπέρ το δέον φίλα προσκείμενη στο Ισ-
ραήλ. Το σχόλιό σας…

Όπως τόνισε και ο υπουργός Εξωτερικών, από την πρώ-
τη στιγμή, η χώρα μας πήρε σαφέστατη θέση και τήρησε
υπεύθυνη στάση έναντι της κρίσης στη Μέση Ανατολή. Κα-
ταδικάσαμε ρητά την τρομοκρατική επίθεση της Χαμάς και
υπερασπιστήκαμε το δικαίωμα του Ισραήλ στην αυτοάμυ-
να, τονίζοντας, παράλληλα, την ανάγκη σεβασμού του διε-
θνούς δικαίου, προστασίας των αμάχων και δημιουργίας
ανθρωπιστικών διαδρόμων.

Η ειλικρινής και συνεπής μας στάση καθιστά την Ελλάδα
πυλώνα σταθερότητας στην περιοχή. Αποστείλαμε ανθρω-
πιστική βοήθεια στη Γάζα και είμαστε πρόθυμοι να συμμε-
τάσχουμε στη διάνοιξη θαλάσσιου ανθρωπιστικού διαδρό-
μου, εν γνώσει των δυσκολιών του εγχειρήματος. Την ετοι-
μότητα της Ελλάδας να συνδράμει με κάθε μέσο στην ανα-
κούφιση του πόνου των αμάχων στη Γάζα τόνισε, άλλωστε,
και ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης στη Διεθνή
Ανθρωπιστική Διάσκεψη στο Παρίσι. Η χώρα μας είναι πα-
ρούσα στις πρωτοβουλίες για την αποκλιμάκωση της κρί-
σης. Η εξωτερική μας πολιτική είναι πολιτική αρχών.

Στην προηγούμενη θητεία της κυβέρνησης έγινε
αρκετός λόγος για τη διαδραστικότητα και την ψη-
φιακή αναβάθμιση των ελληνικών πρεσβειών, ώστε
να ενισχυθεί η δημόσια διπλωματία στο εξωτερικό.
Τι θα κάνει το υπουργείο σε αυτό τον τομέα;

Για εμάς αποτελεί κεντρική προτεραιότητα η περαιτέρω
ενίσχυση της διεθνούς εικόνας της Ελλάδας. Έχουμε ως

στόχο μεταξύ άλλων (και αυτό είναι κάτι που έχει τονίσει ο
υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης) την ενίσχυ-
ση της εξωστρέφειας και της δημόσιας διπλωματίας κα-
θώς και την οικοδόμηση μιας πολύτροπης εξωτερικής πο-
λιτικής.

Στο πλαίσιο αυτό, ήδη καταρτίζεται εθνική στρατηγική
για τη δημόσια διπλωματία, με ιδιαίτερη έμφαση στην ενί-
σχυση της ψηφιακής διπλωματίας. Κομβικό ρόλο στην όλη
προσπάθεια, εξάλλου, διαδραματίζουν τα γραφεία δημό-
σιας διπλωματίας των πρεσβειών μας, τα οποία ήδη ενερ-
γοποιούνται, ακόμα περισσότερο, μέσω και επιμόρφωσης
σε σύγχρονα, ψηφιακά εργαλεία δημόσιας διπλωματίας.
Τέλος, αξιοποιούμε τους Έλληνες της διασποράς, ενώ ήδη
βρίσκονται σε εξέλιξη και διυπουργικές συνεργασίες,
ώστε να υπάρχει ακόμα πιο οριζόντια δράση.

Βασικοί άξονες της προσπάθειας αυτής είναι η προβολή
και ανάδειξη κομβικών μεταρρυθμίσεων, επενδυτικών
ευκαιριών και συγκριτικών πλεονεκτημάτων της χώρας, η
προβολή της πλούσιας πολιτιστικής κληρονομιάς και της
σύγχρονης πολιτιστικής δημιουργίας καθώς και η προ-

ώθηση των ελληνικών σπουδών, με ιδιαίτερη έμφαση στην
προβολή ξενόγλωσσων προγραμμάτων ελληνικών πανε-
πιστημίων και την ελληνομάθεια.

Δεν θα πρέπει να ξεχνάμε πως η Ελλάδα επί πρωθυ-
πουργίας Κυριάκου Μητσοτάκη έχει ενισχύσει σημαντικά
την εξωστρέφεια και τον γεωστρατηγικό της ρόλο και αυτό
θέλουμε να το εκπέμψουμε με κάθε δυνατό τρόπο!

Πώς κρίνετε μέχρι στιγμής τη στάση Κασσελάκη τό-
σο ως προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ όσο και ως αρχηγού
(άτυπα) της αξιωματικής αντιπολίτευσης;

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης έχει αποδείξει πως πολιτεύε-
ται και λαμβάνει πρωτοβουλίες με έμφαση στις καθημερι-
νές ανάγκες των πολιτών μέσω ολοκληρωμένων και στο-
χευμένων πολιτικών, ενώ, παράλληλα, επιτυγχάνει την
ενίσχυση της εξωστρέφειας, της διεθνούς εικόνας και του
γεωστρατηγικού ρόλου της χώρας. Σε αυτή τη βάση θα
κριθεί ο κ. Κασσελάκης ως πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, με πολι-
τικούς όρους, αν και τα μέχρι στιγμής δεδομένα δεν είναι
ιδιαίτερα ενθαρρυντικά.
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Η ειλικρινής και συνεπής μας στάση καθιστά την Ελλάδα πυλώνα σταθερότητας στην περιοχή.
Αποστείλαμε ανθρωπιστική βοήθεια στη Γάζα και είμαστε πρόθυμοι να συμμετάσχουμε στη
διάνοιξη θαλάσσιου ανθρωπιστικού διαδρόμου. Η χώρα μας είναι παρούσα στις πρωτοβουλίες
για την αποκλιμάκωση της κρίσης. Η εξωτερική μας πολιτική είναι πολιτική αρχών

«
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Μ
πορεί στο γήπεδο της πολιτικής
να «παίζει μόνη της» η κυβέρνη-
ση, αλλά η ρήση του πρωθυ-

πουργού ότι ο πραγματικός αντίπαλος είναι
τα προβλήματα των πολιτών επιβεβαιώνε-
ται καθημερινά. 

Χθες, παραδείγματος χάρη, ανακοινώ-
θηκε από την ΕΛΣΤΑΤ η πορεία του πλη-
θωρισμού τον Οκτώβριο, η οποία ουσια-
στικά επιβεβαίωσε αυτό που όλοι οι πολί-
τες βιώνουν στις καθημερινές τους συ-
ναλλαγές. Ότι, δηλαδή, υπάρχει μια διαρ-
κής ανοδική πορεία στις τιμές των τροφί-

μων, η οποία, μάλιστα, όχι
μόνο δεν ανέκοψε την
πτωτική πορεία του πλη-
θωρισμού τον προηγού-
μενο μήνα, αλλά τον οδή-
γησε σε υπερδιπλάσιο πο-
σοστό και συγκεκριμένα
στο 3,4% έναντι 1,6% τον
Σεπτέμβριο, 2,7% τον Αύ-

γουστο και 2,5% τον Ιούλιο.
Σύμφωνα πάντα με τα επίσημα στοιχεία,

τον προηγούμενο μήνα οι αυξήσεις των τι-
μών στον κλάδο των τροφίμων έφτασαν
στο 9,9% σε ετήσια βάση από 9,4% τον προ-
ηγούμενο μήνα. Πρωταγωνιστικό ρόλο για
ακόμα έναν μήνα έπαιξε η άνοδος των τι-
μών σε έλαια-λίπη, φρούτα και λαχανικά,
με την τιμή του ελαιολάδου αυξημένη κατά
14,1% και των νωπών φρούτων κατά 8%. 

Οι δύο πυλώνες
Μπροστά σε αυτή την κατάσταση, η

οποία είναι προφανές ότι αυξάνει κατα-
κόρυφα την πίεση που δέχονται κάθε μή-
να τα νοικοκυριά, το κυβερνητικό επιτε-
λείο έχει επιδοθεί σε μια πραγματική μά-
χη για την εξεύρεση των μέτρων που θα
αμβλύνουν τις επιπτώσεις από την άνοδο
του πληθωρισμού και θα ανακουφίσουν
τους πολίτες. 

Όπως σημειώνουν κορυφαία κυβερνητι-
κά στελέχη, η πολιτική της κυβέρνησης
στηρίζεται σε δύο πυλώνες: στη λήψη πρό-
σθετων μέτρων στήριξης, ιδιαίτερα των οι-
κονομικά πιο ευάλωτων πολιτών, και στην
εντατικοποίηση των ελέγχων σε μεγάλες
βιομηχανίες για τον εντοπισμό φαινομέ-
νων αισχροκέρδειας και την επιβολή τσου-
χτερών προστίμων. 

Προς αυτή την κατεύθυνση, σύμφωνα με
καλά πληροφορημένες πηγές, η κυβέρνη-
ση δρομολογεί τη χορήγηση επιταγής
ακρίβειας σε περίπου ένα εκατομμύριο
ευάλωτα νοικοκυριά. Οι οριστικές αποφά-
σεις από τον πρωθυπουργό αναμένεται να
ληφθούν στα τέλη του μήνα, όταν θα ορι-
στικοποιηθούν τα στοιχεία εκτέλεσης του
προϋπολογισμού, τα οποία θα ανακοινω-
θούν την ερχόμενη Πέμπτη. 

Όπως επιβεβαιώνουν άριστα ενημερω-

μένες πηγές, υπό την προϋπόθεση ότι θα
πιστοποιηθεί η ύπαρξη δημοσιονομικού
χώρου, η κυβέρνηση θα ανακοινώσει τη
διανομή του επιδόματος στους ευάλωτους,
όπως άλλωστε έχουν υποσχεθεί τόσο ο
πρωθυπουργός όσο και η πολιτική ηγεσία
του υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών.

Κυρώσεις και πρόστιμα
Από την άλλη πλευρά, το υπουργείο Ανά-

πτυξης προειδοποιεί ότι έχουν μπει στη διό-
πτρα των ελεγκτικών μηχανισμών πολλές
μεγάλες επιχειρήσεις, και πολυεθνικές, οι
οποίες και θα αντιμετωπίσουν τις προβλεπό-
μενες κυρώσεις και τα πρόστιμα σε περίπτω-
ση που διαπιστωθεί ότι πωλούν πάνω από το

προβλεπόμενο όριο που επιβάλλει η νομο-
θεσία. Υπάρχει, άλλωστε, και το προηγούμε-
νο με την επιβολή προστίμων στις δύο πο-
λυεθνικές συνολικού ύψους 2 εκατ. ευρώ.

Όπως αναφέρουν οι ίδιες πληροφορίες,
μέσα στις επόμενες ημέρες, μάλλον την άλλη
εβδομάδα, είναι πολύ πιθανό να επιβληθούν
πρόστιμα σε εταιρείες, με τη δημοσιοποίηση
του ονόματός τους, εφόσον βέβαια υπερβαί-
νουν το ύψος του πλαφόν στο πρόστιμο, δη-
λαδή πάνω από τις 50.000 ευρώ.

Στο μεταξύ, από την ερχόμενη Δευτέρα
ξεκινούν και οι έλεγχοι της Διυπηρεσιακής
Μονάδας Ελέγχου Αγοράς (ΔΙΜΕΑ) στα κα-
ταστήματα των σουπερμάρκετ, για να διαπι-
στωθεί εάν έχουν τοποθετήσει τα καρτελά-
κια «μόνιμης μείωσης τιμής» για τα προϊόν-
τα στα οποία έχει μειωθεί η τιμή τους κατά
τουλάχιστον 5%. Τα προϊόντα που έχουν δη-
λωθεί στο υπουργείο Ανάπτυξης, στο πλαίσιο
της πρωτοβουλίας για τη «μόνιμη μείωση τι-
μής», προσεγγίζουν τα 700. Πρόκειται, κυ-
ρίως, για τρόφιμα, απορρυπαντικά, καθαρι-
στικά, προϊόντα προσωπικής φροντίδας κ.ά.

Καταναλωτές-ελεγκτές
Ειδικά για τη μείωση τιμής, το υπουργείο

Ανάπτυξης δίνει και στους καταναλωτές
τον ρόλο «ελεγκτή» ετοιμάζοντας ειδική
εφαρμογή στην πλατφόρμα e-katanalotis,
μέσω της οποίας ο κάθε πολίτης θα μπορεί
να στέλνει επιτόπου από το κινητό καταγ-
γελίες, τις οποίες θα εξετάζουν οι υπηρε-
σίες του ΥΠΑΝ.

Πέραν των παραπάνω, έχει ήδη τεθεί σε
εφαρμογή η κλιμακωτή επιδότηση του κό-
στους ηλεκτρικού ρεύματος για τους τιμολο-
γούμενους μήνες Νοεμβρίου 2023 - Φε-
βρουαρίου 2024, για τους λογαριασμούς
ηλεκτρικής ενέργειας με καταμέτρηση μέχρι
τις 29/2/2024, το οποίο καλύπτει οικιακούς,
εμπορικούς και βιομηχανικούς καταναλω-
τές, ενώ για τους ευάλωτους καταναλωτές η
επιδότηση καλύπτει το 100% της αύξησης της
τιμής του ηλεκτρικού ρεύματος. 

Επίσης, η μείωση του ειδικού φόρου κατα-
νάλωσης καυσίμων κίνησης κατά 8,33 σεντ
το λίτρο, περιλαμβανομένου ΦΠΑ, στους
ελάχιστους συντελεστές βάσει του κοινοτι-
κού κεκτημένου για τους μήνες Νοέμβριος
2023-Φεβρουάριος 2024 (βενζίνη από
€0,429/λίτρο σε €0,359/λίτρο και πετρέλαιο
κίνησης από €0,40/λίτρο σε €0,33/ λίτρο).

Στο Μέγαρο Μαξίμου γίνονται αλλεπάλ-
ληλες συσκέψεις για την «καυτή πατάτα»
της ακρίβειας και πώς θα πρέπει να αντιμε-
τωπιστεί, ενώ πολλές είναι και οι προτά-
σεις που έχουν πέσει στο τραπέζι, ακόμα
και για μείωση του ΦΠΑ σε προϊόντα ή μεί-
ωση του φόρου κατανάλωσης στο πετρέ-
λαιο και τη βενζίνη. Τα πάντα, ωστόσο, θα
αποφασιστούν όταν κλειδώσει ο νέος προ-
ϋπολογισμός…

Στο τραπέζι
νέα μέτρα για 
τη μάχη κατά 

της ακρίβειας

Η ανακοίνωση της ΕΛΣΤΑΤ για άνοδο του πληθωρισμού 
τον Οκτώβριο αυξάνει την πίεση στην κυβέρνηση, που παλεύει 

με νύχια και με δόντια να στηρίξει τους πολίτες

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com



Ν
αι, «ανέβηκαν οι τόνοι, βγήκαν έξω από κάθε έν-
νοια πολιτικής κριτικής», παραδέχεται ο Γιάννης
Μπαλάφας, μέλος της ΚΕ του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, επιση-

μαίνοντας ταυτόχρονα ότι «κανείς δεν μπορεί να αγνοήσει
έναν νεοεκλεγμένο πρόεδρο από μια μαζική δημοκρατική
διαδικασία» και «δεν μπορεί να λέγεται ότι ο πρόεδρος
έχει σχέση με τη διαπλοκή, ούτε να παρομοιάζεται με τον
Τραμπ».

Προτείνει «αναγκαίες πρωτοβουλίες για να ξεπεραστεί
η κρίση» και «οι προτάσεις του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ να γίνουν πιο
ρεαλιστικές, πιο αποτελεσματικές», ώστε «να καταστεί ο
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ κυβερνητική δύναμη και να ηγηθεί μιας πο-
ρείας δίκαιης ανάπτυξης της χώρας».

Τάσσεται «υπέρ ισότιμων συνεργασιών» στην Κεντροα-
ριστερά, καθώς χρειάζονται «ευρύτερες συσπειρώσεις
για να αντιμετωπίσουμε τις επιπτώσεις της πολιτικής του
κ. Μητσοτάκη».

Σαββατοκύριακο κρίσιμο για τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Η ΚΕ
έχει πολλά ευαίσθητα θέματα στην ατζέντα της. Υπάρ-
χει ενδεχόμενο διάσπασης με το εκρηκτικό τοπίο που
έχει διαμορφωθεί;

Η κοινωνία αυτή τη στιγμή ζητά λύσεις στα προβλήματά
της. Έχει να αντιμετωπίσει την ακρίβεια που τσακίζει το
καθηλωμένο εισόδημά της, τη νεοφιλελεύθερη επέλαση
κατά του κοινωνικού κράτους. Δείτε ενδεικτικά τι γίνεται
με την υποβάθμιση της υγείας και της παιδείας. Υπάρχουν
και προβλήματα δημοκρατίας, όπως το σκάνδαλο των
υποκλοπών. Αυτά περιμένει να ακούσει από την αξιωματι-
κή αντιπολίτευση, το πώς θα αντιμετωπιστούν. 

Εγώ θα προσέλθω στη συνεδρίαση της Κεντρικής Επι-
τροπής με ενωτική διάθεση και με πρόθεση να συνεισφέ-
ρω προωθητικά στην ανασυγκρότηση του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι
αλήθεια ότι το προηγούμενο χρονικό διάστημα ανέβηκαν
οι τόνοι, ορισμένες φορές βγήκαν και έξω από κάθε έν-
νοια πολιτικής κριτικής. Κανείς όμως δεν μπορεί να
αγνοήσει ότι έχουμε έναν νεοεκλεγμένο πρόεδρο μέσα
από μια μαζική δημοκρατική διαδικασία. Είμαι αισιόδοξος
ότι η συντριπτική πλειοψηφία των μελών και των στελεχών
μας αντιλαμβάνεται την κρισιμότητα των καταστάσεων. 

Στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ δίνεται η εντύπωση συνύπαρξης δύο
διαφορετικών «πολιτικών κόσμων». Μήπως θα ήταν
μια κίνηση εκτόνωσης να αρθούν οι διαγραφές τεσ-
σάρων συντρόφων σας;

Τα φώτα της δημοσιότητας πέφτουν «προνομιακά» στον
ΣΥΡΙΖΑ όταν έχει εσωκομματικά προβλήματα… Την ίδια
στιγμή στη ΝΔ συνυπάρχουν, καθόλου αρμονικά, πολλοί
«διαφορετικοί κόσμοι» που εκτείνονται από την ακροδε-
ξιά έως πρώην πασοκογενή στελέχη ή ακόμα και στελέχη
που έχουν θητεύσει στην Αριστερά. Είδαμε τι έγινε στις
πρόσφατες περιφερειακές εκλογές στη «δεξιά πολυκα-
τοικία»: Σε πολλές περιπτώσεις νίκησαν οι «αντάρτες» που
προέρχονται από τον συντηρητικό χώρο έχοντας απέναντί
τους τον επίσημο υποψήφιο της ΝΔ. 

Σίγουρα πρέπει να αναληφθούν κάποιες πρωτοβουλίες
για να ξεπεραστούν τα δικά μας προβλήματα. Οι διαγρα-
φές δεν είναι κάτι το ευχάριστο, ούτε συνάδουν με την
ιστορία μας, όμως είναι για εμένα σαφές ότι δεν μπορεί να
λέγεται ότι ο πρόεδρος έχει σχέση με τη διαπλοκή, ούτε να
παρομοιάζεται με τον Τραμπ.

Ποια θέματα κρίνετε πως πρέπει να αναδειχθούν και
να διευκρινιστούν, προκειμένου να βρει ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ
μια πολιτική ηρεμία και να ανταποκριθεί στον ρόλο
της αξιωματικής αντιπολίτευσης;

Πρώτο ερώτημα είναι πώς θα επανασυνδεθούμε με την
κοινωνία, με τις αγωνίες της, με τα προβλήματά της, με

τους αγώνες της. Δεν ταιριάζει στην ευρύτερη Αριστερά,
και τον δημοκρατικό κόσμο, να παρακολουθεί αδιάφορη
αυτό που συμβαίνει σήμερα στη χώρα μας: υποβάθμιση
του κοινωνικού κράτους, υποτίμηση της αξίας της παρε-
χόμενης εργασίας, μη συμμετοχή των εργαζομένων στα
οφέλη από την όποια ανάπτυξη. Επιπλέον ένα κράτος
«κολλητών», ένα κράτος απευθείας αναθέσεων, ένα κρά-
τος αυταρχισμού και υποτέλειας. Δυστυχώς, ζούμε σε μια
χώρα που για να πας μπροστά πρέπει να έχεις «μπάρμπα
στην Κορώνη». 

Εμείς στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ φιλοδοξούμε να αποτελέσουμε
την εναλλακτική σε αυτή την πολιτική. Να εμπνεύσουμε
και πάλι μεγάλες πλειοψηφίες, να καταστούμε κυβερνητι-
κή δύναμη και να ηγηθούμε μιας πορείας δίκαιης ανάπτυ-
ξης της χώρας. 

Οι τελευταίες δημοσκοπήσεις, εκτός από μια πτώση
στα ποσοστά του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, δείχνουν και ότι δεν κα-
ταπιάνεται με θέματα της καθημερινότητας, όπως η
ακρίβεια και η οικονομία. Πώς κρίνετε αυτά τα ευρή-
ματα;

Δεν είναι ακριβές όμως ότι δεν ασχολούμαστε με την οικο-
νομία και ειδικά με την ακρίβεια. Προεκλογικά καταθέσα-
με μια σειρά ολοκληρωμένων προτάσεων για την αντιμε-
τώπιση της ακρίβειας. Θυμόσαστε, πιστεύω, την πρότασή
μας για μείωση των φόρων στα καύσιμα, για μείωση του
ΦΠΑ σε μια σειρά βασικών διατροφικών αγαθών. Δυστυ-
χώς, οι προτάσεις μας αυτές δεν έτυχαν και μεγάλης προ-
βολής από τα ΜΜΕ… 

Πρόσφατα εναντιωθήκαμε στις κυβερνητικές εξαγγε-
λίες για αύξηση της φορολογίας σε εκατοντάδες χιλιάδες
μικρομεσαίους, κάτι που ξεσήκωσε θύελλα διαμαρτυριών
από επιστημονικά σωματεία και επιμελητήρια. 

Ίσως χρειάζεται να ξαναδούμε πτυχές της πολιτικής
μας, ίσως πρέπει να ξαναδούμε τις προτάσεις μας, να γί-
νουν πιο ρεαλιστικές, πιο αποτελεσματικές.

Σε ένα πολιτικό σκηνικό κυριαρχίας του Κυριάκου
Μητσοτάκη, θεωρείτε αναγκαία μια συνεργασία των
κομμάτων της ευρύτερης Κεντροαριστεράς;

Ο ΣΥΡΙΖΑ είναι ένας πολιτικός χώρος, ένα κόμμα όπου συ-
νεργάζονται αριστερές δυνάμεις, οικολόγοι, κεντροαρι-
στεροί, προσωπικότητες του ευρύτερου δημοκρατικού
χώρου, κομμουνιστογενείς κ.λπ. Επομένως είμαστε υπέρ
ισότιμων συνεργασιών. Εμείς ποτέ δεν δείξαμε διάθεση να
«καπελώσουμε» τον ευρύτερο δημοκρατικό χώρο.

Έχετε δίκιο όμως ότι σήμερα ηγεμονεύει ο κ. Μητσοτά-
κης στη χώρα και επομένως χρειαζόμαστε ευρύτερες συ-
σπειρώσεις για να αντιμετωπίσουμε τις επιπτώσεις της
πολιτικής του. Σε κάθε κριτική που κάνουμε, ο ίδιος και τα
κυβερνητικά στελέχη απαντούν αυτάρεσκα προτάσσοντας
το 41%... Αυτό είναι στοιχείο έπαρσης και αλαζονείας και
θα το πληρώσουν.

Σε πολιτικό επίπεδο φαίνεται ότι δεν είναι ώριμες οι
συνθήκες για μια στενή συνεργασία των κομμάτων του ευ-
ρύτερου πολιτικού χώρου που ξεκινά από την Αριστερά
και φθάνει ως το δημοκρατικό Κέντρο. Οι λίγες επιτυχίες
στις πρόσφατες αυτοδιοικητικές εκλογές στηρίχθηκαν
ακριβώς στην ανάγκη να απομακρυνθούν οι αποτυχημέ-
νοι εκπρόσωποι της δεξιάς πολιτικής. Στηρίξαμε και στη-
ριχθήκαμε σε πολλές περιπτώσεις στον δεύτερο γύρο των
εκλογών από κοινωνικές ομάδες που έβλεπαν στους προ-
οδευτικούς υποψηφίους την ελπίδα για κάτι καλύτερο.
Κανένας μόνος του δεν θα είχε ελπίδες απέναντι στους
μηχανισμούς της Δεξιάς. Ενωμένοι όμως τα καταφέραμε.
Αυτό προτείνω να συνεχίσουμε! Γ
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«Δυσάρεστες οι διαγραφές, 
δεν συνάδουν με 

την ιστορία του ΣΥΡΙΖΑ»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr



Μ
ε την ορμή που του έχουν δώσει οι
εξελίξεις στον ΣΥΡΙΖΑ και κυρίως η
δημοσκοπική του κατάρρευση, ο Νί-

κος Ανδρουλάκης εμφανίστηκε χθες με «άλ-
λον αέρα» στο συνέδριο του Ευρωπαϊκού Σο-
σιαλιστικού Κόμματος στη Μάλαγα της Ισπα-
νίας. Αυτήν τη φορά είχε απαλλαχθεί από την
ενοχλητική παρουσία του ΣΥΡΙΖΑ και τις υπό-
γειες διαδρομές για την κυριαρχία της έκφρα-
σης στο πεδίο της Κεντροαριστεράς.

Με απλά λόγια, αρχίζει πλέον «να παίζει» και
πάλι το ΠΑΣΟΚ χωρίς αντίπαλο στους Ευρωσο-

σιαλιστές. Στο πλαίσιο αυτό,
ο κ. Ανδρουλάκης επιδιώ-
κοντας να κάνει αισθητή την
παρουσία του επανέφερε στο
συνέδριο  την πρότασή
του για ένα Ταμείο Οικονομι-
κής Ευρωπαϊκής Κυριαρ-
χίας.

«Το ταμείο αυτό θα μπορεί
να στηρίξει τις αδύναμες οι-

κονομίες ώστε να δημιουργήσουν ανταγωνι-
στική και εξωστρεφή παραγωγική βάση με
πολλές καλές θέσεις εργασίας. Αυτές είναι οι
πολιτικές που δυναμώνουν την Ένωση. Αυτές
είναι οι πολιτικές που δημιουργούν ένα καλύ-
τερο μέλλον για όλους τους λαούς της Ευρώ-
πης και αυτές έχουμε χρέος να ακολουθήσου-
με», υποστήριξε. 

«Πρωτοφανές κύμα ακρίβειας»
Το σκεπτικό του βασίζεται, όπως είπε, στο

γεγονός ότι «οι ευρωπαϊκοί λαοί μετά την πε-
ριπέτεια της προηγούμενης δεκαετίας, με την
κρίση χρέους και τις πολιτικές λιτότητας, σή-
μερα είναι αντιμέτωποι με ένα πρωτοφανές
κύμα ακρίβειας και αύξησης του κόστους δια-
βίωσης. Τόσο σε επίπεδο προϊόντων όσο και
κόστους στέγασης. Αυτό συμβαίνει λόγω του
πληθωρισμού της απληστίας ισχυρών οικονο-
μικών συμφερόντων. Για αυτό έχουμε χρέος
να ακολουθήσουμε κοινές ευρωπαϊκές πολι-
τικές αλληλεγγύης», κατέληξε ο πρόεδρος
του ΠΑΣΟΚ.

Εκεί που δείχνουν να κρατούν αποστάσεις
είναι τα εσωκομματικά του ΣΥΡΙΖΑ, καθώς σε
καμία περίπτωση δεν θέλουν να φανούν ότι
«ανοίγουν σαμπάνιες» με αυτά που διαδραμα-
τίζονται στην αξιωματική αντιπολίτευση.

Κληθείς να σχολιάσει την εσωκομματική κα-
τάσταση στον ΣΥΡΙΖΑ, ο γραμματέας της ΚΕ του
ΠΑΣΟΚ Ανδρέας Σπυρόπουλος σημείωσε ότι
«δεν θέλουμε να επεμβαίνουμε στα εσωτερικά
άλλων κομμάτων. Και το επισημαίνουμε αυτό
γιατί κατά το παρελθόν πολλοί επιχείρησαν να
παρέμβουν στα εσωτερικά του ΠΑΣΟΚ και αυ-
τό δεν εκπέμπει πολιτικό πολιτισμό. Άρα, αυτά
που μας έκαναν άλλοι δεν θέλουμε να τα κά-
νουμε εμείς. Εμείς εστιάζουμε στην προσπά-
θειά μας και την καθημερινότητα του πολίτη
καθώς και τα μεγάλα προβλήματα που αντιμε-
τωπίζει. Εμείς θέλουμε να συνεννοούνται οι

πολιτικές δυνάμεις στα μεγάλα και σημαντι-
κά, που έχουν να κάνουν με το μέλλον της χώ-
ρας. Και οι πρωτοβουλίες μας για τη συγκρότη-
ση προανακριτικής επιτροπής σχετικά με τη
μεγάλη σιδηροδρομική τραγωδία στα Τέμπη
είναι ένα πεδίο στο οποίο μπορούμε να συμ-
φωνήσουμε για να μάθει ο ελληνικός λαός τι
συνέβη και γιατί χάθηκαν άδικα τόσες ζωές».

Αντιπαράθεση με το ΚΚΕ
Στο μεταξύ, εντός της Ελλάδας έχει φουντώ-

σει για τα καλά η αντιπαράθεση, ειδικά με το
ΚΚΕ, με φόντο την κοινοβουλευτική διερεύνη-
ση των αιτιών που οδήγησαν στη τραγωδία των
Τεμπών. Στο στόχαστρο και η ΝΔ που έσπευσε
να αποδεχτεί το αίτημα του ΚΚΕ για τη σύσταση
εξεταστικής επιτροπής.

«Η Νέα Δημοκρατία βρήκε αποκούμπι στο
ΚΚΕ. Προσπαθούν να διαχύσουν τις ευθύνες,
να φτάσουμε στο 1997, ενώ σήμερα υπάρχει

κάτι πολύ συγκεκριμένο. Έχουμε μια σύμβαση
η οποία έπρεπε να είχε ολοκληρωθεί το 2016
και έκτοτε πήρε συνεχείς παρατάσεις. Τη δια-
χειρίστηκαν συγκεκριμένες κυβερνήσεις και
συγκεκριμένοι υπουργοί», υποστήριξε ο εκ-
πρόσωπος Τύπου του ΠΑΣΟΚ.

Μάλιστα, σε μια προσπάθεια να αποσαφη-
νίσει την πρόταση του ΠΑΣΟΚ για να συγκρο-
τηθεί προανακριτική επιτροπή,
υποστήριξε ότι «όλα τα πολιτικά κόμματα
οφείλουμε να επιδείξουμε σεβασμό και ειλι-
κρίνεια στους συγγενείς των θυμάτων. Από
την πλευρά μας, ερχόμαστε να καταθέσουμε
πρόταση για προανακριτική επιτροπή προ-
κειμένου να διερευνηθούν τυχόν ποινικές
ευθύνες και μετά η δικαιοσύνη θα αποφασί-
σει την τύχη των τυχόν υπαιτίων. Το πόρισμα
του Ευρωπαίου εισαγγελέα βρίσκεται από το
καλοκαίρι στη Βουλή. Κανείς δεν είχε τη βού-
ληση να πει τι θα κάνουμε με αυτό το θέμα,

καθώς οι ευρωπαϊκές δικαστικές αρχές ση-
μειώνουν τι έγινε ακριβώς και γιατί δεν ολο-
κληρώθηκε η εγκατάσταση της τηλεδιοίκη-
σης στο σιδηροδρομικό δίκτυο».

Στο ΠΑΣΟΚ φαίνεται ότι είναι αποφασισμέ-
νοι να κλιμακώσουν την κριτική τους για την
τραγωδία των Τεμπών, καθώς διακρίνουν και
μια ευαλωτότητα στον κυβερνητικό αφήγημα,
ειδικά μετά την «αστοχία» του Άδωνι Γεωργιά-
δη. Μάλιστα, ο γραμματέας της ΚΕ Ανδρέας
Σπυρόπουλος ανέβασε την ένταση της κριτι-
κής: «Η κυβέρνηση κρύφτηκε πίσω από την
πρόταση του ΚΚΕ, που για μένα είναι προς τη
λάθος κατεύθυνση. Δίνει χείρα βοηθείας στην
κυβέρνηση προκειμένου να μη μάθουμε γιατί
δεν εφαρμόστηκε η σύμβαση 717 και θρηνή-
σαμε ανθρώπινες ζωές. Αυτό είναι το επίδικο
και όχι να αναζητήσουμε στο παρελθόν -από το
1997- τις ευθύνες για το σιδηροδρομικό δίκτυο
της χώρας».

Στη συνέχεια, ο κ. Σπυρόπουλος πρόσθεσε
πως το κόμμα του «θα επιμείνει στο αίτημα της
προανακριτικής επιτροπής» και κάλεσε «την
κυβερνητική πλειοψηφία και την αντιπολίτευ-
ση να υπερψηφίσουν την πρότασή μας και να
έρθουν όλα στο φως».
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ΠΑΣΟΚ

«Ανοίγουν σαμπάνιες»
στη... ζούλα για

τον χαμό στον ΣΥΡΙΖΑ

Αν και… επίσημα κρατούν αποστάσεις από τον «εμφύλιο» 
στην αξιωματική αντιπολίτευση, στην πραγματικότητα τρίβουν 

τα χέρια τους - Ονειρεύονται κυριαρχία τους στην Κεντροαριστερά 



O
Παύλος Χρηστίδης, βουλευτής Νότιου Το-
μέα Αθηνών με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, παίρνει
θέση στη συζήτηση που έχει ανοίξει γύρω

από τα ενδεχόμενα πολιτικών συνεργασιών χωρίς
αφορισμούς. Υπογραμμίζει με νόημα πως «το ΠΑ-
ΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής είναι ανοιχτό σε θεσμικές
πρωτοβουλίες μέσα στη Βουλή» αλλά όχι και στους
«πολιτικούς γάμους με ηγεσίες». Απαντά αν υπάρ-
χουν όρια στις επιστροφές στελεχών από τον ΣΥΡΙ-
ΖΑ στο ΠΑΣΟΚ και καταθέτει τα συμπεράσματά του
για τη δυναμική επανεμφάνιση του εκσυγχρονι-
σμού. 

Το κοινό μέτωπο που διαμορφώθηκε μετά τη συ-
νάντηση των Κασσελάκη και Ανδρουλάκη δημι-
ουργεί τις προϋποθέσεις για ένα επιτυχημένο
πείραμα «τύπου Χάρη Δούκα»;

Με όσα συμβαίνουν γύρω μας σε Μέση Ανατολή και
Ουκρανία, είναι υγιές για την πατρίδα μας το πολιτι-
κό μας σύστημα να έχει επικοινωνία. Θα έλεγα ότι
είναι και χρέος των πολιτικών να εγγυώνται τη στα-
θερότητα στην πατρίδα. Έχουμε πει πολλές φορές
ότι το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής είναι ανοικτό σε θε-
σμικές πρωτοβουλίες μέσα στη Βουλή. Εκεί είναι το
πεδίο όποιας σύγκλισης. Αυτό δημιούργησε και ο
Χάρης Δούκας. Στον δεύτερο γύρο των αυτοδιοικη-
τικών εκλογών, ο κ. Ζαχαριάδης έκανε μία προσω-
πική επιλογή που τον τιμά κατά τη γνώμη μου. Είναι
όμως μια επιλογή η οποία δεν υπαγορεύτηκε από
κανέναν κομματικό μηχανισμό. Πειραματισμοί τα-
κτικής, με κομπιουτεράκια και ποσοστά δεν χωρούν
στη δική μας νοοτροπία. Εμείς προχωρούμε με βά-
ση τις δικές μας αξίες, απευθυνόμενοι στην κοινω-
νία και για αυτό τον λόγο δεν κάνουμε καμία συζή-
τηση μέσω προξενητών, σε κλειστά δωμάτια, που να
αφορά λίγους και εκλεκτούς.

Το κοινό μέτωπο στο οποίο αναφέρεστε έχει να
κάνει με μια σύγκλιση λογικής: τόσο στο ζήτημα της
τραγωδίας των Τεμπών όσο και στην υπόθεση των
υποκλοπών, πρέπει να χυθεί άπλετο φως. Είναι κάτι
που το απαιτεί η κοινωνία και η κυβέρνηση της Νέας
Δημοκρατίας δεν έχει φανεί διατεθειμένη να προ-
χωρήσει σε αυτή την κατεύθυνση. Από εκεί και πέ-
ρα, οι πολιτικοί γάμοι με ηγεσίες είναι κάτι που μας
αφήνει παγερά αδιάφορους. Αυτό που μας ενδιαφέ-
ρει είναι η επαφή μας με τους πολίτες. Μια νέα, ου-
σιαστική σχέση εμπιστοσύνης μαζί τους. 

Φαίνεται ότι έχει ανοίξει ο δρόμος της επιστρο-
φής στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ που οι πολιτικές τους
ρίζες ήταν στο ΠΑΣΟΚ. Υπάρχουν όρια σε αυτές
τις επιστροφές;

Όπως ανέφερα ήδη, εμείς είμαστε εδώ για να συνο-
μιλήσουμε με τους πολίτες και όχι με ηγεσίες κομ-
μάτων, με τις οποίες ούτως ή άλλως έχουμε διαφο-
ρές. Με καθαρό λόγο, με γωνίες αλλά και με συναι-
νέσεις εκεί που χρειάζεται. Γιατί αυτό έχει ανάγκη
σήμερα η κοινωνία.

Και πάλι, επαναλαμβάνω, δεν θα μπούμε σε διαδι-
κασία υπολογισμών ή κατάρτισης λιστών με ανώτα-
το όριο. Από την πρώτη στιγμή που τέθηκε ως στό-
χος η αναγέννηση του ΠΑΣΟΚ, με πρόεδρο τη Φώφη
Γεννηματά έγινε μία επιλογή να προχωρήσουμε με

σίγουρα βήματα χωρίς μεγαλοστομίες και με πυξίδα
τις αξίες μας. 

Η αναγέννηση του ΠΑΣΟΚ λοιπόν είχε και θα έχει
αξιακά χαρακτηριστικά. Όσο για τις επιστροφές
στελεχών, να σας θυμίσω ότι υπήρξαν στελέχη που
με μόνο κριτήριο το αν έχουν περάσει την πόρτα της
Χαριλάου Τρικούπη μια-δυο φορές πήραν μεταγρα-
φή στον ΣΥΡΙΖΑ με μόνο στόχο να αναλάβουν θέσεις
ευθύνης. Και να σας θυμίσω ότι υπήρξαν στελέχη
που Δευτέρα, Τρίτη, Τετάρτη κατηγορούσαν τον κύ-
ριο Τσίπρα για τη Συμφωνία των Πρεσπών και την
Παρασκευή ορκίζονταν υπουργοί στην κυβέρνησή
του. Το ίδιο συνέβη και με τη Νέα Δημοκρατία. Στην
τακτική και την πολιτική αυτού του είδους βρισκό-
μαστε εντελώς απέναντι. 

Το ΠΑΣΟΚ δείχνει να μην καρπώνεται δημοσκο-
πικά τις διαρροές του ΣΥΡΙΖΑ. Παρά ταύτα κλεί-
νει την ψαλίδα με τον ΣΥΡΙΖΑ. Τι είναι αυτό το
στοιχείο που χρειάζεται για να ξαναβρεί το Κί-
νημα την παλιά του «φλόγα»;

Το ΠΑΣΟΚ τα τελευταία χρόνια καταγράφει μια στα-
θερά ανοδική πορεία. Και συνεχίζει στον ίδιο δρόμο
με την ηγεσία του Νίκου Ανδρουλάκη. Δεν θα σταθώ

όμως και πάλι στα ποσοστά και τους αριθμούς. Θα
σταθώ στο γεγονός ότι με την προσπάθεια που κά-
νουμε από την πλευρά μας οι πολίτες καταλαβαί-
νουν ότι υπάρχει μια σοβαρή πρόταση πολιτικής
απέναντι στην κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας.
Εμείς αυτή την πρόταση θέλουμε να την κάνουμε
πλειοψηφική και σε αυτή την κατεύθυνση θα συνε-
χίσουμε να βαδίζουμε. Τιμούμε το παρελθόν, αγωνι-
ζόμαστε στο παρόν και πορευόμαστε με βάση τις
διαχρονικές μας αξίες, στοχεύοντας σε ένα καλύτε-
ρο μέλλον. 

Ποια είναι τα πολιτικά σας συμπεράσματα από
την εκδήλωση τιμής στον πρώην πρωθυπουργό
Κώστα Σημίτη;

Ο Κώστας Σημίτης τα είπε όλα μόνος του. Με το δια-
χρονικό του έργο, τις δημόσιες παρεμβάσεις του,
ακόμη και με τις λέξεις που χρησιμοποίησε στην ομι-
λία του. Η εκδήλωση προς τιμήν του ήταν μια ευκαι-
ρία να θυμηθούμε και να υπενθυμίσουμε ότι το ΠΑ-
ΣΟΚ αποτέλεσε έναν πραγματικό εκσυγχρονιστικό
μοχλό για τη χώρα μας: μεγάλα έργα υποδομών, σύγ-
κλιση με την Ευρώπη, δημιουργία Ανεξάρτητων Αρ-
χών, Ελλάδα υψηλών προσδοκιών και ταχυτήτων.Π
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«Οι πολιτικοί γάμοι 
με ηγεσίες μάς αφήνουν 

παγερά αδιάφορους»

στον 
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20 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Α
ν δεν είναι σωστό, μην το κάνεις, αν δεν είναι αλή-
θεια, μην το πεις. Είναι από τις βασικές αρχές του
Μάξιμου Σενετάκη. Οι φίλοι και οι συγγενείς του

υφυπουργού Ανάπτυξης ξέρουν πως αυτός είναι ο μόνος
δρόμος του. Το κάνει να φαίνεται εύκολο, λένε οι πολύ δικοί
του άνθρωποι. Η μόνιμη σκέψη του που έγινε κανόνας
ζωής… «Είναι αδύνατο να ζήσεις μια ευχάριστη ζωή χωρίς
να ζεις με σύνεση και έντιμο και δίκαιο τρόπο, και είναι αδύ-
νατο να ζεις με σύνεση και τιμιότητα και δίκαια χωρίς να
ζεις ευχάριστα». Αυτός είναι ο τρόπος ζωής του υφυπουρ-
γού Ανάπτυξης Μαξίμου Σενετάκη και τον ξεδιπλώνουμε
στην «Political»…

Στις 27 Ιουνίου του 2023, ο Μάξιμος Σενετάκης ανέλαβε
το πρώτο του κυβερνητικό αξίωμα. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης
του εμπιστεύτηκε τη θέση του υφυπουργού Ανάπτυξης, αρ-
μόδιου για την Έρευνα, την Τεχνολογία και την Καινοτομία.

Ποιος είναι όμως ο Μάξιμος; Πολιτικός μηχανικός στο
επάγγελμα, πρωτοεμφανίστηκε στην πολιτική σκηνή του
Ηρακλείου αναπάντεχα. Ήταν Μάιος του 2012 όταν σε σχετι-
κά νεαρή ηλικία, 36 ετών, αποφάσισε να πολιτευτεί με τη
ΝΔ. Όπως έλεγε τότε, πεποίθησή του ήταν πως οι νέοι άν-
θρωποι οφείλουν και πρέπει να διεκδικούν θέσεις ευθύνης.
Το τόλμησε λοιπόν και με κεντρικό του σύνθημα «Αξία έχει
ο άνθρωπος», έκανε την έκπληξη στον νομό.

Βέβαια, ο Μάξιμος, όπως συνηθίζουν να τον αποκαλούν
οι φίλοι του, δεν ερχόταν από το πουθενά. Πολιτική κληρο-
νομιά είχε από τον πατέρα του. Μετριοπαθής κεντροδεξιός ο

αείμνηστος Γιώργος Σενετάκης άφησε το στίγμα του ως πε-
ριφερειάρχης Κρήτης με έργο που αναγνωρίστηκε από όλες
τις κομματικές παρατάξεις. Εκδοτική… παρακαταθήκη είχε
από την πλευρά της μητέρας του. Εγγονός του εμβληματικού
εκδότη της εφημερίδας «Πατρίς» Αθηναγόρα Μυκωνιάτη,
γιος της Μίκας Μυκωνιάτη, επιτυχημένης επιχειρηματία σή-
μερα στον χώρο του τουρισμού. Πολιτιστική αναφορά είχε
από τον πεθερό του Κωστή Σχιζάκη, διαπρεπή αρχιτέκτονα,
ζωγράφο, εικαστικό συγγραφέα, ιδρυτή του Μουσεί-
ου Εικαστικών Τεχνών Ηρακλείου. Η κόρη του, η αρ-
χιτέκτονας Κωστάντζα Σχιζάκη, στην πρώτη εκλογή
του, χάρισε στον Μάξιμο τον δεύτερο γιο τους.

Με την εκλογή η οικογένεια Σενετάκη θα μετακο-
μίσει στην Αθήνα. Ο Μάξιμος θέλησε να εστιάσει στα
πρωτόγνωρα για τον ίδιο βουλευτικά του καθήκοντα.
Παρά το έντονο κλίμα τοξικότητας που επικρατούσε
εκείνη την περίοδο λόγω του κινήματος των Αγανα-
κτισμένων, ο Μάξιμος δεν άργησε να προσαρμοστεί
στις νέες συνθήκες. Δραστήριος και υπερκινητικός, συμμε-
τείχε ενεργά σε όλες τις κοινοβουλευτικές διαδικασίες.
Στήριξε δύσκολες αποφάσεις της κυβέρνησης Σαμαρά. Ει-
σηγήθηκε νομοσχέδια για λογαριασμό της πλειοψηφίας και
στον κοινοβουλευτικό του λόγο τόλμησε να διατυπώσει φι-
λελεύθερες θέσεις που ακόμα και σήμερα ελάχιστοι πολιτι-
κοί της συντηρητικής παράταξης διατυπώνουν.

Έγκαιρα μίλησε για την εποχή της επαναστατικής οικονο-
μίας ή της 4ης βιομηχανικής επανάστασης όπως έχει επι-

κρατήσει σήμερα, σημειώνοντας ότι «είναι η εποχή όπου ο
νους θεωρείται πολύτιμος παραγωγικός συντελεστής».
Ήταν σαν να προοικονομούσε την τωρινή θέση του ως υφυ-
πουργού Ανάπτυξης, αρμόδιου για θέματα Έρευνας, Καινο-
τομίας και Τεχνολογίας.

Όμως στην πραγματικότητα, με όσα έλεγε εξηγούσε πολύ
απλά γιατί πάντα πίστευε και πιστεύει πως «αξία έχει ο άν-
θρωπος». Έγκαιρα επίσης είχε μιλήσει για την αξιολόγηση:

«Η χώρα μας να αναπτύξει κουλτούρα αξιολόγησης
των πάντων».

Απέναντι στην έξαρση της αριστερής ρητορικής
της εποχής τόλμησε να πει: «Εμείς δεν ενοχοποιού-
με την επιχειρηματικότητα. Εμείς δεν ντρεπόμαστε
να επιβραβεύσουμε το κέρδος. Ούτε τους άξιους
Έλληνες. Αντιθέτως, είμαστε εδώ για να προστατεύ-
σουμε το ατομικά και συνταγματικά κατοχυρωμένο
δικαίωμα της οικονομικής δραστηριότητας».

Απέναντι στον κρατισμό του ΣΥΡΙΖΑ και όχι μόνο
είχε πει: «Θέλουμε ένα κράτος στρατηγό, όχι ένα κράτος τι-
μωρό. Το κράτος πρέπει να έχει έναν εποπτικό και ελεγκτικό
ρόλο. Ένα πραγματικό εκσυγχρονισμένο, αποτελεσματικό
και δίκαιο κράτος». Έγκαιρα και σχεδόν προφητικά για αυτό
που θα ακολουθούσε από τη διακυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ είχε πει:
«Λάφυρα εξουσίας δεν υπάρχουν πια. Το κράτος ούτε τον
ρόλο του πατερούλη μπορεί να παίξει ούτε τον ρόλο του ερ-
γοδότη. Το κράτος χρεοκόπησε και μαζί του χρεοκόπησε
και η αντίληψη του πελατειακού κράτους».

Ο κανόνας ζωής και 
η πολιτική κληρονομιά

ΜΑΞΙΜΟΣ 
ΣΕΝΕΤΑΚΗΣ

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Αναλαμβάνοντας καθήκοντα υφυπουργού Τουρισμού
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 21Μάξιμος Σενετάκης

Ω
στόσο, οι θέσεις του αυτές δεν στάθηκαν αρκετές
για να κερδίσει την επανεκλογή του το 2015. Πα-
ρότι τριπλασίασε τις ψήφους που είχε λάβει το

2012, ο Μάξιμος Σενετάκης τέθηκε εκτός της νέας Βουλής.
«Βασική προτεραιότητά μου τότε ήταν», όπως συνηθίζει

να λέει, «να ζήσω την οικογένειά μου. Διότι εγώ δεν είμαι
επαγγελματίας πολιτικός». Έτσι επέστρεψε στο εργοτάξιο
και στο γιαπί.

Παράλληλα, διατήρησε και ενίσχυσε τη σχέση που είχε
καλλιεργήσει με τον Κυριάκο Μητσοτάκη ήδη από την πε-
ρίοδο της διακυβέρνησης Σαμαρά - Βενιζέλου. Ο Μάξιμος
ήταν από τους πρώτους που με παρρησία στάθηκαν απερί-
φραστα στο πλευρό του στη μάχη για την αρχηγία του κόμ-
ματος, γεγονός που αναγνωρίστηκε από τον νέο πρόεδρο
της ΝΔ, ο οποίος τον έχρισε ειδικό σύμβουλο του προ-
έδρου για θέματα ανάπτυξης Κρήτης.

Ο ίδιος ως επαγγελματίας έβαλε το λιθαράκι του στη βιώ-
σιμη ανάπτυξη της πόλης του. Ο Μάξιμος ως project manag-
er συνέβαλε στην ολοκλήρωση ενός σημαντικού ιδιωτικού
έργου στην καρδιά του Ηρακλείου. Ο νέος σταθμός του
ΚΤΕΛ Ηρακλείου ήταν έργο που έγινε με ιδιωτικά κεφάλαια,

μετατρέποντας τα διατηρητέα κτήρια των παλιών ελαιοτρι-
βείων της πόλης σε σύγχρονο επιβατικό σταθμό… Έργα με
πολιτιστικό, αναπτυξιακό αποτύπωμα και με αρμονική συ-
νεργασία ιδιωτικού και δημόσιου τομέα ήταν ο τρόπος που ο
Κυριάκος Μητσοτάκης σκόπευε να κυβερνήσει τη χώρα.

Το ΚΤΕΛ Ηρακλείου συμβόλιζε αυτή του την πρόθεση και
πριν τις εκλογές ο Μητσοτάκης το επισκέφθηκε, γεγονός
που θεωρήθηκε αβάντα στον εκ νέου υποψήφιο Μάξιμο.

Εκείνο όμως που στην πραγματικότητα έδωσε ώθηση
στην επανεκλογή του το 2019 ήταν το προεκλογικό του βίν-
τεο, το οποίο έγινε viral στο διαδίκτυο και του έδωσε το
κρίσιμο μέγεθος της αναγνωρισιμότητας που χρειαζόταν
για να εκλεγεί στη δεύτερη θέση του ψηφοδελτίου.

Ο Μάξιμος Σενετάκης στη δεύτερη βουλευτική του θη-
τεία πολιτεύτηκε με τη συνέπεια λόγων και πράξεων, που
επέβαλλε η αντίληψη του Κυριάκου Μητσοτάκη για τον
τρόπο διακυβέρνησης της χώρας, που συνέπεσε και με την
ουσία του προεκλογικού μηνύματος του Μαξίμου: «Αντί
λόγια, έργα». Συμμετείχε ενεργά σε δυο πολύ σημαντικές
επιτροπές, ως μέλος της Διαρκούς Επιτροπής Εθνικής
Άμυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων και ως γραμματέας

της Διαρκούς Επιτροπής Παραγωγής και Εμπορείου. Η
κοινοβουλευτική του παρουσία κρίνεται αξιόλογη, καθώς
εισηγήθηκε σημαντικά νομοσχέδια της κυβέρνησης, με
εμβληματικότερο όλων τον «Αναπτυξιακό Νόμο - Ελλάδα
Ισχυρή Ανάπτυξη», το οποίο κατά κάποιους ήταν το crash
test για τη μελλοντική του αξιοποίηση σε κυβερνητικό πό-
στο. Είναι προφανές ότι και αυτό το πέρασε με επιτυχία…

Οι διπλές εκλογές τον Μάιο και τον Ιούνιο τον έφεραν
στις εκλόγιμες θέσεις του ψηφοδελτίου της Νέας Δημο-
κρατίας. Καθοριστική ήταν η συμβολή του στη μεγάλη ανα-
τροπή που συνέβη μετά από χρόνια στο νησί, όταν η Κρήτη
βάφτηκε μπλε. Ιδιαίτερα, στον νομό Ηρακλείου για πρώτη
φορά η Νέα Δημοκρατία αναδείχθηκε σε πρώτη πολιτική
δύναμη.

Το κοινοβουλευτικό του έργο, η πολιτική εμπειρία των
έντεκα χρόνων παρουσίας στο πολιτικό προσκήνιο και η
προσήλωσή του στο μεταρρυθμιστικό όραμα του Κυριάκου
Μητσοτάκη ήταν τα εχέγγυα για να διεκδικήσει τη σημερι-
νή θέση του υφυπουργού Ανάπτυξης. Το κυβερνητικό έργο
πλέον από εδώ και πέρα θα κρίνει και τη συνέχεια της πο-
λιτικής του καριέρας.

Η επιστροφή στο «γιαπί» 
και το σποτ που έγινε viral

Στο Συνέδριο της ΝΔ  Ο Μάξιμος μαζί με τον πατέρα του 
Η καθημερινή του παρουσία 
στο υπουργείο είναι έντονη 

Στα ΚΤΕΛ Ηρακλείου μαζί με τον 
πρωθυπουργό και άλλους υπουργούς  Μαζί με τη σύζυγό του Με τη μητέρα του και τον Κυριάκο Μητσοτάκη

Στόχος του είναι να φέρει 
εις πέρας κάθε δύσκολη αποστολή
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Τ
ην οριστική του απόφαση έλαβε ο
πρωθυπουργός σχετικά με τη θέση
του γραμματέα της ΝΔ, με τη Μαρία

Συρεγγέλα να αποτελεί το πρόσωπο που θα
αντικαταστήσει τον Παύλο
Μαρινάκη στο κρίσιμο πό-
στο στην Πειραιώς.

Η βουλευτής και πρώην
υφυπουργός για το δημο-
γραφικό, την ισότητα και την
οικογένεια θα προταθεί για
τη θέση της γραμματέως της
Πολιτικής Επιτροπής της ΝΔ,

όπως επιβεβαίωσαν χθες έγκυρες πηγές.
Η επιλογή του Κυριάκου Μητσοτάκη

«κλείδωσε» μετά από σχετικές εισηγήσεις
που είχε λάβει τις τελευταίες ημέρες από
τους συνεργάτες του. Ο Παύλος Μαρινά-
κης, ο οποίος είχε αναλάβει τη γραμματεία
του κόμματος τον Δεκέμβριο του 2021, θα
παραμείνει στα καθήκοντα του κυβερνητι-
κού εκπροσώπου. Πλέον μετρά αντίστρο-
φα ο χρόνος για τη σύγκληση της Πολιτικής
Επιτροπής της ΝΔ.

Εκτός από υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικών Υποθέσεων, αρμόδια για θέ-
ματα Δημογραφικής Πολιτικής και Οικογέ-
νειας, η Μαρία Συρεγγέλα έχει παλέψει με
σθένος για την ισότητα των δύο φύλων.
Όσοι γνωρίζουν πρόσωπα και καταστάσεις
στην Πειραιώς αναφέρουν πως δεν είναι
τυχαίο το γεγονός ότι πήρε το χρίσμα από
τον Κυριάκο Μητσοτάκη να είναι υποψή-
φια βουλευτής στη Β2 Περιφέρεια Δυτικού
Τομέα Αθηνών.

Το who is who
Κατά το παρελθόν έχει διατελέσει γενική

γραμματέας Οικογενειακής Πολιτικής και
Ισότητας των Φύλων, από τον Ιούλιο του
2019 μέχρι τον Ιανουάριο του 2021, ενώ εί-
ναι αντιπρόεδρος των γυναικών του Ευρω-
παϊκού Λαϊκού Κόμματος (EPPWomen).
Ήταν αντιπρόεδρος του ΚΕΘΙ (Κέντρο
Ερευνών Θεμάτων Ισότητας) από το 2013
έως και τον Μάρτιο του 2015. Επιπλέον διε-
τέλεσε αντιπρόεδρος του YEPP (Νεολαία
του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος) από το
2001 έως το 2005 και εκπρόσωπος του
YEPP στο Western Balkan Democracy Ini-
tiative και στο Southeastern European Fo-
rum, την ίδια περίοδο, ενώ υπήρξε μέλος
του ΕΓ της ΟΝΝΕΔ, ως υπεύθυνη Διεθνών
Σχέσεων, το διάστημα 2001-2004 και στην
ΚΕ από το 1998 έως το 2005.

Η νέα γραμματέας του κόμματος έχει
βρεθεί τα τελευταία χρόνια σε νευραλγικά
πόστα τόσο στον ιδιωτικό όσο και στον δη-
μόσιο τομέα με ειδίκευση, κυρίως, σε θέ-
ματα ανθρώπινου δυναμικού. Είναι από-
φοιτη της Φιλοσοφικής Σχολής του Καπο-
διστριακού Πανεπιστημίου Αθηνών, με με-
ταπτυχιακό στη Διοίκηση Υπηρεσιών για

Στελέχη του Οικονομικού Πανεπιστημίου
Αθηνών και διπλωματική εργασία στην Πο-
λιτική και Στρατηγική της Νέας Δημόσιας
Διοίκησης (New Public Management).

Μιλάει άπταιστα αγγλικά, γαλλικά και
τούρκικα. Κόλλησε το «μικρόβιο» της πο-
λιτικής σε πολύ μικρή ηλικία, παρά το γε-
γονός πως ουδείς από την οικογένειά της
είχε ενεργή συμμετοχή στα πολιτικά δρώ-
μενα. Ξεκίνησε τη δραστηριότητά της στον
τομέα της κοινωνικής προσφοράς πριν από
περίπου 25 χρόνια. Ήταν πρόεδρος του
15μελούς στο σχολείο, μέλος της ΜΑΚΙ και
της ΟΝΝΕΔ. Αν τη ρωτήσεις, θα σου απαν-
τήσει ότι απλώς προσπαθεί να βάλει το δι-
κό της λιθαράκι στην επίτευξη της πραγμα-
τικής ισότητας των φύλων και στην κατα-

πολέμηση των ανισοτήτων μεταξύ γυναι-
κών και ανδρών.

H κοσμοθεωρία της
Γεννήθηκε και μεγάλωσε στην Αθήνα,

ενώ για ένα μεγάλο χρονικό διάστημα έζη-
σε με τον σύζυγό της στην Πετρούπολη. Εί-
ναι κόρη καπετάνιου, με ό,τι και αν σημαί-
νει αυτό για το πόσο καλά μπορεί να διαχει-
ριστεί πελώρια κύματα και μεγάλες φουρ-
τούνες. Μπορεί να μεγάλωσε στην ορεινή
Κορινθία, όμως παρακολουθούσε τα μα-
θήματά της σε σχολείο στα Καρδάμυλα της
Χίου και έπειτα ασχολήθηκε με τη ναυτιλία.
Μικρή έπαιζε πολύ τένις, το οποίο μαζί με
το διάβασμα αποτελούσαν τις μεγάλες
αγάπες της.

Όσο για την κοσμοθεωρία της; Βασίζεται
στην έλλειψη απογοήτευσης. «Να προσπα-
θείς κάθε μέρα για τα όνειρα και τους στό-
χους σου, χωρίς να φοβάσαι ή να απογοη-
τεύεσαι», λέει συνέχεια στα παιδιά της και
στους δικούς της ανθρώπους.

Λένε πως οι πολιτικοί δεν πιάνονται φί-
λοι, όμως η ίδια έχει κάνει πραγματικές φι-
λίες με τους συναδέλφους της, κάτι το
οποίο αρχικά δεν ήταν εύκολο, μιας και τα
πρώτα της χρόνια στον πολιτικό στίβο υπέ-
στη τρομερό bullying και βρέθηκε αντιμέ-
τωπη με δύσκολες καταστάσεις, τόσο μέ-
σω διαδικτύου όσο και σε τραπέζια συσκέ-
ψεων. Παρ’ όλα αυτά δεν «μάσησε» ποτέ.

Στις λίγες φορές που έχει ελεύθερο χρό-
νο, επιλέγει να ταξιδέψει στην ορεινή Κο-
ρινθία, καθώς λατρεύει το χωριό της, την
αρχαία Φενεό, ένα μέρος απαράμιλλης
φυσικής ομορφιάς. Αυτό που θέλει όσο τί-
ποτα άλλο στην καθημερινότητά της είναι
τα παιδιά της, Βασίλη και Κωνσταντίνο, τα
οποία απέκτησε με τον αγαπημένο της σύ-
ζυγο. Επιλέγει να χαλαρώνει ακούγοντας
αρκετή μουσική. Η αγάπη της στα «μουσι-
κά ταξίδια»; Το συγκρότημα Scorpions.

Βάζει πάντα απτούς στόχους στη ζωή της
και αν τη ρωτήσεις για το μέλλον της, θα
σου απαντήσει ευθέως: «Στόχος δικός μου
είναι να επιτευχθεί η ουσιαστική ισότητα
μεταξύ ανδρών και γυναικών και να πετύ-
χουμε περισσότερη κοινωνική δικαιοσύνη,
ίσες ευκαιρίες για όλες και όλους και στή-
ριξη όσων και όποτε επιθυμούν να δημι-
ουργήσουν οικογένεια. Δουλεύουμε σκλη-
ρά για αυτό και θα συνεχίσουμε τις προ-
σπάθειές μας για να χτίσουμε την κοινωνία
που μας αξίζει, με σεβασμό από όλους
προς όλους».

Ποια είναι η πρώτη
γυναίκα γραμματέας της ΝΔ

ΜΑΡΙΑ 
ΣΥΡΕΓΓΕΛΑ

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Τα νευραλγικά πόστα από όπου πέρασε, το «μικρόβιο» 
της πολιτικής που κόλλησε από μικρή, η οικογένεια 

και η αγάπη της για την αρχαία Φενεό

Από περιοδεία στα Γιάννενα 
στην προεκλογική εκστρατεία του 2004,

ως μέλος του Εκτελεστικού Γραφείου 
της ΟΝΝΕΔ δίπλα στον αείμνηστο

Κωνσταντίνο Μητσοτάκη
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Μ
ε στόχο να παραμείνει ζωντανός ο ελ-
ληνοτουρκικός διάλογος και να προ-
χωρήσουν οι δύο χώρες ομαλά προς

την υλοποίηση του Ανώτατου Συμβουλίου Συ-
νεργασίας στις 7 Δεκεμβρίου στη Θεσσαλονίκη
κινείται η Αθήνα όσον αφορά τις σχέσεις της με
την Άγκυρα. Στην ίδια γραμμή παραμένει και η

Τουρκία που, παρά τη στάση
της απέναντι σε Δύση και ΗΠΑ
με αιχμή τον πόλεμο Ισραήλ -
Χαμάς, δεν δείχνει να θέλει να
εκτροχιάσει και τις σχέσεις
της με την Ελλάδα.

Τη Δευτέρα θα πραγματο-
ποιηθεί στην Άγκυρα η συνάν-
τηση για τα Μέτρα Οικοδόμη-

σης Εμπιστοσύνης μεταξύ των υπουργείων
Άμυνας των δύο χωρών. Επικεφαλής της ελλη-
νικής πλευράς στο τραπέζι των ΜΟΕ θα είναι ο
τέως γενικός γραμματέας του υπουργείου Εξω-
τερικών, πρέσβης Θεοχάρης Λαλάκος, ο οποίος
έχει αποσπαστεί πλέον στο υπουργείο Εθνικής
Άμυνας. Ένας διπλωμάτης ο οποίος έχει υπη-
ρετήσει, μεταξύ άλλων, ως πρεσβευτής της Ελ-
λάδας στην Ουάσιγκτον και στη Λευκωσία, ενώ
στο παρελθόν είχε υπηρετήσει ως διπλωμάτης
και στην πρεσβεία της Άγκυρας. 

Ενιαίος συντονισμός
Στόχος της Αθήνας, όπως έχει συμφωνηθεί

και στη συνάντηση των δύο ηγετών στο Βίλνι-
ους, είναι να υπάρχει στο σύνολο των τραπεζιών
διαλόγου Ελλάδας - Τουρκίας ένας ενιαίος δι-
πλωματικός συντονισμός, ανεξαρτήτως των
διαφορετικών προσεγγίσεων και κοσμοθεω-
ριών, που μπορεί να έχουν και ένα κοινό συμ-
φέρον αφού ζουν σε μια περιοχή που εκρήγνυ-
ται. Και η έκρηξη αυτήν τη στιγμή στη Μέση
Ανατολή αφορά και τις δύο χώρες.

Ιδιαίτερης σημασίας είναι να διατηρηθούν το
καλό κλίμα και η ηρεμία που εξασφάλισε το
άτυπο μορατόριουμ που ακολούθησε τους κα-
ταστροφικούς σεισμούς του Φεβρουαρίου στην
Τουρκία. Με την ηρεμία να επεκτείνεται και πέ-

ραν της καλοκαιρινής περιόδου ακόμη και σή-
μερα, διότι έτσι διατηρούνται ανοιχτές οι πόρτες
του διαλόγου και της ανάπτυξης πεδίων συνερ-
γασίας που, όπως εκτιμούν οι διπλωμάτες, μπο-

ρούν να αποτελέσουν τη βάση για την οικοδό-
μηση της εμπιστοσύνης μεταξύ των δύο πλευ-
ρών. Αρμόδιες πηγές τόσο από την Αθήνα όσο
και από την Άγκυρα έχουν επανειλημμένως

αναφερθεί στην ανάγκη εμπέδωσης της ηρε-
μίας που επικρατεί με στόχο την εξέλιξή της και
συμφωνίες που θα καθιστούν σαφές ότι η συ-
νεργασία μεταξύ Ελλάδας και Τουρκίας μπορεί
να είναι πολύ πιο αποδοτική από τον πόλεμο εν-
τυπώσεων και την ένταση που επικρατούσε τα
προηγούμενα χρόνια.

Γεωπολιτικές ανακατατάξεις
Έχει ενδιαφέρον η άποψη που εξέφρασε η

υφυπουργός Εξωτερικών Αλεξάνδρα Παπαδο-
πούλου, η οποία είπε ότι όσα συμβαίνουν στη
Μέση Ανατολή τον τελευταίο μήνα δεν μπορεί
να τα δει κανείς ανεξάρτητα απ’ όσα συμβαίνουν
στον κόσμο. Όπως είπε, οι εξελίξεις δεν ήρθαν
από το πουθενά και σημείωσε ότι ζούμε σε με-
ταβατική περίοδο με πολλές ανακατατάξεις γε-
ωπολιτικά, γεγονός που δεν μας επιτρέπει να
κάνουμε ασφαλείς προβλέψεις για την αρχιτε-
κτονική ασφάλειας στον κόσμο ύστερα από δέ-
κα χρόνια. Απαντώντας στο αν ο ελληνοτουρκι-
κός διάλογος μπορεί να επηρεαστεί από τις εξε-
λίξεις στη Μέση Ανατολή, η κυρία Παπαδοπού-
λου τόνισε ότι τίποτα δεν είναι ανεξάρτητο σε
αυτό τον κόσμο, σίγουρα για δύο χώρες που εί-
ναι στην ίδια γειτονιά.

«Διαβάζω τις αναλύσεις για την κρίση στη
Μέση Ανατολή και ότι θα επηρεάσει αρνητικά
τον ελληνοτουρκικό διάλογο. Είμαι της αντίθε-
της άποψης, ότι δηλαδή θα τον επηρεάσει θετι-
κά», ανέφερε χαρακτηριστικά.

Η υφυπουργός Εξωτερικών, που προΐσταται
της ομάδας που διεξάγει τον πολιτικό διάλογο
Ελλάδας - Τουρκίας, σημείωσε αναφερόμενη
και στο Ανώτατο Συμβούλιο Συνεργασίας ότι ο
ελληνοτουρκικός διάλογος δεν είναι μια διαδι-
κασία που μπορεί να φέρει αποτελέσματα σε
μία μέρα. Και μόνο το γεγονός ότι γίνεται το
Ανώτατο Συμβούλιο Συνεργασίας, σύμφωνα με
την Παπαδοπούλου, είναι θετικό, αφού οι
υπουργοί των δύο κυβερνήσεων θα μπορέσουν
να συζητήσουν σειρά ζητημάτων και κοινών
προκλήσεων, όπως είναι το Μεταναστευτικό και
η κλιματική αλλαγή. 

Πουλάει τρέλα ο Στόλτενμπεργκ: «Δεν είναι πρόβλημα
για το ΝΑΤΟ η υποστήριξη Ερντογάν στη Χαμάς»

Ο γενικός γραμματέας του ΝΑΤΟ Γενς Στόλ-
τενμπεργκ δεν βλέπει να υπάρχει κάποιο πρό-
βλημα για τη στρατιωτική συμμαχία εξαιτίας
της υποστήριξης του Τούρκου προέδρου στην
τρομοκρατική Χαμάς, η οποία βρίσκεται σε
πόλεμο με το Ισραήλ. «Ποτέ δεν είναι εύκολο
όταν έχουμε διαφορετικές απόψεις εντός της
Συμμαχίας», είπε ο Στόλτενμπεργκ σε συνέν-
τευξή του στο Γερμανικό Πρακτορείο. Ο επικε-
φαλής του ΝΑΤΟ προσπάθησε να δικαιολογή-
σει την άποψή του ισχυριζόμενος ότι «δεν
επηρεάζει με κάποιον τρόπο ό,τι κάνουμε ή
δεν κάνουμε γιατί δεν έχουμε κάποιον ρόλο
στη συγκεκριμένη σύγκρουση».

Το ότι μια χώρα του ΝΑΤΟ διαφοροποιείται
από τις υπόλοιπες της Συμμαχίας και βγαίνει

ανοιχτά να υποστηρίξει μια τρομοκρατική ορ-
γάνωση που σύσσωμη η Ευρώπη και οι ΗΠΑ
έχουν καταγγείλει δεν φαίνεται, κατά
τον Στόλτενμπεργκ, να δημιουργεί
κάποιο πρόβλημα στις σχέσεις
μεταξύ των χωρών του Βο-
ρειοατλαντικού Συμφώνου.

Προφανώς, ο γραμματέας
του ΝΑΤΟ δεν βλέπει κανέ-
να πρόβλημα στο ότι μετά
την επίθεση της Χαμάς σε ισ-
ραηλινές κοινότητες κοντά στη
Γάζα, κατά την οποία σκοτώθηκαν
περισσότεροι από 1.400 άνθρωποι, ο
Ερντογάν χαρακτήρισε την οργάνωση «απε-
λευθερωτική», ενώ ΗΠΑ και ΕΕ, οι οποίες εί-

ναι σύμμαχοι της Τουρκίας στο ΝΑΤΟ, χαρα-
κτηρίζουν τη Χαμάς τρομοκρατική οργάνωση.

Παρ’ όλα αυτά, δεν έχει υπάρξει
ανοιχτή κριτική για τη στάση του

Ερντογάν από πλευράς των
ΝΑΤΟϊκών συμμάχων, περι-
λαμβανομένου του Γερμα-
νού καγκελαρίου Όλαφ
Σολτς, ο οποίος αναμένεται
την ερχόμενη εβδομάδα να

υποδεχτεί τον Ερντογάν στο
Βερολίνο.
Επίσης, τα 31 μέλη του ΝΑΤΟ

ψήφισαν πολύ διαφορετικά στη Γενική
Συνέλευση του ΟΗΕ, όταν αυτή υιοθέτησε ψή-
φισμα με έκκληση για «ανθρωπιστική εκεχει-

ρία» στη Γάζα. Η Τουρκία ψήφισε υπέρ μαζί με
Γαλλία και Ισπανία, ενώ η Γερμανία, η Βρετα-
νία και κάποιες άλλες ΝΑΤΟϊκές χώρες απεί-
χαν. Οι ΗΠΑ και λίγες χώρες-μέλη της ΕΕ,
όπως η Τσεχία και η Ουγγαρία, ψήφισαν μαζί
με το Ισραήλ κατά της υιοθέτησης του ψηφί-
σματος, το οποίο δεν περιέχει κριτική σε βά-
ρος της Χαμάς.

«Αυτό όμως συμβαίνει επειδή το ΝΑΤΟ εί-
ναι μια συμμαχία 31 χωρών και αυτή η σύγ-
κρουση είναι υπερβολικά σύνθετη και επικίν-
δυνη», πρόσθεσε ο Στόλτενμπεργκ. Όλα καλά
λοιπόν, δεν βλέπει τίποτα παράδοξο ο γραμ-
ματέας. Προφανώς δεν θέλει να στριμώξει την
Τουρκία και πουλάει τρέλα.

Β.Κ.

Νέος γύρος στον
ελληνοτουρκικό 
δίαυλο διαλόγου

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Τη Δευτέρα στην Άγκυρα συνάντηση διπλωματών από τα υπουργεία
Άμυνας των δύο χωρών για τα Μέτρα Οικοδόμησης Εμπιστοσύνης

Στιγμιότυπο από τη συνάντηση 
Κυριάκου Μητσοτάκη 

με Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν 
στο Βίλνιους

Ο πρέσβης 
Θεοχάρης Λαλάκος
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«Η
ανάγκη για μια ισχυρή Πολε-
μική Αεροπορία προβάλλει
πιο επιτακτική από ποτέ, πό-

σω μάλλον σήμερα, στην ασταθή και τα-
ραγμένη περιοχή που ζούμε, όπου οι συ-
νεχείς ανακατατάξεις και προκλήσεις που
εμφανίζονται στο γεωπολιτικό γίγνεσθαι

επιβάλλουν σχεδιασμό,
εγρήγορση, ετοιμότητα και
τελικά εξασφάλιση της
υπεροχής».

Τα λόγια αυτά ανήκουν
στον αρχηγό ΓΕΑ, αντιπτέ-
ραρχο Θεμιστοκλή Μπου-
ρολιά, ο οποίος κατά την
ομιλία του στην εκδήλωση

στο Μέγαρο Μουσικής, στο πλαίσιο του
εορτασμού του Προστάτη της Πολεμικής
Αεροπορίας Αρχαγγέλου Μιχαήλ, έδωσε
το στίγμα των προθέσεών του και τα πλάνα
του για μια ακόμη πιο σύγχρονη Πολεμική
Αεροπορία.

Το κορυφαίο σύστημα ASPIS
«Σε λιγότερο από δύο χρόνια αξιοποι-

ήθηκαν τα υπερσύγχρονα αεροσκάφη
Rafale, καθιστώντας τη Μοίρα που τα υπο-
δέχτηκε πλήρως επιχειρησιακή», είπε το
«πρώτο γεράκι» της HAF, επισημαίνοντας
πως το ίδιο συμβαίνει και με τα αεροσκάφη
F-16 Viper, με το πρόγραμμα εκσυγχρονι-

σμού στην ΕΑΒ να υλοποιείται εντός χρο-
νοδιαγράμματος. Δεν πρόκειται για απλό
εκσυγχρονισμό των ελληνικών μαχητικών,
μιλάμε για ό,τι πιο εξελιγμένο παγκοσμίως
σε F-16, με κατακόρυφη αναβάθμιση της
μαχητικής τους ικανότητας μέσω του πανί-
σχυρου ραντάρ και την τεχνολογία AESA,
το κορυφαίο σύστημα αυτοπροστασίας AS-
PIS, ηλεκτρονικά συστήματα ταυτόχρονου
εντοπισμού στόχων σε στεριά, αέρα και θά-
λασσα και, φυσικά, νέα όπλα που κάνουν
τη διαφορά. 

Μάλιστα, σύμφωνα με τους πιλότους της
343 Μοίρα «Αστέρι» της Σούδας, όπου
συγκροτείται η πρώτη Μοίρα με «οχιές», το
F-16 είναι ένα εντελώς νέο μαχητικό με
ολοκαίνουργια ηλεκτρονικά συστήματα,
που ακόμη και οι έμπειροι χειριστές και τε-
χνικοί της HAF αναλύουν λεπτομερώς
ώστε να αποκομίσουν το μέγιστο των δυνα-
τοτήτων τους.

Παίρνουν σειρά τα 50άρια...
Επόμενος στόχος; Ο εκσυγχρονισμός και

των F-16 Block 50, με τον αρχηγό ΓΕΑ, αν-
τιπτέραρχο Θεμιστοκλή Μπουρολιά, να
στοχεύει στη μέγιστη δυνατή ομογενοποί-

ηση του στόλου, που αναμένεται να βελτιώ-
σει σημαντικά τη δυνατότητα υποστήριξης
τόσο ποσοτικά και ποιοτικά όσο και οικο-
νομικά.

Πιο συγκεκριμένα, πρόκειται για την
αναβάθμιση 38 μαχητικών F-16 Block 50
από τις Πολεμικές Μοίρες 341 «Βέλος» και
347 «Περσέας», τα οποία θα εξελιχθούν σε
F-16 Block 50+ adv. Τα εν λόγω μαχητικά
είναι πλέον 25 ετών και κατά συνέπεια η
αναβάθμιση θεωρείται επιβεβλημένη.

Όλες οι εργασίες εκσυγχρονισμού των
F-16 Block 50 θα πραγματοποιηθούν στις
εγκαταστάσεις της 111 Πτέρυγας Μάχης
στη Νέα Αγχίαλο Μαγνησίας, σε συνεχή
συνεννόηση με την κατασκευάστρια εται-
ρεία Lockheed Martin και εκτιμάται ότι θα
διαρκέσουν περίπου έξι χρόνια, δηλαδή θα
ολοκληρωθούν περίπου το 2030. Όλα σχε-
δόν τα απάρτια, τα οποία προβλέπει το σχέ-
διο αναβάθμισης, θα προέρχονται από τα
83 F-16 Block52+ και θα χρειαστεί να αγο-
ραστούν μόνο κάποια επιπλέον απάρτια.

Πλέον, τα νέα F-16 Block 50+ adv, με το

σύστημα επικοινωνίας link 16, θα επικοι-
νωνούν άριστα με τα Rafale, τα Viper και τα
F-35, ενώ παράλληλα το αναβαθμισμένο
ραντάρ και ο οπλισμός τους θα τα φέρουν
ένα βήμα πριν από τα Viper, καθιστώντας τα
αεροσκάφη 4ης γενιάς.

Το εξαιρετικά σημαντικό πρόγραμμα για
την ενίσχυση της Πολεμικής μας Αεροπο-
ρίας είναι αλήθεια πως «ταλαιπωρήθηκε»
λίγο μεταξύ υπουργείου Άμυνας, Βουλής,
ΓΔΑΕΕ και... ΗΠΑ με την καθυστέρηση
απάντησης στο LoR της Αθήνας. Ωστόσο,
βούληση της στρατιωτικής ηγεσίας είναι να
προχωρήσει χωρίς άλλες καθυστερήσεις.

Επισημαίνουμε πως οι Αμερικανοί είχαν
προτείνει ορισμένες επιπλέον παρεμβά-
σεις στο F-15 Block 50, όπως η τοποθέτηση
ραντάρ AESA, ωστόσο μια τέτοια απόφαση
θα εκτόξευε το κόστος, ενώ παράλληλα το
ραντάρ των F-16 Block 52+ που προορί-
ζονταν για 50άρια θα έμενε αναξιοποίητο.

Στην Πολεμική Αεροπορία θα επιθυ-
μούσαν και την αναβάθμιση των 32 μαχη-
τικών F-16 Block 30, ωστόσο δεν έχει λη-
φθεί ακόμη συγκεκριμένη απόφαση για
το μέλλον τους. Η κατάστασή τους βεβαί-
ως είναι άριστη και φυσικά είναι πλήρως
επιχειρησιακά. 

Στα... pits
38 «οχιές»
των αιθέρων

Πόσο θα διαρκέσουν οι εργασίες εκσυγχρονισμού των μαχητικών
F-16 Block 50 - Αναβαθμίσεις σε ραντάρ και οπλισμό

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

«Tank Challenge»: Άσκηση με αρματομαχίες Ελλάδας και ΗΠΑ στη Θράκη
Με τον αρχηγό ΓΕΕΘΑ, στρατηγό Κων-

σταντίνο Φλώρο, να τονίζει πως απαι-
τούνται συνεχής εκπαίδευση και μόνιμη
επαγρύπνηση στη νευραλγική περιοχή
της Θράκης, ο Στρατός Ξηράς επιδίδεται
σε ασκήσεις όχι μόνο υψηλής έντασης
αλλά και συναγωνισμού. Στο πλαίσιο αυ-
τό, πραγματοποιείται για μια ακόμη χρο-
νιά ο Διαγωνισμός Ουλαμών αρμάτων
στο Πεδίο Βολής Αρμάτων στο Πετροχώ-
ρι Ξάνθης. 

Οι εικόνες με τα αμερικανικά Abrams
να εκπαιδεύονται μαζί με τα ελληνικά

Leopard κόβουν την ανάσα και στέλνουν
παράλληλα μηνύματα συνεργασίας και
αποτροπής προς πάσα κατεύθυνση.

Η εντυπωσιακή «Tank Challenge»
πραγματοποιείται για τρίτη συνεχή χρονιά
στη Θράκη, με τις αρματομαχίες Ελλήνων
και Αμερικανών να ενθουσιάζουν τους
συμμετέχοντες.

Οι ουλαμοί θα αξιολογηθούν σε επιχει-
ρησιακές διαδικασίες με μετρήσιμα αντι-
κειμενικά κριτήρια, οι οποίες μεταξύ άλ-
λων εστίασαν σε θέματα τακτικής μικρών
κλιμακίων, τεχνικής εκτέλεσης βολών κα-

θώς και σε τεχνικά θέματα των αρμάτων. Η
τελική κατάταξη των ουλαμών θα προκύ-
ψει από τον συνδυασμό του χρόνου που
χρειάστηκε το κάθε πλήρωμα για να ολο-
κληρώσει τις δοκιμασίες, σε συνάρτηση
με την επιμέρους βαθμολόγηση των δε-
ξιοτήτων του και ειδικά της ευστοχίας των
βολών του. Σε όλη τη διάρκεια του διαγω-
νισμού ιδιαίτερα εμφανή είναι η προσπά-
θεια, το πάθος και η γνώση των αντικειμέ-
νων από τους διαγωνιζόμενους, καθώς
και το υψηλό επίπεδο εκπαίδευσης και
επιχειρησιακής ετοιμότητάς τους. 



O
πως αναλύσαμε ήδη από τις 30 Οκτωβρίου 2023 σε
τηλεοπτική εκπομπή στο Κανάλι Έψιλον Ανατολικής
Μακεδονίας - Θράκης αλλά και στις 7 Νοεμβρίου

2023 στο διαδικτυακό κανάλι του militaire.gr, η τρομοκρατι-
κή επίθεση της Χαμάς τίναξε στον αέρα τον οικονομικό διά-
δρομο Ινδίας - Μ. Ανατολής - Ευρώπης (IMEC), που ανακοι-
νώθηκε μετά βαΐων και κλάδων από τους ηγέτες των ΗΠΑ
και της Ινδίας στο περιθώριο της Συνόδου Κορυφής των G20
στο Νέο Δελχί στις 9 Σεπτεμβρίου 2023.

ΣΣτόχος βέβαια του IMEC, που «σπονσόραρε» η Ουάσιγκτον,
ήταν η δημιουργία ενός ανταγωνιστικού οικονομικού διαδρόμου
προς τον γνωστό «κινεζικό δρόμο του μεταξιού» που ακούει στο
όνομα «Μια Ζώνη - Ένας Δρόμος» (One Belt - One Road-BRI).

Στο πλαίσιο αυτό, υπογράφηκε στις 9 Σεπτεμβρίου 2023 στο
Νέο Δελχί Μνημόνιο Συνεργασίας (MoU) ανάμεσα στις ΗΠΑ, την
Ινδία, την ΕΕ, τη Γερμανία, τη Γαλλία, την Ιταλία, τη Σαουδική
Αραβία και τα Ηνωμένα Αραβικά Εμιράτα, με στόχο
τη δημιουργία του οικονομικού διαδρόμου Ινδίας - Μ.
Ανατολής - Ευρώπης (India - Middle East - Europe
Corridor - IMEC) προκειμένου να διασυνδεθεί η τε-
ράστια αγορά της Ινδίας με την Ευρώπη. Πρόκειται
για ένα σύστημα συνδυασμένων μεταφορών διά θα-
λάσσης μέσω πλοίων και διά ξηράς, μέσω σιδηρο-
δρόμου που θα ξεκινά από τη Βομβάη και θα καταλή-
γει στον Πειραιά, ο οποίος εκτός από πύλη εισόδου
των κινεζικών εμπορευμάτων θα μετατραπεί και σε
πύλη εισόδου των εμπορευμάτων της Ινδίας.

Σύμφωνα με τον σχεδιασμό, ο IMEC θα αποτελείται
από δύο ξεχωριστούς διαδρόμους, τον ανατολικό
διάδρομο που θα συνδέει την Ινδία με την Αραβική
Χερσόνησο μέσω Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων και
Σαουδικής Αραβίας και τον βόρειο διάδρομο που θα
συνδέει τη Σαουδική Αραβία σιδηροδρομικά μέσω
Ιορδανίας και Ισραήλ με το λιμάνι της Χάιφα και εν
συνεχεία διά θαλάσσης με τον Πειραιά, απ’ όπου επί-
σης σιδηροδρομικά τα εμπορεύματα θα διοχετεύον-
ται στην υπόλοιπη Ευρώπη.

Όπως τόνισε μάλιστα η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν κατά την υπογραφή του Μνημονίου
Συνεννόησης στο Νέο Δελχί, ο IMEC θα είναι «μια πράσινη και
ψηφιακή γέφυρα μεταξύ ηπείρων και πολιτισμών», μιας και «η
σιδηροδρομική σύνδεση θα κάνει το εμπόριο μεταξύ Ινδίας και
Ευρώπης κατά 40% ταχύτερο», ενώ θα διαθέτει «ένα καλώδιο
ηλεκτρικής ενέργειας και έναν αγωγό καθαρού υδρογόνου για
την προώθηση του εμπορίου καθαρής ενέργειας μεταξύ της
Ασίας, της Μέσης Ανατολής και της Ευρώπης», καθώς και «ένα
καλώδιο δεδομένων υψηλής ταχύτητας για τη σύνδεση ορισμέ-
νων από τα πιο καινοτόμα ψηφιακά οικοσυστήματα στον κόσμο
και τη δημιουργία επιχειρηματικών ευκαιριών σε όλη τη διαδρο-
μή». Θα διαθέτει λοιπόν «συνδέσεις αιχμής για τον κόσμο τού
αύριο - πιο γρήγορες, πιο σύντομες, πιο καθαρές»
(https://ec.europa.eu, 9/9/2023).

Μετά την υπογραφή του Μνημονίου Συνεργασίας για τον IMEC
άρχισαν αμέσως οι επαφές σε τεχνικό επίπεδο, με τη Σαουδική
Αραβία μάλιστα να ανακοινώνει ήδη ότι επρόκειτο να διαθέσει
20 δισ. δολάρια για τον IMEC.

Η τρομοκρατική επίθεση της Χαμάς θορύβησε τις ΗΠΑ και την
ΕΕ πέραν των άλλων και γιατί η Χαμάς τίναξε στον αέρα και το νεο-
σύστατο εγχείρημα του IMEC. Εν προκειμένω, χαρακτηριστική
ήταν η αντίδραση του Τζο Μπάιντεν, ο οποίος μιλώντας από το
Οβάλ Όφις στις 20 Οκτωβρίου 2023 χαρακτήρισε ζωτικής σημα-

σίας για την εθνική ασφάλεια των ΗΠΑ τον οικονομικό διάδρομο
Ινδίας - Μ. Ανατολής - Ευρώπης.

Όπως λοιπόν προκύπτει από την ομιλία του, ο Τζο Μπάιντεν,
αφού επισήμανε ότι «η διασφάλιση της επιτυχίας του Ισραήλ και
της Ουκρανίας είναι ζωτικής σημασίας για την εθνική ασφάλεια
της Αμερικής» (www.whitehouse.gov, 20/10/2023), στη συνέχεια
εξήγησε ότι στην περίπτωση του Ισραήλ η εθνική ασφάλεια των
ΗΠΑ είναι άμεσα συνυφασμένη με τον IMEC, λέγοντας ότι ο IMEC
«ωφελεί τους ανθρώπους - θα ωφελούσε τους ανθρώπους της
Μέσης Ανατολής και θα ωφελούσε εμάς» (www.whitehouse.gov,
20/10/2023). Πιο ξεκάθαρη ομολογία για τη σημασία του IMEC
δεν θα μπορούσε να υπάρξει διά στόματος πλανητάρχη.

Επιπλέον, μετά τη συνάντηση κορυφής ΗΠΑ - ΕΕ, η οποία επί-
σης πραγματοποιήθηκε την ίδια μέρα στην Ουάσιγκτον, ο Τζο
Μπάιντεν φρόντισε στην παράγραφο 19 του Κοινού Ανακοινωθέν-
τος ΗΠΑ - ΕΕ να υπάρξει σημαντική αναφορά στον IMEC, καθώς

ΗΠΑ και ΕΕ δηλώνουν ότι «θα συνεργαστούμε με τους
εταίρους της G7 για να κλιμακώσουμε τη Συνεργασία για
Παγκόσμια Υποδομή και Επενδύσεις, συμπεριλαμβανο-
μένης της στρατηγικής Global Gateway της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, και να κινητοποιήσουμε 600 δισ. δολάρια σε
επενδύσεις υποδομής ποιότητας σε χαμηλές και χώρες
μεσαίου εισοδήματος έως το 2027. Βασιζόμενοι στις
συζητήσεις για τη συνεργασία ΗΠΑ - ΕΕ στον υπεραφρι-
κανικό διάδρομο και στον διάδρομο Ινδίας - Μέσης
Ανατολής - Ευρώπης, εργαζόμαστε για τον εντοπισμό
πρόσθετων περιφερειακών οικονομικών διαδρόμων»
(ec.europa.eu/commission, 30/10/2023).

Τα σκληρότερα πυρά ενάντια στον IMEC προήλθαν
από την Τουρκία. Έτσι αμέσως μετά την υπογραφή του
Μνημονίου Συνεργασίας για τον IMEC ο Ερντογάν, ο
οποίος βρισκόταν στο Νέο Δελχί για τη Σύνοδο Κορυ-
φής των G20, μαινόμενος αντέδρασε ως εξής: «Λέμε
ότι δεν υπάρχει διάδρομος χωρίς την Τουρκία. Η Τουρ-
κία είναι μια σημαντική βάση παραγωγής και εμπορί-
ου. Η πιο βολική γραμμή για την κυκλοφορία από τα
ανατολικά προς τα δυτικά πρέπει να διέρχεται από την

Τουρκία» (www.newarab.com, 12/9/2023).

Με τη σειρά του στις 15 Σεπτεμβρίου 2023 ο υπουργός Εξωτε-
ρικών της Τουρκίας Χακάν Φιντάν αναφερόμενος στον IMEC,
αφού είπε «εμείς, σε ένα σημείο όπου συγκλίνουν τρεις ήπειροι,
είμαστε ανοιχτοί σε οποιοδήποτε σχέδιο που προωθεί τη συνερ-
γασία», στη συνέχεια εξαπολύοντας απειλητικά βέλη δήλωσε με
νόημα: «Ωστόσο, πρέπει να γίνει γνωστό ότι στην περιοχή μας, η
αποτελεσματική και βιώσιμη λειτουργία των διαδρόμων ενέρ-
γειας και μεταφορών χωρίς τη συμμετοχή της Τουρκίας δεν είναι
δυνατή» (www.aa.com.tr, 15/9/2023).

Ακολούθησε όπως αποκαλύψαμε σε προγενέστερη αρθρο-
γραφία μας (political.gr, 14/10/2023 σελ. 27) και μάλιστα λίγες
μέρες πριν από το τρομοκρατικό χτύπημα της Χαμάς το βαρυσή-
μαντο άρθρο του Χακάν Φιντάν για την εξωτερική πολιτική της
Τουρκίας, όπου αναφερόμενος στην κατάσταση στη Μέση Ανα-
τολή, λες και κάτι διαισθανόταν επισήμανε με νόημα: «Οι πιεστι-
κές προκλήσεις καθώς και οι απειλές που προέρχονται από τρο-
μοκρατικές οργανώσεις αναγκάζουν τα κράτη της περιοχής να
ενώσουν τις δυνάμεις τους» (insightturkey.com, 4/10/2023).

Στη συνέχεια, το story είναι γνωστό, με τη Χαμάς να πραγ-
ματοποιεί την τρομοκρατική της ενέργεια κατά του Ισραήλ στις
7/10/2023 σχεδόν έναν μήνα μετά την εξαγγελία του IMEC και
με τον τουρκικό Τύπο πλέον να πανηγυρίζει για το σίγουρο
δήθεν ναυάγιο του IMEC.

Το τέρας και 
οι δικαιολογίες

Η
ώρα των λόγων έχει παρέλθει. Ευχές
πλέον δεν χωράνε. Ούτε ασκήσεις επί
χάρτου. Μόνο δράση. Και είναι πραγμα-

τικά πολύ σημαντικό και παρήγορο πως η ηγε-
σία του υπουργείου Ανάπτυξης αποφάσισε να
χρησιμοποιήσει το «υπερόπλο» κατά του τέρα-
τος της ακρίβειας. Τα άμεσα πρόστιμα. Με εντο-
λή και σαφές μήνυμα πρωθυπουργού, εδώ και
καιρό ξεκαθαρίστηκε: «Η Ελλάδα δεν είναι μπα-
νανία. Υπάρχουν όροι». 

Και αυτούς τους όρους θα πρέπει να μάθουν
να τους ακολουθούν οι μεγάλες εταιρείες. Όσο
μεγάλες και διεθνείς αυτές είναι. 

Επί σειρά ετών είχε μάθει η εγχώρια αγορά
στην αδράνεια των αρμόδιων αρχών. Η εκχώρη-
ση εκ μέρους του κεντρικού κράτους μέρους της

εξουσίας στις ανεξάρτητες
αρχές -οι οποίες αρκετές
φορές κρύφτηκαν πίσω
από την αδράνεια και τη μό-
νιμη γκρίνια περί υποστε-
λέχωσης- οδήγησε σε φαι-
νόμενα υπερβολής. Σε φαι-
νόμενα κερδοσκοπίας. 

Ειδικότερα, η περίοδος
προεδρίας Λιανού ως επι-
κεφαλής της Επιτροπής Αν-
ταγωνισμού θεωρείται ως η
πλέον χαλαρή στην αντιμε-
τώπιση των καρτέλ, με ελά-

χιστα πρόστιμα και μικρές παρεμβάσεις. 
Αυτό οφείλουμε να το διορθώσουμε με κυ-

βερνητικές πλέον πρωτοβουλίες. Και με μια συ-
ζήτηση παράλληλη ως προς την ανάγκη το κρά-
τος μπροστά στην αδυναμία άλλων πυλώνων
άσκησης εποπτείας να αναλαμβάνει δράση αλ-
λά και ευθύνη. Η αποθέωση των ανεξάρτητων
αρχών ως πυλώνα μηδενικής κυβερνητικής πα-
ρέμβασης -άρα και απομείωσης της εξουσίας
των κομμάτων- δεν είναι πάντοτε λειτουργική. Ο
ρόλος τους προφανώς είναι σημαντικός. Όμως
μόνες δεν μπορούν να κάνουν τα πάντα. Και αυ-
τό διότι οι κυβερνήσεις, οι πολιτικοί και τα κόμ-
ματα λογοδοτούν στον πολίτη. Οι ανεξάρτητες
αρχές θεσμικά αναφέρονται στη Βουλή. Όμως
σπάνια βλέπουμε παρεμβάσεις όταν δεν
ασκούν τον ρόλο για τον οποίο οι διοικήσεις
τους ορίστηκαν. 

Τέλος λοιπόν με το βόλεμα ενός συστήματος
κερδοσκοπίας και με τις σιωπές του κεντρικού
κράτους λόγω θεσμικής αδυναμίας. Ήλθε η
ώρα που εμείς οι πολιτικοί πρέπει να υπερασπι-
στούμε το λαϊκό εισόδημα χωρίς περιττές δι-
καιολογίες. Αυτή η κυβέρνηση και εμείς ως
βουλευτές που τη στηρίζουμε κρινόμαστε εξάλ-
λου από τον υπέρτατο κριτή. Τις Ελληνίδες και
τους Έλληνες. 

τoυ
Δημήτρη 

Μαρκόπουλου

Βουλευτής 
Β’ Πειραιώς με τη ΝΔ
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Στον αέρα λόγω Χαμάς και ο οικονομικός 
διάδρομος Ινδίας - Μ. Ανατολής - Ευρώπης

του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών 
της Ευρωπαϊκής
Ένωσης 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρόεδρος
του κόμματος 
Ελλάδα 
- Ο άλλος δρόμος,
πρώην 
ευρωβουλευτής
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Ο
ι προεκλογικές δεσμεύσεις συχνά αθετούνται στην Ελλάδα, κλονίζον-
τας την αξιοπιστία της πολιτικής και την εμπιστοσύνη των πολιτών στις
ηγεσίες. Παρά τις πολλές δυσκολίες και τα εμπόδια δεν συνέβη αυτό σε

ένα εξαιρετικά κρίσιμο θέμα, το οποίο υπήρξε κεντρική προεκλογική δέσμευση
του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, στην ενίσχυση του Δημοκριτείου Πα-
νεπιστημίου και τη μετεξέλιξή του σε τρίτο πανεπιστήμιο της χώρας.

Μετά από συστηματική συνεργασία μας ως βουλευτών της περιοχής με τη
νέα πρυτανική αρχή του ΔΠΘ, υποβάλαμε από πολύ νωρίς ολοκληρωμένη με-
λέτη για τη μεγέθυνση, την ενίσχυση και τη διεθνοποίηση του πανεπιστημίου
μας, τόσο προς την πολιτική ηγεσία του υπουργείου Παιδείας όσο και προς την
Αρχή Ανώτατης Εκπαίδευσης. Δουλέψαμε για μεγάλο διάστημα αθόρυβα, συ-
στηματικά και στοιχειοθετημένα χτίζοντας ισχυρά ακαδημαϊκά, αναπτυξιακά
και εθνικά επιχειρήματα συνοδευμένα από αντίστοιχες μελέτες τεκμηρίωσης.

Πριν τις βουλευτικές εκλογές ο πρωθυπουργός κατά την επίσκεψή του στην
Κομοτηνή, σε αναπτυξιακή ημερίδα για την Ανατολική Μακεδονία και Θράκη,
αποδέχθηκε την πρότασή μας και δημόσια δεσμεύτηκε για τη μετεξέλιξη του
ΔΠΘ σε τρίτο μεγαλύτερο πανεπιστημιακό ίδρυμα στην Ελλάδα. Για κάποιους
λόγους άγνωστους σε εμάς εμφανίστηκαν δυσκολίες και προβλήματα που κα-
θυστέρησαν σημαντικά τις εξελίξεις. Ωστόσο η επίμονη επαναφορά του θέμα-

τος από πλευράς μας συνάντησε γρήγορα την κατα-
νόηση του υπουργού Παιδείας Κυριάκου Πιερρακάκη
και φυσικά την καθοριστική στήριξη του ίδιου του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, τον οποίο και
ευχαριστούμε ως εκπρόσωποι της τοπικής κοινωνίας
για την ευαισθησία και το εθνικό του ενδιαφέρον.

Οι αποφάσεις που πάρθηκαν στο τελευταίο υπουρ-
γικό συμβούλιο αποστομώνουν τις σειρήνες του λαϊ-
κισμού, αναχαιτίζουν την προχειρότητα της πολιτικής
του ΣΥΡΙΖΑ στη Θράκη, αποκαθιστούν την ταύτιση του
ΔΠΘ με το σύνολο της Περιφέρειας Ανατολικής Μα-
κεδονίας και Θράκης και δικαιώνουν την πίστη της
ακριτικής μας κοινωνίας ότι το ΔΠΘ ήταν και παραμέ-
νει η σοβαρότερη και ανταποδοτικότερη επένδυση
που έγινε μεταπολιτευτικά από την Πολιτεία στον τόπο
μας.

Η κυβέρνηση υιοθέτησε πλήρως την πρόταση μας
και αποφάσισε:

1. Τη λειτουργία Τμήματος Εργοθεραπείας στην
Κομοτηνή και Ψυχολογίας στο Διδυμότειχο.

2. Την ένταξη των τμημάτων πρώην ΤΕΙ που λειτουργούσαν σε Καβάλα, Δρά-
μα και Διδυμότειχο από το Διεθνές Πανεπιστήμιο Θεσσαλονίκης, όπου παρά-
δοξα τα είχε εντάξει η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ μετά την ανωτατοποίησή τους,
πίσω στο Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο, ώστε να ταυτιστεί η ανάπτυξη του πανεπι-
στημίου μας με το αγκάλιασμα και της Ανατολικής Μακεδονίας ενιαιοποιώντας
διοικητικά, λειτουργικά, αναπτυξιακά και κυρίως εκπαιδευτικά το σύνολο της
ακριτικής περιφέρειάς μας.

3. Την αύξηση των εισακτέων φοιτητών μετά από εισήγηση και της Αρχής
που μαζί με την αύξηση πιστώσεων για φοιτητική μέριμνα και διδακτικό προ-
σωπικό θα ενισχύσουν καθοριστικά το ΔΠΘ. Αρκεί να σημειωθεί ότι ξεκινούν
ήδη τα δύο πρώτα προγράμματα Σύμπραξης Δημόσιου Ιδιωτικού Τομέα στην
Ελλάδα για την κατασκευή 350 θέσεων εστιών στην Κομοτηνή και 450 στην
Αλεξανδρούπολη.

4. Τέλος, το ΔΠΘ διεθνοποιείται με συμφωνίες που ήδη υπογράφει με ξένα
πανεπιστήμια με στόχο την ανταλλαγή τεχνογνωσίας, φοιτητών και διδασκόν-
των και τη μεγέθυνση ιδίων εσόδων που θα εκτινάξουν τη λειτουργία του.

Θεωρώ τις εξελίξεις αυτές πολύ σημαντικές στο πλαίσιο της υλοποίησης της
απόφασης της Διακομματικής Επιτροπής της Βουλής για τη Θράκη, διότι ανα-
βαθμίζουν υποδειγματικά ένα περιφερειακό πανεπιστήμιο, ενισχύουν δημο-
γραφικά την ακριτική περιφέρεια και συμβάλλουν στην εθνική ασφάλεια, το-
νώνουν την τοπική αγορά και παρέχουν στελέχη και τεχνογνωσία στην τοπική
οικονομία. Τέλος, η ενίσχυση του ΔΠΘ ταυτίζεται όχι απλά με την πνευματική
θωράκιση της Θράκης, αλλά με την πληρέστερη πολιτική ενίσχυσης της εθνι-
κής εξωστρέφειας σε όλα τα επίπεδα, οικονομικά, εκπαιδευτικά, πολιτιστικά,
πολιτικά, εθνικά. Απαντά στις εθνικές και τις διεθνείς προκλήσεις δημιουρ-
γώντας ένα διεθνές πρότυπο ανοιχτής δημοκρατικής κοινωνίας και ένα μοντέ-
λο εναλλακτική οικολογικής ανάπτυξης που μπορεί να επαναφέρει την Ελλάδα
σε πρωταγωνιστικούς ρόλους στα Βαλκάνια και τη Μαύρη Θάλασσα. 

Η
σεξουαλική επιθυμία, που συχνά αναφέρεται ως λίμ-
πιντο, είναι μια ουσιαστική πτυχή της ανθρώπινης σε-
ξουαλικότητας και παίζει σημαντικό ρόλο στις σχέσεις

μας και στη συνολική μας ευημερία. Στους άνδρες η διατήρηση
μιας υγιούς λίμπιντο δεν είναι μόνο ζωτικής σημασίας για τη σε-
ξουαλική ικανοποίηση αλλά και για τη συνολική ψυχική και σω-
ματική υγεία. Ωστόσο, η λίμπιντο μπορεί να επηρεαστεί από διά-
φορους παράγοντες, τόσο φυσικούς όσο και ψυχολογικούς. Σε
αυτό το άρθρο θα διερευνήσουμε αυτούς τους παράγοντες και
θα συζητήσουμε πώς οι άνδρες μπορούν να διατηρήσουν μια
υγιή λίμπιντο.

Κατανόηση της λίμπιντο και της επιθυμίας

Η λίμπιντο μπορεί να οριστεί ως η συνολική σεξουαλική ορμή

ή όρεξη ενός ατόμου. Περιλαμβάνει την επιθυμία για σεξουαλική

δραστηριότητα και το κίνητρο για συμμετοχή σε σεξουαλικές εμ-

πειρίες. Στους άνδρες η λίμπιντο καθοδηγείται σε μεγάλο βαθμό

από την πολύπλοκη αλληλεπίδραση σωματικών, ψυχολογικών

και συναισθηματικών παραγόντων.

Φυσικοί παράγοντες που επηρεάζουν τη λίμπιντο

Επίπεδα ορμονών: Οι ορμόνες, ιδίως η τεστοστερόνη, παίζουν

καθοριστικό ρόλο στην ανδρική σεξουαλική επιθυ-

μία. Η τεστοστερόνη είναι η κύρια ανδρική σεξουα-

λική ορμόνη και είναι υπεύθυνη για τη ρύθμιση της

λίμπιντο. Τα χαμηλά επίπεδα τεστοστερόνης μπορεί

να οδηγήσουν σε μείωση της σεξουαλικής επιθυ-

μίας. Για να διατηρήσετε μια υγιή λίμπιντο είναι ση-

μαντικό να διασφαλίσετε ότι τα επίπεδα τεστοστε-

ρόνης σας βρίσκονται εντός ενός φυσιολογικού εύ-

ρους. Αν υποψιάζεστε ορμονικές ανισορροπίες,

καλό είναι να συμβουλευτείτε έναν επαγγελματία

υγείας για καθοδήγηση.
Υγεία και φυσική κατάσταση: Το επίπεδο σωματι-

κής υγείας και φυσικής κατάστασης ενός άνδρα
μπορεί να επηρεάσει σημαντικά τη λίμπιντό του. Η
τακτική άσκηση, η ισορροπημένη διατροφή και η
διατήρηση ενός υγιούς σωματικού βάρους συμβάλ-
λουν στη βελτίωση της σεξουαλικής λειτουργίας και
επιθυμίας. Αντίθετα, καταστάσεις όπως η παχυσαρκία και ο δια-
βήτης είναι γνωστό ότι μειώνουν τη σεξουαλική επιθυμία.

Φάρμακα και καταστάσεις υγείας: Ορισμένα φάρμακα και κα-
ταστάσεις υγείας μπορούν να επηρεάσουν αρνητικά τη λίμπιντο.
Φάρμακα όπως τα αντικαταθλιπτικά και τα φάρμακα για την αρ-
τηριακή πίεση μπορεί να έχουν παρενέργειες που μειώνουν τη
σεξουαλική επιθυμία. Οι χρόνιες παθήσεις της υγείας, συμπερι-
λαμβανομένων των καρδιακών παθήσεων και της υψηλής αρτη-
ριακής πίεσης, μπορούν επίσης να επηρεάσουν τη λίμπιντο. Αν
υποψιάζεστε ότι η φαρμακευτική σας αγωγή επηρεάζει τη λίμ-
πιντό σας, συμβουλευτείτε τον πάροχο υγειονομικής περίθαλ-
ψης για εναλλακτικές επιλογές.

Ποιότητα ύπνου: Ο επαρκής ύπνος είναι απαραίτητος για τη
διατήρηση μιας υγιούς λίμπιντο. Η στέρηση ύπνου μπορεί να
οδηγήσει σε κόπωση και αυξημένο στρες, τα οποία επηρεάζουν
αρνητικά τη σεξουαλική επιθυμία. Η ιεράρχηση καλών συνηθει-
ών ύπνου είναι ζωτικής σημασίας για τη διατήρηση μιας ισχυρής
λίμπιντο.

Ψυχολογικοί παράγοντες που επηρεάζουν τη λίμπιντο
Στρες και άγχος: Τα υψηλά επίπεδα στρες και άγχους είναι συ-

νήθεις ένοχοι όταν πρόκειται για χαμηλή λίμπιντο. Οι απαιτήσεις
της σύγχρονης ζωής μπορεί να είναι συντριπτικές και το άγχος
μπορεί να επηρεάσει τη σεξουαλική επιθυμία. Η διαχείριση του
άγχους μέσω τεχνικών χαλάρωσης, ενσυνειδητότητας και στρα-
τηγικών μείωσης του στρες μπορεί να βοηθήσει στην ενίσχυση
της λίμπιντο.

Κατάθλιψη: Η κατάθλιψη συχνά οδηγεί σε μειωμένο ενδιαφέ-
ρον για σεξουαλικές δραστηριότητες. Το συναισθηματικό τίμημα
της κατάθλιψης μπορεί να μειώσει τη σεξουαλική επιθυμία. Η

αντιμετώπιση της κατάθλιψης με θεραπεία, φαρμακευτική αγω-
γή ή συνδυασμό και των δύο μπορεί να βοηθήσει στην αποκατά-
σταση της λίμπιντο.

Θέματα σχέσεων: Τα προβλήματα σχέσεων μπορεί να έχουν
βαθύ αντίκτυπο στη σεξουαλική επιθυμία. Η επικοινωνία, η εμπι-
στοσύνη και η συναισθηματική οικειότητα είναι απαραίτητες για
τη διατήρηση μιας υγιούς λίμπιντο. Αν αντιμετωπίζετε δυσκολίες
στη σχέση σας, σκεφτείτε να αναζητήσετε συμβουλευτική ή θε-
ραπεία για ζευγάρια για να αντιμετωπίσετε αυτά τα ζητήματα.

Εικόνα σώματος και αυτοεκτίμηση: Οι ανησυχίες για την εικό-
να του σώματος και η χαμηλή αυτοεκτίμηση μπορούν να υπονο-
μεύσουν τη σεξουαλική αυτοπεποίθηση και επιθυμία ενός άν-
δρα. Η οικοδόμηση μιας θετικής εικόνας μέσω της αποδοχής και
της φροντίδας μπορεί να βοηθήσει στη βελτίωση της σεξουαλι-
κής επιθυμίας.

Συμβουλές για τη διατήρηση μιας υγιούς λίμπιντο
Τώρα που διερευνήσαμε τους παράγοντες που μπορούν να

επηρεάσουν τη λίμπιντο, ας συζητήσουμε μερικές στρατηγικές
για τη διατήρηση μιας υγιούς σεξουαλικής επιθυμίας:

Τακτική άσκηση: Ασχοληθείτε τακτικά με τη σωματική δρα-
στηριότητα για να ενισχύσετε τα επίπεδα τεστοστερόνης και να
βελτιώσετε τη γενική υγεία. Η άσκηση βοηθά στη μείωση του

στρες και του άγχους, συμβάλλοντας σε μια υγιέστερη
λίμπιντο.

Ισορροπημένη διατροφή: Καταναλώστε μια διατροφή
πλούσια σε θρεπτικά συστατικά, συμπεριλαμβανομένων
φρούτων, λαχανικών και άπαχων πρωτεϊνών. Οι ελλεί-
ψεις θρεπτικών συστατικών μπορεί να επηρεάσουν την
παραγωγή ορμονών και στη συνέχεια τη λίμπιντο.

Επαρκής ύπνος: Δώστε προτεραιότητα στον ποιοτικό
ύπνο για να μειώσετε το στρες και την κόπωση, τα οποία
μπορούν να επηρεάσουν αρνητικά τη λίμπιντο.

Διαχείριση του άγχους: Μάθετε και εφαρμόστε τεχνι-
κές μείωσης του στρες, όπως διαλογισμό, γιόγκα ή
ασκήσεις βαθιάς αναπνοής, για να διατηρήσετε το στρες
και το άγχος υπό έλεγχο. 

Ανοιχτή επικοινωνία: Διατηρήστε υγιή επικοινωνία
στη σχέση σας για να αντιμετωπίσετε τυχόν ανησυχίες ή
ζητήματα που μπορεί να επηρεάζουν τη σεξουαλική σας

επιθυμία. Αναζητήστε συμβουλευτική ή θεραπεία για ζευγάρια,
αν είναι απαραίτητο.

Ψυχική υγεία: Αν παλεύετε με την κατάθλιψη ή το άγχος, ανα-
ζητήστε επαγγελματική βοήθεια για να διαχειριστείτε αποτελε-
σματικά αυτές τις καταστάσεις.

Εξερευνήστε τις φαντασιώσεις σας: Η ανοιχτή συζήτηση των
σεξουαλικών σας επιθυμιών και φαντασιώσεων με τον σύντρο-
φό σας μπορεί να ενισχύσει την οικειότητα και να αυξήσει τη σε-
ξουαλική επιθυμία.

Περιορίστε το αλκοόλ και αποφύγετε το υπερβολικό κάπνι-
σμα: Η υπερβολική κατανάλωση αλκοόλ και το κάπνισμα μπο-
ρούν να έχουν αρνητικό αντίκτυπο στη λίμπιντο. Η μετριοπάθεια
και η διακοπή του καπνίσματος, αν είναι απαραίτητο, μπορεί να
βοηθήσουν στη βελτίωση της σεξουαλικής επιθυμίας.

Συμβουλευτείτε έναν επαγγελματία υγείας: Αν ανησυχείτε για
τη λίμπιντό σας και υποψιάζεστε κάποιο υποκείμενο ιατρικό
πρόβλημα, συμβουλευτείτε έναν επαγγελματία υγείας, ο οποίος
μπορεί να αξιολογήσει τα επίπεδα των ορμονών σας και να σας
παράσχει την κατάλληλη καθοδήγηση.

Εν κατακλείδι, η διατήρηση μιας υγιούς λίμπιντο στους άν-
δρες είναι μια πολύπλευρη προσπάθεια. Τόσο οι φυσικοί όσο
και οι ψυχολογικοί παράγοντες παίζουν καθοριστικό ρόλο στην
επίδραση της σεξουαλικής επιθυμίας. Με την αντιμετώπιση αυ-
τών των παραγόντων, την πραγματοποίηση αλλαγών στον τρόπο
ζωής και την αναζήτηση επαγγελματικής καθοδήγησης όταν
χρειάζεται, οι άνδρες μπορούν να ενισχύσουν τη λίμπιντό τους
και να απολαύσουν μια ικανοποιητική και γεμάτη σεξουαλική
ζωή. Μια υγιής λίμπιντο δεν συμβάλλει μόνο στη σεξουαλική
ευεξία, αλλά παίζει επίσης ζωτικό ρόλο στη συνολική ψυχική
και σωματική υγεία. 

Το Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο 
Θράκης ως τρίτο πανεπιστήμιο 
της χώρας θωρακίζει τη Θράκη 

και δυναμώνει την Ελλάδα

τoυ
δρα Ευριπίδη
Στ. Στυλιανίδη

Βουλευτής Ροδόπης 
με τη ΝΔ, πρώην

υπουργός Παιδείας,
αναπλ. καθηγητής

Νομικής Ευρωπαϊκού
Πανεπιστημίου Κύπρου

Λίμπιντο και επιθυμία: Μάθετε τους παράγοντες 
που επηρεάζουν τη σεξουαλική επιθυμία στους άνδρες

του δρα
Κωνσταντίνου
Κωνσταντινίδη

Χειρουργός, 
ουρολόγος-
ανδρολόγος
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Σ
υμφωνία επιτεύχθηκε μεταξύ Ισ-
ραήλ και Χαμάς για ανταλλαγή αιχ-
μαλώτων που βρίσκονται στη Λωρί-

δα της Γάζας, όπως μετέδωσαν αραβικά
Mέσα. Πηγές είπαν στο Al Arabiya, τηλεο-
πτικό δίκτυο που ανήκει στη Σαουδική
Αραβία, ότι επιτεύχθηκε συμφωνία μεταξύ
του Ισραήλ και της Χαμάς για την απελευ-
θέρωση Παλαιστινίων κρατουμένων και
παιδιών με αντάλλαγμα την απελευθέρωση
εκατό απαχθέντων. 

Αυτές οι πληροφορίες έρχονται ενώ συ-
νεχίζονται οι συνομιλίες και οι προσπάθει-
ες -στις οποίες το Κατάρ διαδραματίζει ση-
μαντικό μεσολαβητικό ρόλο- εδώ και
εβδομάδες. Σύμφωνα με τα αραβικά Mέσα,
πολλές προτάσεις έχουν «πέσει στο τραπέ-
ζι», συμπεριλαμβανομένης της απελευθέ-
ρωσης περίπου 10 έως 15 ομήρων με αν-
τάλλαγμα κατάπαυση του πυρός για μια
ημέρα ή δύο. Αυτό επιβεβαίωσαν άλλωστε
και διπλωματικές πηγές. Ο Ισραηλινός
πρωθυπουργός Μπενιαμίν Νετανιάχου εί-
χε αναφέρει ότι δεν σχεδιάζει την κατά-
παυση του πυρός, εκτός και αν απελευθε-
ρωθούν πολλοί όμηροι. «Θέλω να διαψεύ-
σω κάθε είδους φήμες που φτάνουν σε
εμάς από όλες τις πλευρές, να επαναλάβω
ξεκάθαρα ένα πράγμα: Δεν θα υπάρξει κα-
τάπαυση του πυρός χωρίς την απελευθέ-
ρωση των ομήρων μας», είχε αναφέρει.
Αυτό ώθησε αρκετούς εμπειρογνώμονες
να διευκρινίσουν ότι η ισραηλινή ηγεσία
ζήτησε ο αριθμός των κρατουμένων να εί-
ναι αρκετά μεγάλος, προκειμένου να συμ-
φωνήσει να εφαρμόσει οποιαδήποτε συμ-
φωνία. Μέχρι στιγμής έχουν απελευθερω-
θεί μόνο τέσσερις όμηροι: δύο Αμερικανοί
στις 20 Οκτωβρίου και δύο Ισραηλινοί στις
23 του ίδιου μήνα. 

Τι ζητά η Παλαιστίνη από τις ΗΠΑ 
για να δεχθεί διακυβέρνηση της Γάζας

Δημοσίευμα των «New York Times» γρά-
φει ότι η Παλαιστινιακή Αρχή είναι πρόθυμη
να αναλάβει ρόλο στη διακυβέρνηση στη
Λωρίδα της Γάζας εφόσον οι Ηνωμένες Πο-
λιτείες δεσμευτούν να προωθήσουν τη λύση
δύο κρατών και άρα την ίδρυση παλαιστινια-
κού κράτους. Το δημοσίευμα επικαλείται
τον Χουσεΐν αλ Σέιχ, γενικό γραμματέα της
Οργάνωσης για την Απελευθέρωση της Πα-
λαιστίνης. Μια ολοκληρωμένη συμφωνία,
σύμφωνα με τον Αλ Σέιχ, πρέπει να διευθε-
τήσει βασικά ζητήματα που έχουν σταθεί
εμπόδιο στις ειρηνευτικές διαπραγματεύ-
σεις: την αποχώρηση του Ισραήλ από τη Δυ-
τική Όχθη, όπου ζουν περισσότεροι από
700.000 Εβραίοι έποικοι, και την επίλυση

του καθεστώτος της Ανατολικής Ιερουσα-
λήμ. Από την πλευρά της η Ρωσία πρότεινε
συνάντηση σε επίπεδο υπουργών για την ισ-
ραηλινοπαλαιστινιακή σύρραξη με τη συμ-
μετοχή εκπροσώπων από τις χώρες της Μέ-
σης Ανατολής σύμφωνα με τον πρεσβευτή
της Ρωσίας στο Ισραήλ, Ανατόλι Βίκτοροφ. Η
Μόσχα απηύθυνε έκκληση να τερματιστεί ο
βομβαρδισμός της Γάζας και είπε ότι η επα-
νάληψη των διαπραγματεύσεων μεταξύ Ισ-
ραηλινών και Παλαιστινίων είναι απαραίτη-
τη, προκειμένου να αποφευχθεί ο κίνδυνος
ενός ευρύτερου πολέμου και η αύξηση της
«τρομοκρατικής δραστηριότητας».

Χθες, τουλάχιστον ένας άνθρωπος σκο-
τώθηκε και άλλοι 28 τραυματίστηκαν από
πυρά των ισραηλινών δυνάμεων στο νοσο-

κομείο Αλ Κοντς, στην Πόλη της Γάζας, ενώ
σφοδρές μάχες είναι σε εξέλιξη στην περιο-
χή αυτή μεταξύ του ισραηλινού στρατού και
μαχητών της Χαμάς. Αυτό ανακοίνωσε η πα-
λαιστινιακή Ερυθρά Ημισέληνος, η οποία
υποστήριξε πως οι περισσότεροι από τους

τραυματίες είναι παιδιά και δύο από αυτά
βρίσκονται σε κρίσιμη κατάσταση, αφού δέ-
χτηκαν πυρά ελεύθερων σκοπευτών, σύμ-
φωνα με τη μη κερδοσκοπική οργάνωση.

Την ίδια ώρα, σφοδρές μάχες σημει-
ώνονται στη Γάζα, όπου Ισραηλινοί ελεύ-
θεροι σκοπευτές επιχειρούν κατά της
Χαμάς. «Διεξάγονται σφοδρές μάχες και
οι ελεύθεροι σκοπευτές των ειδικών δυ-
νάμεων (ισραηλινής) κατοχής πυροβο-
λούν στο νοσοκομείο Αλ Κοντς, με απο-
τέλεσμα να υπάρχουν θύματα μεταξύ των
εκτοπισμένων», αναφέρεται στην ανα-
κοίνωση. Ο ισραηλινός στρατός, με τον
οποίο επικοινώνησε το Γαλλικό Πρακτο-
ρείο, είπε ότι «δεν μπορεί να συζητήσει
τις πιθανές τοποθεσίες των επιχειρήσε-
ών του», για να μη θέσει σε κίνδυνο τους
στρατιώτες του.

«Πολλά άρματα (…) περικυκλώνουν
τέσσερα νοσοκομεία του τομέα», υποστή-
ριξε από την πλευρά του το Γραφείο Τύ-
που της κυβέρνησης της Χαμάς, αναφέ-
ροντας το παιδιατρικό-ογκολογικό νοσο-
κομείο Αλ Ραντίσι, μια ψυχιατρική κλινι-
κή, το παιδιατρικό Νασρ και την οφθαλ-
μολογική κλινική.

Ισραήλ και Χαμάς τα βρήκαν ώστε 
να απελευθερωθούν  100 άτομα 

Οι ηγέτες Κατάρ και Σαουδικής Αραβίας 
συζήτησαν για τις εξελίξεις στη Γάζα

Ο εμίρης του Κατάρ Ταμίμ μπιν Χαμάντ αλ Θάνι συναντήθηκε χθες με τον πρίγκιπα
διάδοχο της Σαουδικής Αραβίας Μοχαμέντ μπιν Σαλμάν στο Ριάντ για να συζητή-
σουν τις πρόσφατες εξελίξεις στη Γάζα, μετέδωσαν τα κρατικά μέσα ενημέρωσης.

«Οι ηγέτες συναντήθηκαν παρουσία υπουργών και άλλων υψηλόβαθμων αξιωμα-
τούχων από τις δύο χώρες για να εστιάσουν τις προσπάθειές τους στον τερματισμό
των επιθέσεων του Ισραήλ κατά της Γάζας, στην παροχή βοήθειας και σε άλλους
τρόπους στήριξης της ασφάλειας και της σταθερότητας στην περιοχή», αναφέρει
ανακοίνωση που εξέδωσε το Γραφείο Τύπου της κυβέρνησης του Κατάρ.

Συμφωνία ανταλλαγής αιχμαλώτων…
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Α
πό την πρώτη στιγμή που κυκλο-
φόρησε η είδηση για επικείμενη
σύλληψη ατόμου σχετικά με τη δο-

λοφονία του Μιχάλη Κατσουρή στα δημο-
σιογραφικά γραφεία χτύπησε «κόκκινος»
συναγερμός. Η υπόθεση της δολοφονίας
οπαδού της ΑΕΚ, μετά από επεισόδια, είναι

ακόμα στο στάδιο της διε-
ρεύνησης. Οι Aρχές προ-
σπαθούν να ταυτοποιήσουν
αποτυπώματα και Dna. Οι
μαρτυρικές καταθέσεις
έχουν μπει εκ νέου στο μι-
κροσκόπιο.

Οι έρευνες συνεχίζονται
με αμείωτη ένταση και οι έμπειροι αξιωμα-
τικοί που έχουν αναλάβει την υπόθεση βρί-
σκονται σε διαρκή συνεννόηση με την Ιν-
τερπόλ και τις κροατικές Aρχές, καθώς
υπάρχουν ακόμη ασύλληπτοι οπαδοί.
Όσον αφορά τον φίλαθλο της ΑΕΚ που οδη-
γήθηκε στις φυλακές Ναυπλίου, ελήφθη-
σαν δείγματα DNA προκειμένου να τα δια-
σταυρώσουν με «ορφανά» που έχουν στη
διάθεσή τους οι αρχές.

Πολλοί πίστεψαν ή θέλησαν να διαρρεύ-
σουν τεχνηέντως πως ο δολοφόνος του Μι-
χάλη ήταν Έλληνας και οπαδός της ΑΕΚ.
Όμως ο νεαρός συνελήφθη διότι εκκρε-
μούσε εις βάρος του άλλη απόφαση που
αφορούσε τη συμμετοχή του στα επεισόδια
του τελικού Κυπέλλου μεταξύ ΠΑΟΚ και
ΑΕΚ το 2017.

Ήταν κοντά στο θύμα
Ο συγκεκριμένος άνδρας φαίνεται σε

πλάνα που έχουν στα χέρια τους οι αξιωμα-
τικοί να είναι κοντά στον δολοφονημένο
Μιχάλη Κατσουρή. Ο συλληφθείς είχε νο-
σηλευτεί σε νοσοκομείο μετά τα επεισόδια
της 8ης Αυγούστου έξω από το γήπεδο της
ΑΕΚ. Στα βίντεο από τις κάμερες ασφαλείας
απεικονίζεται να τρέχει δίπλα στον Μιχάλη
Κατσουρή και να συγκρούεται μαζί του ενώ
καταδιώκονται από Κροάτες χούλιγκαν. Τό-
τε είχε τραυματιστεί αρκετά και είχε νοση-
λευτεί με κατάγματα στα χέρια και τα πόδια,
ενώ εξετάστηκε και από τις αρχές.

Τον περασμένο Αύγουστο, στη κατάθεσή
του ο ΑΔ ανέφερε ότι δεν ανήκε σε σύνδε-
σμο της ΑΕΚ, ωστόσο μπορεί να θεωρηθεί
οργανωμένος φίλαθλος της ομάδας. Σχετι-
κά με τον Μιχάλη Κατσουρή, παραδέχθηκε
ότι ήταν φίλος του για τουλάχιστον δέκα
χρόνια και περιγράφει αναλυτικά πώς βίω-
σε το σκηνικό κατά τη διάρκεια της φονι-
κής επιδρομής των Κροατών χούλιγκαν
στη Νέα Φιλαδέλφεια. Ο κατηγορούμενος
που βλέπετε και στις φωτογραφίες που δη-
μοσιεύει σήμερα η «Political» από τα επει-
σόδια του Βόλου στον τελικό Κυπέλλου
ΑΕΚ - ΠΑΟΚ πριν από μερικά χρόνια, ήταν
κοντά στον Μιχάλη, με τον οποίο συναντή-

θηκε σε μια καφετέρια κοντά στο γήπεδο.

Δεν θυμόταν πότε πέταξε το μαχαίρι
Κατά τη διάρκεια των επεισοδίων, ο ΑΔ

παραδέχθηκε ότι είχε έναν σουγιά μαζί
του. Στην κατάθεσή του στις Aρχές που
αποκαλύπτει σήμερα η εφημερίδα μας τό-
νισε πως δεν θυμόταν τι ώρα πέταξε το μα-
χαίρι και εάν είχε πάνω του τον σουγιά όταν
ήταν στο πλάι του δολοφονημένου Μιχάλη.
Επίσης δήλωσε πως, ακόμη κι αν κρατούσε

τον σουγιά τη στιγμή της επαφής με τον Μι-
χάλη, σίγουρα δεν τον ακούμπησε με αυ-
τόν, αλλά υπήρξε ωστόσο επαφή είτε χέρι
με χέρι είτε ώμο με ώμο.

Για την υπόθεση των επεισοδίων που
προκάλεσαν οι οπαδοί της Ντιναμό Ζάγ-
κρεμπ στις 7 Αυγούστου έξω από το γήπε-
δο της ΑΕΚ που είχαν ως αποτέλεσμα τον
θανάσιμο τραυματισμό του 29χρονου Μι-
χάλη Κατσουρή είχαν εξεταστεί αξιωματι-
κοί από διάφορες υπηρεσίες. Για τα επει-

σόδια έχουν αποδοθεί πειθαρχικές ευθύ-
νες σε πέντε ανώτερους και ανώτατους
αξιωματικούς που υπηρετούν στο αρχη-
γείο της ΕΛΑΣ στη Γενική Αστυνομική Δι-
εύθυνση Αττικής και στη Διεύθυνση Αστυ-
νομίας Κορίνθου. Σε αυτές τις περιπτώσεις
προβλέπεται χρηματικό πρόστιμο και επί-
πληξη κατά περίπτωση. Σημειώνεται πως
μετά την εξέταση του DNA θα φανεί κατά
πόσο είχε συμμετοχή στη δολοφονία του
Μιχάλη έξω από το γήπεδο της ΑΕΚ. 

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΟ 

Η άγνωστη κατάθεση
του οπαδού ΑΔ που
ερευνάται για τον φόνο 
του Μιχάλη Κατσουρή

Το παρελθόν του και η περιγραφή για τα επεισόδια 
στη Νέα Φιλαδέλφεια - Τι είπε για τον σουγιά που κρατούσε

Aπό τα επεισόδια στον Βόλο
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Ξεκίνησε η δίκη της Πισπιρίγκου
και για τους θανάτους Μαλένας
και Ίριδας - Η ένταση 
με τον δημοσιογράφο 
Πέτρο Κουσουλό και οι μηνύσεις

Βγήκαν… μαχαίρια 
στη Λάρισα μεταξύ 
17χρονων μαθητών
για το… follow 
μιας κοπέλας

Ο τσακωμός δύο 17χρονων, στον
χώρο σχολείου της Λάρισας, έφτα-
σε μέχρι να… βγουν μαχαίρια. Τα
δυο παιδιά ήρθαν σε αντιπαράθεση
όταν ο ένας παρατήρησε τον άλλο
επειδή έκανε follow στο Instagram
μια κοπέλα. Μάλιστα, σύμφωνα με
πληροφορίες, δεν ήταν η πρώτη
φορά που καβγάδισαν μεταξύ τους
οι δύο έφηβοι. 

Οι δύο ανήλικοι βρέθηκαν προχ-
θές το βράδυ στην αυλή του 4ου
Λυκείου Λάρισας για να «τα βρουν»
και να «δώσουν τα χέρια» ώστε να
σταματήσει η μεταξύ τους κόντρα,
αλλά φαίνεται πως τα πράγματα
εξελίχθηκαν αντίθετα. Η συμφιλίω-
ση έγινε… μαχαιριά, με τον δράστη
να καρφώνει τον 17χρονο πισώπλα-
τα στο πάνω μέρος του αριστερού
οπίσθιου μηριαίου, προκαλώντας
του ένα βαθύ τραύμα με ένα μαχαί-
ρι ή κατσαβίδι (δεν έχει επιβεβαι-
ωθεί ακόμα).

Το θύμα μεταφέρθηκε στο Γενικό
Νοσοκομείο Λάρισας, όπου οι για-
τροί του έκαναν ράμματα. Ταυτό-
χρονα ο 17χρονος έκανε καταγγε-
λία και συνελήφθη ο δράστης, ο
οποίος αρνείται την κατηγορία της
απόπειρας βαριάς σκοπούμενης
βλάβης. Στο πλαίσιο της έρευνας
έχει ζητηθεί να πραγματοποιηθεί
και ιατροδικαστική εξέταση.

Αυτό ήταν το τρίτο κρούσμα πα-
ραβατικότητας ανηλίκων στη Λάρι-
σα τις τελευταίες ημέρες, με τα
πρώτο να αφορά τον βιασμό 17χρο-
νου από δύο εφήβους και το άλλο
με δύο ανήλικους που απείλησαν
με μαχαίρι συνομήλικό τους για να
τον ληστέψουν.

Η συνάντηση με τον Μάνο
και τα κλάματα της Ρούλας 
E

νταση, δάκρυα, ξεσπάσματα και… μηνύσεις σημάδεψαν τη
χθεσινή παρουσία της Ρούλας Πισπιρίγκου σε δύο διαφο-
ρετικά εδώλια για τους θανάτους και των τριών παιδιών

της. Στη μία αίθουσα του Μεικτού Ορκωτού Δικαστηρίου είχε
προσδιοριστεί η έναρξη της δίκης για τους θανάτους των δύο μι-
κρότερων κοριτσιών της οικογένειας Δασκαλάκη, της 3,5 ετών

Μαλένας και του μόλις έξι μηνών βρέφους
Ίριδας. Στην ακριβώς διπλανή αίθουσα
είχε δοθεί δικάσιμος για την υπόθεση
θανάτου της 9χρονης Τζωρτζίνας.

Αρχικά η κατηγορούμενη οδηγή-
θηκε στο εδώλιο της νέας δίκης. Η
Ρούλα Πισπιρίγκου μετά από πολύ
καιρό ήρθε πρόσωπο με πρό-
σωπο με τον πατέρα των παι-

διών Μάνο Δασκαλάκη, ο οποίος ζήτησε από
την πρόεδρο να αναβάλει την εκδίκαση της
υπόθεσης, έως ότου καταφέρει να βρει δικηγό-
ρο από τη νομική βοήθεια για οικονομικά αδύνα-
μους πολίτες. Όπως εξήγησε στο δικαστήριο, οι
δύο του συνήγοροι, οι οποίοι τον εκπροσωπούν
στην άλλη δίκη για το θάνατο της Τζωρτζίνας, τον
ενημέρωσαν ότι αδυνατούν να παρίστανται και
στο νέο δικαστήριο και εκείνος δεν έχει τους πό-
ρους να πληρώσει καινούργιους συνηγόρους.
«Έκανα αίτηση για παροχή νομικής βοήθειας,
όμως κρίθηκε απαράδεκτη λόγω εκπρόθεσμης
υποβολής», είπε στο δικαστήριο, με τον συνή-
γορο υπεράσπισης της Ρούλας Πισπιρίγκου
Αλέξη Κούγια να υποστηρίζει ότι το αίτημα εί-
ναι προσχηματικό και πως σκοπός του Μάνου
Δασκαλάκη είναι να ταλαιπωρήσει κι άλλο την
κατηγορούμενη. Τελικά το δικαστήριο με
σύμφωνη γνώμη της εισαγγελέως της έδρας
αποφάσισε η δίκη να ξεκινήσει και ο Μάνος
Δασκαλάκης να καταθέσει ως απλός μάρτυ-
ρας και όχι ως υποστηρίζων την κατηγορία
(σ.σ.: πολιτική αγωγή).

Ένας… άλλος Κούγιας στην έδρα
Η Ρούλα Πισπιρίγκου ξέσπασε σε κλάματα κατά

τη διάρκεια της απαγγελίας των κατηγοριών από
την εισαγγελέα. Σύμφωνα με το κατηγορητήριο, η
34χρονη φέρεται να αφαίρεσε τη ζωή την δύο παι-
διών της φράζοντας τις αεροφόρες οδούς προς τους
πνεύμονες, προκαλώντας τους ασφυκτικό θάνατο. Η Μαλένα
άφησε την τελευταία της πνοή στο νοσοκομείο όπου νοση-
λευόταν, ενώ η Ίριδα στο κρεβατάκι της στο σπίτι της οικογένει-
ας στην Πάτρα.

Η κλήρωση των ενόρκων ανέβασε στην έδρα τρεις άνδρες και μία
γυναίκα, οι οποίοι μαζί με την πρόεδρο και τις δύο συνέδρους θα
κρίνουν εάν η Ρούλα Πισπιρίγκου δολοφόνησε τα δυο κοριτσάκια
ή εάν ο θάνατός τους οφείλεται σε άλλα αίτια. Ένας από τους
ενόρκους έχει ίδιο επώνυμο με τον Αλέξη Κούγια, χωρίς όμως
όπως διευκρινίστηκε οι δύο άνδρες να έχουν συγγενική σχέση.

Η δίκη τελικά διακόπηκε για τις 15 Δεκεμβρίου χωρίς το δικα-
στήριο να μπει στην ουσία της υπόθεσης. Ο λόγος ήταν πως η Ρού-
λα Πισπιρίγκου έπρεπε να οδηγηθεί στη διπλανή αίθουσα για την
υπόθεση θανάτου της Τζωρτζίνας.

Το κλίμα ωστόσο ήταν τεταμένο. Η παρουσία του δημοσιογρά-
φου Πέτρου Κουσουλού πυροδότησε ένταση καταρχάς

στο προαύλιο των δικαστηρίων, όταν συγγενείς της
Ρούλας Πισπιρίγκου άρχισαν να τον ρωτούν για ποιο
λόγο είχε προσέλθει στη δίκη. Στη συνέχεια, όταν ο
δημοσιογράφος κατά τη διάρκεια μιας ολιγόλεπτης
διακοπής μπήκε στη δικαστική αίθουσα, η Ρούλα

Πισπιρίγκου σηκώθηκε από το εδώλιο και άρχισε
να καταφέρεται εναντίον του. «Πάνω στα παιδιά

μου έχεις κάνει καριέρα, που τα είχα στο
νεκροκρέβατο και θα έρθεις εδώ να
μου κουνήσεις το δάχτυλο; Και έχει
και τρία παιδιά το παλιόπαιδο. Συλλά-
βετέ τον!», φώναζε σε έξαλλη κατά-
σταση. Ο Αλέξης Κούγιας ζήτησε από
τους αστυνομικούς τη σύλληψη του
δημοσιογράφου, καθώς η εντολέας
του υπέβαλε προφορική μήνυση για
έργω εξύβριση και απειλή. Ο Πέτρος
Κουσουλός προσήχθη στο ΑΤ Αμπε-
λοκήπων, με τη Ρούλα Πισπιρίγκου να
οδηγείται στο κρατητήριο για να συν-
τάξει τη μήνυσή της. 

Την ερχομένη Τετάρτη 
η απολογία για την Τζωρτζίνα

Η υπεράσπιση της Ρούλας Πισπιρίγ-
κου προχώρησε σε ένα μπαράζ αιτημά-
των για κλήτευση εκ νέου του καθηγητή
τοξικολογίας Νικ. Ράικου, του γενετι-
στή Περικλή Μακρυθανάση, αλλά και
της προσκόμισης εξετάσεων αίματος
και άλλων ιατρικών εξετάσεων στις
οποίες υποβλήθηκε η Τζωρτζίνα. Το δι-
καστήριο απέρριψε όλα τα αιτήματα και
κάλεσε την κατηγορούμενη να σηκωθεί
από το εδώλιο και να απολογηθεί. Η
υπεράσπιση επικαλέστηκε το προχω-
ρημένο της ώρας και την κόπωση της
ημέρας και τελικά η έδρα όρισε την
απολογία της Ρούλας Πισπιρίγκου την

ερχόμενη Τετάρτη 15 Νοεμβρίου.

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com
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Γράφει η Δήμητρα Δάρδα

Ο
γόης του παγκόσμιου κινηματο-
γράφου Σπύρος Φωκάς, ο πρωτα-
γωνιστής που άφησε εποχή στα

ιταλικά στούντιο της Τσινετσιτά και του Χό-
λιγουντ, έφυγε χθες το πρωί από τη ζωή σε
ηλικία 86 ετών στο σπίτι του δίχως να έχει
επαφή με το περιβάλλον.

Ο εγχώριος Αλέν Ντελόν, ο μύθος που
βρέθηκε στα ονειρεμένα σαλόνια του θεά-
ματος του εξωτερικού, ο θρύλος που έκανε
γνωστή τη χώρα μας στα πέρατα της Γης,
δεν είχε το τέλος που φανταζόταν. Στη δύ-
ση της ζωής του, ο μοναδικός Έλληνας
πρωταγωνιστής, που κατέγραψε μια τόσο
λαμπερή διαδρομή ζωής λουσμένη με φως
και δόξα, ήταν η σκιά του εαυτού του, αδυ-
νατισμένος και απογοητευμένος. Αντιμε-
τώπιζε πολλαπλά θέματα υγείας. Καθηλω-
μένος τα τελευταία πολλά χρόνια σε ανα-
πηρικό αμαξίδιο, μπαινόβγαινε συχνά στα
νοσοκομεία εξαιτίας των επιπλοκών με την
καρδιά του. Και ο καλλιτεχνικός κόσμος
ήταν πάντα στο πλευρό του. Με τη λατρεμέ-
νη του σύζυγο Λίλιαν Φωκά διέμενε σε ένα
λυόμενο σπίτι στην Κόρινθο. Έδινε έναν
μεγάλο αγώνα επιβίωσης λόγω οικονομι-
κής δυσχέρειας, αλλά με αξιοπρέπεια μα-
κριά από τα φώτα της δημοσιότητας.

Από την Πάτρα
στην κορυφή του κόσμου

Ο Σπύρος Φωκάς γεννήθηκε στην Πάτρα
στις 17 Αυγούστου 1937. Το πραγματικό του
όνομα ήταν Σπύρος Ανδρουτσόπουλος.
Βραβευμένος με τον Χρυσό Φοίνικα στις
Κάννες και το βραβείο Ερμηνείας στο Φε-
στιβάλ του Λοκάρντο, ο αρρενωπός και σέ-
ξι πρωταγωνιστής Σπύρος Φωκάς κυκλο-
φορούσε στα αριστοκρατικά gala με το

αγέρωχο στιλ, τα λαμπερά μάτια και το
αφοπλιστικό χαμόγελο, κάνοντας τις σού-
περ σταρ της εποχής να λυγίζουν στο βλέμ-
μα του. Από το «Ματωμένο ηλιοβασίλεμα»,
την ταινία στην οποία έκανε την παρθενική
του εμφάνιση, τον «Εγωισμό» και τη «Στε-

φανία» του Γιάννη Δαλιανίδη μέχρι τις παγ-
κόσμιες εμπορικές κινηματογραφικές επι-
τυχίες «Ράμπο 3» δίπλα στον Σιλβέστερ
Σταλόνε, «Το διαμάντι του Νείλου» με τον
Μάικλ Ντάγκλας και την Κάθλιν Τέρνερ, τον
«Ρόκο και τα αδέλφια του» με τους Αλέν

Ντελόν, Κλαούντια Καρντινάλε και Κατίνα
Παξινού και τον «Θάνατο ενός φίλου», ο
«γίγαντας» του κινηματογράφου σάρωνε.
Από όλες τις διασημότητες, εκείνη που τον
είχε εντυπωσιάσει βαθιά με τη φινέτσα και
τον αυθορμητισμό της ήταν η Λάιζα Μινέλι,
με την οποία έπαιξε στην ταινία «Όταν μια
γυναίκα θέλει». «Αυτό το ασχημόπαπο εί-
ναι το γοητευτικότερο πλάσμα στον κόσμο.
Δεύτερη δεν υπάρχει!», έλεγε με αγάπη.

Η πίκρα του για την Ελλάδα
Με λαμπερή καριέρα στην κινηματογρα-

φική Μέκκα του Χόλιγουντ, ο διεθνούς φή-
μης σταρ επέστρεψε στην πατρίδα, αλλά εδώ
όλα «σκοτείνιασαν». Παραπονιόταν για τη
συμπεριφορά των εγχώριων παραγωγών
θεάματος: «Φαίνεται, έχει πολλούς Φωκά-
δες η Ελλάδα και εγώ περισσεύω! Αν βγάζω
πίκρα; Όχι, συνήθισα, αλλά ξαναρωτώ: Είναι
τόσοι πολλοί οι πρώτοι που εγώ ανήκω
στους... τελευταίους; Δεν με συγχωρέσαν,
αυτό είναι! Πήγα πέρα από τη... Λαμία. Πλη-
ρώνω το γεγονός ότι έκανα καριέρα έξω
(όπως και όλοι όσοι έφυγαν), ότι με ζήτησε
το Χόλιγουντ - λες και έκανα έγκλημα, λες
και δεν γεννήθηκα στην Πάτρα», είχε πει
πριν από μερικά χρόνια σε συνέντευξή του.

Ο τελευταίος
βουβός ρόλος

του Σπύρου Φωκά

Αν και έζησε μια μυθική ζωή
λουσμένη στο φως, έφυγε 
με αξιοπρέπεια μακριά 
από τα φώτα της δημοσιότητας,
έχοντας περάσει δύσκολα 
τα τελευταία χρόνια με πολλά
προβλήματα υγείας και ακόμη
περισσότερα οικονομικά 

Οι γυναίκες της ζωής του
Ο Σπύρος Φωκάς ισχυριζόταν ότι γνώρισε μόνο τέσσε-

ρις γυναίκες στη ζωή του και αυτές παντρεύτηκε! Σε ηλι-
κία μόλις 21 ετών ανέβηκε τα σκαλιά της Αγίας Φιλοθέης
με τη Νία Λιβαδά και έζησαν στην Ιταλία για 10 χρόνια. Ο
δεύτερος γάμος, που επίσης κράτησε μια δεκαετία, ήταν
με αεροσυνοδό της Ολυμπιακής, ενώ η τρίτη του σύζυ-
γος ήταν η Ελληνοαμερικανίδα Ρενέ Πάπας. «Την τρίτη
φορά έκανα την εξυπνάδα να παντρευτώ όχι με ένα δια-
μάντι αλλά με μια Ελληνοαμερικάνα εκ Σικάγου. Όπως
ξέρετε, το Σικάγο βγάζει καλά παιδιά αλλά και... γκάγκ-
στερ! Εγώ έπεσα στην περίπτωση του Αλ Καπόνε!», έλεγε
με χιούμορ. Ο τέταρτος γάμος του -σε ηλικία 76 ετών-
ήταν με τη Λίλιαν Παναγιωτακοπούλου. Παντρεύτηκαν το
2013 και έμειναν μαζί μέχρι την τελευταία του ανάσα. Ο
ηθοποιός δεν απέκτησε παιδιά. Ισχυριζόταν ότι δεν του
άρεσε ο κόσμος που ζούσε, αλλά αγάπησε σαν δική του
την Κωνσταντίνα, την κόρη της τελευταίας συζύγου του, η
οποία σπουδάζει υποκριτική στο Λος Άντζελες. 

Πάνω με την πρώτη
του σύζυγο Νία Λιβαδά 
και κάτω με την τέταρτη
και τελευταία γυναίκα 
της ζωής του Λίλιαν

Πάνω δίπλα στον Αλέν
Ντελόν, αριστερά μαζί
με τη σύζυγό 
του Λίλιαν και 
την κόρη της

Στη μεγαλύτερη 
κινηματογραφική του
επιτυχία «Το διαμάντι
του Νείλου»
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Μ
ε οκτώ κινήσεις που θα μετατρέψουν
τους επιτόπιους ελέγχους σε «παιχνιδά-
κι» από το… γραφείο, η Ανεξάρτητη Αρ-

χή Δημοσίων Εσόδων εισάγει σε πλήρη μορφή
τις νέες πρακτικές στη μάχη κατά
της φοροδιαφυγής από το 2024. 

Η εντυπωσιακή αύξηση των
εσόδων από ΦΠΑ και Φόρο Ει-
σοδήματος, ως αποτέλεσμα της
αυξανόμενης διείσδυσης των
ηλεκτρονικών συναλλαγών, ανα-
μένεται να έχει ανάλογη συνέ-
χεια την επόμενη χρονιά, καθώς

ρίχνονται στη μάχη τα τελευταία τύπου ηλεκτρο-
νικά συστήματα ελέγχου, κατά το πρότυπο των
αμερικανικών φορολογικών αρχών. Ταυτόχρονα,
η ΑΑΔΕ προχωρά σε ριζική αναδιάρθρωση των
υπηρεσιών της, αλλά και της κατανομής του προ-
σωπικού της, ώστε να δώσει ιδιαίτερο βάρος στις
ηλεκτρονικές διασταυρώσεις. Ειδικότερα:

1. Από την 1η/3/2024, οι 450.000 επιχειρήσεις
της χώρας θα λειτουργούν με πλήρως διασυνδε-
δεμένες τις ταμειακές μηχανές με τα μηχανήμα-

τα POS που χρησιμοποιούν για τις συναλλαγές
τους. 

2. Καθίσταται υποχρεωτική η ανάρτηση των τι-
μολογίων σε ηλεκτρονική μορφή, αντί για το ση-
μερινό χειρόγραφο, ώστε οι συναλλαγές να δια-
σταυρώνονται και να επαληθεύονται σε πραγμα-
τικό χρόνο με ψηφιακά μέσα. 

3. Εισάγονται τα ηλεκτρονικά βιβλία μέσω του
myDATA, στο σύνολο της οικονομικής δραστη-
ριότητας. Τα έσοδα που θα δηλώνονται δεν θα
μπορεί να υπολείπονται από αυτά που προκύ-
πτουν από την ηλεκτρονική πληροφόρηση (my-
DATA, ταμειακές-POS), ενώ ως τιμολόγια εξό-
δων θα προσμετρώνται για φορολογικούς σκο-
πούς μόνο όσα έχουν διαβιβαστεί ηλεκτρονικά
στο myDATA. Η επέκταση του myDATA βρίσκεται
σε εξέλιξη και η πλήρης εφαρμογή θα ολοκλη-
ρωθεί εντός του 2024.

4. Καθιερώνεται το ψηφιακό δελτίο αποστο-
λής (πιλοτικά από τις αρχές του 2024 και πλήρως
πριν από το τέλος του ίδιου έτους) με στόχο να γί-
νεται σε πραγματικό χρόνο η παρακολούθηση
των διακινούμενων αγαθών.

5. Αυξάνεται το πρόστιμο χρήσης μετρητών
άνω των 500 ευρώ, σε ποσό διπλάσιο της συναλ-
λαγής, με ενίσχυση των ελέγχων για εφαρμογή
του μέτρου μέσω ψηφιακής πληροφόρησης.

6. Θεσμοθετείται η υποχρέωση αγοραπωλη-
σίας ακινήτων μόνο με τραπεζικά μέσα πληρω-
μής, αντί των μετρητών που γίνεται σήμερα, ώστε
να καταστούν πιο άμεσες οι διασταυρώσεις από
τη φορολογική αρχή. 

7. Εισάγεται η πληρωμή της πλειονότητας των
κοινωνικών και προνοιακών επιδομάτων (επιδό-
ματα τέκνων, επίδομα γέννησης, επιδόματα
ανεργίας) μέσω χρεωστικών καρτών, για να απο-
τραπεί η διοχέτευσή τους στην παραοικονομία. 

8. Δημιουργείται ηλεκτρονικό μητρώο παρα-
βατών στο λαθρεμπόριο καυσίμων, οι οποίοι θα
τίθενται εκτός αγοράς με διακοπή της τροφοδο-
σίας τους από τις εταιρείες εμπορίας.

ΠΕΙΡΑΙΩΣ
Success story 
9 «αστέρων» 
στο εννεάμηνο

ΣΤΑΥΡΟΣ ΔΕΜΟΣ 
Η πορεία στην κορυφή
και η φαρμακοβιομηχανία-
πρότυπο
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Πώς σφίγγει ο κλοιός σε
επιχειρήσεις και ελεύθερους

επαγγελματίες με οκτώ κινήσεις

ΑΑΔΕ: Σαρωτικοί έλεγχοι
το 2024 από το… γραφείο 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Σ
ε τροχιά… ευχάριστης διάψευσης των στό-
χων που έχει θέσει η διοίκηση βρίσκεται η
Τράπεζα Πειραιώς, η οποία στο εννεάμηνο

πέτυχε ισχυρή κερδοφορία και ενίσχυση των βασι-
κών μεγεθών της, κάτι που ανεβάζει ακόμη ψηλό-
τερα τον πήχη των προσδοκιών για το 2024. 

Η τράπεζα κατέγραψε εξομαλυμένα καθαρά κέρ-
δη 721 εκατ. ευρώ, διαμορφώνοντας έτσι τα κέρδη
ανά μετοχή στα 0,55 ευρώ, ενώ ο δείκτης απόδοσης
ιδίων κεφαλαίων υπερέβη τις εκτιμήσεις της διοί-
κησης και διαμορφώθηκε στο 15,4%. Μάλιστα, η
βελτίωση του δείκτη οφείλεται στο πολύ καλό τρίτο
τρίμηνο, όπου η απόδοση διαμορφώθηκε στο 17,6%.
Η ισχυροποίηση του ισολογισμού της τράπεζας ήταν
αποτέλεσμα των εξής 9 θετικών μεταβολών:

1. Τα καθαρά έσοδα από τόκους του γ’ τριμήνου
ανήλθαν σε 531 εκατ. ευρώ, σημειώνοντας αύξηση
κατά 9% σε τριμηνιαία βάση. 

2. Τα καθαρά έσοδα από προμήθειες του γ’ τριμήνου δια-
μορφώθηκαν στα 140 εκατ. ευρώ, εμφανίζοντας
αύξηση 12% σε ετήσια βάση, λόγω της αυξημένης
συναλλακτικής δραστηριότητας πελατών και της
έμφασης στη διαχείριση περιουσιακών στοιχεί-
ων πελατών. Τα καθαρά έσοδα από προμήθειες
διαμορφώθηκαν στα 403 εκατ. ευρώ στο εννεά-
μηνο Ιανουαρίου-Σεπτεμβρίου, καταγράφοντας
αύξηση 14% σε σχέση με το αντίστοιχο περσινό
διάστημα. Μάλιστα, στο συγκεκριμένο σκέλος,
υπήρξε ευθυγράμμιση με τη στρατηγική του ομί-

λου για ενίσχυση και διαφοροποίηση των εσόδων από προμή-
θειες. 

3. Τα επαναλαμβανόμενα λειτουργικά έξοδα υποχώρησαν
σε ιστορικό χαμηλό κατά το γ’ τρίμηνο, στα 194 εκατ. ευρώ, πα-
ρουσιάζοντας μείωση κατά 2% σε τριμηνιαία βάση και 8% σε
ετήσια. Μάλιστα, το πλέον ενδιαφέρον στοιχείο είναι ότι τα κό-
στη εννεάμηνου υποχώρησαν κατά 3%, παρά τις ισχυρές πλη-
θωριστικές τάσεις. 

4. Το συνολικό κόστος των καταθέσεων στο τέλος του περα-
σμένου Σεπτεμβρίου αυξήθηκε στο 0,5%, ενώ το αντίστοιχο των
προθεσμιακών καταθέσεων διαμορφώθηκε σε περίπου 2%. 

5. Τα μη εξυπηρετούμενα δάνεια περιορίστηκαν στο 5,5%
από 8,8% στο τέλος του περσινού Σεπτεμβρίου, ενώ υπήρξε
επαρκής κάλυψη στο 57%, έναντι 49% πέρσι. 

6. Η τράπεζα έδωσε επιπλέον δάνεια 800 εκατ. ευρώ στο
εννεάμηνο, καθώς σημαντικό ρόλο έπαιξε η θετική συνεισφο-
ρά από τη δυναμική απορρόφηση κεφαλαίων του Ταμείου Ανά-
καμψης και Ανθεκτικότητας. Η τράπεζα έχει χρηματοδοτήσει
περίπου 50 ελληνικές επιχειρήσεις έως τώρα, εκ των οποίων τα
δύο τρίτα μικρές και μεσαίες. 

7. Τα υπό διαχείριση κεφάλαια πελατών αυξήθηκαν κατά
4% σε τριμηνιαία και 32% σε ετήσια βάση, φτάνοντας στο τέλος
του γ’ τριμήνου στα 8,5 δισ. ευρώ, λόγω των εισροών σε προϊόν-
τα διαχείρισης περιουσίας και της θετικής δυναμικής της αγο-
ράς. 

8. Η ισχυρή παραγωγή κεφαλαίου οδήγησε τον βασικό δεί-
κτη κεφαλαιακής επάρκειας στο 12,8% και τον συνολικό δείκτη
κεφαλαίων στο 17,4%. 

9. Ο δείκτης κάλυψης ρευστότητας διαμορφώθηκε στο
242% και του δείκτη δανείων προς καταθέσεις στο 62%, ενι-
σχύοντας καταλυτικά το προφίλ της τράπεζας. 

Όπως δήλωσε ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πει-
ραιώς Χρήστος Μεγάλου, ο όμιλος βελτίωσε τους βασικούς

χρηματοοικονομικούς δείκτες, δίνοντας έμφαση
στη διατηρήσιμη κερδοφορία, λαμβάνοντας υπόψη
τους κινδύνους, ενώ ενίσχυσε τα εποπτικά κεφά-
λαια, μέσω της διαφοροποίησης των πηγών εσό-
δων, της πειθαρχημένης διαχείρισης κόστους και
της προσεκτικής διαχείρισης πιστωτικού κινδύνου.
Δήλωσε δε βέβαιος ότι η τράπεζα θα επιτύχει και θα
υπερβεί τους στόχους της φετινής χρονιάς, λόγω
της θετικής δυναμικής, η οποία αναμένεται να συ-
νεχιστεί και το 2024.

Θετικές επιχειρηματικές
εξελίξεις και διακρίσεις

Στο φετινό εννεάμηνο, η Τράπεζα Πειραιώς πα-
ρουσίασε πολλές και επιτυχημένες επιχειρηματι-
κές κινήσεις, οι οποίες ενίσχυσαν σημαντικά το
προφίλ του ισολογισμού της, ενώ απέσπασε και ση-

μαντικές διακρίσεις. Ειδικότερα:
1. Ολοκληρώθηκε η πώληση του 100% των μετοχών της

leasing θυγατρικής του Ομίλου Sunshine Leases, συμπερι-
λαμβανομένου χαρτοφυλακίου μη εξυπηρετούμενων ανοιγ-
μάτων, στη Hellas Capital Leasing ΜΑΕ, ελληνική εταιρεία
leasing που ανήκει εξ ολοκλήρου σε κεφάλαια που διαχειρίζε-
ται ή συμβουλεύει η Bain Capital.

2. Το νέο μοντέλο καταστημάτων της Τράπεζας Πειραιώς
βασίζεται στην αναβάθμιση μέσω της χρήσης ψηφιακών μέ-
σων. Ήδη, λειτουργούν πιλοτικά τρία νέα καταστήματα σε
Αθήνα, Θεσσαλονίκη και Λουτράκι, προστέθηκαν τον Οκτώ-
βριο άλλα δύο σε Βριλήσσια και Γλυφάδα και έως το τέλος του
έτους, περίπου 30 καταστήματα θα λειτουργούν με όρους…
μέλλοντος. 

3. Η Τράπεζα Πειραιώς απέσπασε σημαντικές διακρίσεις
στα βραβεία Europe & Emerging EMEA Equities Awards του
διεθνούς περιοδικού Institutional Investor. 

4. Ο διευθύνων σύμβουλος της Τράπεζας Πειραιώς Χρή-
στος Μεγάλου έλαβε την πρώτη θέση στην κατηγορία του καλύ-
τερου διευθύνοντος συμβούλου, ενώ η διοικητική ομάδα της
Τράπεζας Πειραιώς έλαβε την πρώτη θέση σε ψήφους από διε-
θνείς επενδυτές. 

5. Τέλος, η Τράπεζα Πειραιώς έλαβε ακόμη δύο διακρίσεις,
στις κατηγορίες της καλύτερης εταιρείας στις επενδυτικές σχέ-
σεις και της καλύτερης ομάδας επενδυτικών σχέσεων που εκ-
προσωπούν τις αναδυόμενες αγορές.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Μεγάλη «προίκα» τα έσοδα 
από τόκους και προμήθειες 
- Ισχυρή κεφαλαιακή βάση 

και δυνατό προφίλ ρευστότητας 

Πειραιώς
Success story
9 «αστέρων»

στο εννεάμηνο



Τ
ο 1965, ένας νεαρός Αρκάς με το
όνομα Σταύρος Δέμος αποφασίζει
να κάνει το όνειρό του πραγματικό-

τητα και να ανοίξει από το μηδέν ένα φαρ-
μακείο, το οποίο σε λίγα χρόνια θα ήταν η
αφετηρία για μία από τις μεγαλύτερες φαρ-
μακοβιομηχανίες στην Ελλάδα, την DEMO.

Έχοντας ως σύμμαχό του την επιμο-
νή, κατάφερε να ανέβει στην κορυφή. Η
πορεία προς την επιτυχία δεν ήταν εύ-
κολη. Ωστόσο ο κύριος Σταύρος Δέμος
τα κατάφερε με πολλή δουλειά και θε-
τική σκέψη. Το εργοστάσιο της εταιρεί-
ας DEMO στο Κρυονέρι Αττικής μετρά
πάνω από μισό αιώνα και είναι το μεγα-
λύτερο στη Νοτιοανατολική Ευρώπη,
με υπερσύγχρονες εγκαταστάσεις
έκτασης 66.000τμ, στις οποίες περι-
λαμβάνονται σύγχρονα εργαστήρια
Έρευνας, Ανάπτυξης και Ποιοτικού
Ελέγχου, έκτασης 4.000+ τμ. Η DEMO είναι η πρώ-
τη εταιρεία σε νοσοκομειακές πωλήσεις στην Ελ-

λάδα στα ενέσιμα προϊόντα όλων
των μορφών, ενώ διαθέτει ένα
εκτεταμένο πρόγραμμα Έρευνας
και Ανάπτυξης για τα ελεγχόμενης
αποδέσμευσης ενέσιμα. 

Μάλιστα η εταιρεία είναι διεθνώς
αναγνωρισμένη ως ένας από τους
επίσημους προμηθευτές των Ηνω-
μένων Εθνών, της UNICEF και του
Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας.

Με 2.700 σκευάσματα εγκεκριμένα σε 85 χώρες και
πάνω από 1.000 άτομα προσωπικό, η DEMO στο-
χεύει στη διατήρηση της ηγετικής της θέσης και
στην αξιόπιστη κάλυψη των αναγκών της αγοράς
στην Ελλάδα και στον κόσμο.

Το ταξίδι προς την επιτυχία 
Από μικρός ονειρευόταν να ιδρύσει μια φαρμα-

κευτική βιομηχανία. Ακολουθώντας πιστά το όνειρό
του, τη δεκαετία του 1950 εισάγεται στη Βιομηχανι-
κή Σχολή Πειραιά και στη συνέχεια έβδομος στη
Φαρμακευτική Σχολή στην Αθήνα. Ξεκινά να εργά-
ζεται στη Μινέρβα και λίγα χρόνια αργότερα ανοίγει
το δικό του φαρμακείο στου Παπάγου και σύντομα
ιδρύει τη δική του φαρμακοβιομηχανία.

Το 1973 το φαρμακείο αναδομείται σε μια ανώνυμη
εταιρεία, την DEMO ΑBEΕ, που παρασκευάζει και εμ-
πορεύεται φαρμακευτικά προϊόντα στην Ελλάδα. Το
1985 η DEMO μπαίνει δυναμικά στην παγκόσμια αγορά
ιδρύοντας Τμήμα Παγκόσμιων Πωλήσεων. Τριάντα ένα
χρόνια αργότερα ο απολογισμός δεν είναι απλά θετι-
κός, αλλά εντυπωσιακός. 

Το 1997 ήταν ορόσημο στην ιστορία της εταιρείας.
Τότε τέθηκε ως στόχος η πρώτη θέση στην εγχώρια νοσοκο-
μειακή αγορά, κάτι που επίσης επιτεύχθηκε. Από το 2000 η
DEMO βρίσκεται σταθερά στο σκαλί του πρώτου στην εγχώ-
ρια νοσοκομειακή αγορά. Το 2005 η εταιρεία ολοκλήρωσε το
μεγαλύτερο και καλύτερα εξοπλισμένο εργαστήριο Ποιοτι-
κού Ελέγχου στην Ελλάδα, έκτασης 1.500 τμ. 

Σήμερα η DEMO διαθέτει τρεις παραγωγικές μονάδες,
έκτασης 45.000 τμ, καθώς και υψηλής τεχνολογίας αποθη-
κευτικές εγκαταστάσεις σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη, που
επιτρέπουν στην εταιρεία να προσφέρει τις δικές της υπηρε-
σίες εφοδιασμού (logistics) σε όλα τα νοσοκομεία της χώ-
ρας. Η εταιρεία βρίσκεται στην κορυφή επί σειρά ετών και το
μυστικό της επιτυχίας βρίσκεται στους χειρισμούς του κύρι-
ου Δέμου, ο οποίος συνεχίζει να φροντίζει επί 58 χρόνια με
μεράκι και αγάπη τόσο τους ανθρώπους που εργάζονται για

εκείνον όσο και τη φαρμακοβιομηχανία, δίνοντας ιδιαίτερη
βάση στον εξοπλισμό των παραγωγικών μονάδων. 

Τηρώντας τον ίδιο κώδικα αξιών μέχρι και σήμερα, η DEMO

εξάγει το 80% της παραγωγής της σε 85 χώρες, ενώ από το

2021 υλοποιεί ένα επενδυτικό πλάνο-μαμούθ, αξίας άνω των

350 εκατομμυρίων ευρώ. Με διάρκεια έως το 2027, το πλάνο

κινείται στους στρατηγικούς άξονες της έρευνας και ανάπτυ-

ξης και παραγωγής πρώτων υλών και βιοτεχνολογικών φαρ-

μάκων και θα ενισχύσει τη θέση της Ελλάδας διεθνώς, δημι-

ουργώντας τις προϋποθέσεις για επάρκεια και αυτονομία από

τρίτες χώρες στον νευραλγικό τομέα της υγείας.

Η αγάπη της οικογένειας για τον ιατρικό 
και τον φαρμακευτικό χώρο

Ο κύριος Δέμος έχει δύο αδέλφια. Τον Γιάννη, που είναι

σήμερα οδοντίατρος και πατέρας τριών
παιδιών, και τη Μαίρη, η οποία έχει επί-
σης τρία παιδιά. Όλη η οικογένεια του
κύριου Σταύρου Δέμου τρέφει βαθιά
αγάπη για τον ιατρικό και τον φαρμακευ-
τικό χώρο, καθώς εκτός από τα παιδιά
του και όλα του τα ανίψια από τα αδέρφια
του διαπρέπουν στον ιατρικό και τον
φαρμακευτικό χώρο.

Ορόσημα στην ιστορία της DEMO
• Το 1966 ιδρύθηκε η ατομική επιχεί-

ρηση Σταύρος Δέμος. 

• Το 1967 ιδρύθηκε η ετερόρρυθμη

εταιρεία Σταύρος Δέμος & Σία.

• Το 1969 αγοράστηκε το πρώτο ιδιό-

κτητο οικόπεδο στο 21ο χλμ Εθνικής

Οδού Αθηνών-Λαμίας.

• Το 1973, με τη συγχώνευση των πα-

ραπάνω επιχειρήσεων, ιδρύθηκε η Οικογενειακή

Ανώνυμος Εταιρεία DEMO ABEE, η οποία λει-

τουργεί από τότε με τη σημερινή της μορφή.

• Το 1976 η DEMO ανήγειρε την πρώτη της βιο-

μηχανική μονάδα και άρχισε την παραγωγή των

προϊόντων της στις δικές της κτηριακές και μηχα-

νολογικές εγκαταστάσεις στο εργοστάσιο, με

πρόσοψη την Εθνική Οδό Αθηνών-Λαμίας στο

ύψος του 21ου χλμ. Με δικές της, πλέον, παραγω-

γικές εγκαταστάσεις, η DEMO άρχισε μια μεγάλη

προσπάθεια να καθιερωθεί στον χώρο της ελλη-

νικής φαρμακοβιομηχανίας και κατόρθωσε σε

σύντομο χρονικό διάστημα να γίνει η πρώτη νο-

σοκομειακή εταιρεία. Μετά από αυτή την επιτυ-

χία, προσανατολίζεται στις εξαγωγές.

• Το 1980 πραγματοποιεί τις πρώτες της εξα-

γωγές σε Αλγερία, Τυνησία, Ζαΐρ, Κύπρο και Σου-

δάν με μεγάλη επιτυχία.

• Το 1992 πραγματοποιεί επέκταση των κτη-

ριακών και των μηχανολογικών της εγκαταστά-

σεων, για να ανταποκριθεί στις νέες απαιτήσεις

της αγοράς.

• Το 1997 αγοράστηκε το όμορο οικόπεδο, στο

οποίο άρχισε η ανέγερση των κτηριακών εγκατα-

στάσεων της νέας βιομηχανικής μονάδας, οι ερ-

γασίες των οποίων ολοκληρώθηκαν στα μέσα του

2001. 

• Το 2002 αγοράστηκε έτερο όμορο οικόπεδο

6.300 τμ επί του οποίου ανεγείρεται το νέο τρίτο βιο-

μηχανικό κτήριο 12.000 τμ, με την ολοκλήρωση του

οποίου η DEMO διαθέτει 46.000,00 τμ στεγασμένη

επιφάνεια.

• Το 2007 ολοκληρώθηκαν οι κτηριακές και μη-

χανολογικές εγκαταστάσεις, δαπάνης ύψους

35.000.000,00 ευρώ και η ανέγερση νέου κτηρίου 5.000 τμ

σε ιδιόκτητο οικόπεδο στη Θέρμη Θεσσαλονίκης για γρα-

φεία και αποθήκες.

• Τη δεκαετία 2008-2018 η DEMO επενδύει εκ νέου με

γραφεία στην Κίνα, θυγατρική εταιρεία στη Γερμανία, επέ-

κταση των υφισταμένων εγκαταστάσεων και ανέγερση

μιας νέας μονάδας στο Κρυονέρι.

• Το 2023 τα προϊόντα της DEMO εξάγονται σε περισσότε-
ρες από 85 χώρες σε όλο τον κόσμο, με μεγάλα μερίδια αγο-
ράς στην Αγγλία, στη Γαλλία, στη Γερμανία κ.α. Μάλιστα δια-
θέτει 4 παραγωγικές μονάδες, έκτασης 66.000 τμ, 33 γραμ-
μές παραγωγής και 33 γραμμές συσκευασίας. Το μεγάλο
επενδυτικό πλάνο της DEMO για την επόμενη πενταετία δίνει
έμφαση στην παραγωγή πρώτων υλών, την έρευνα, την ενί-
σχυση της παραγωγής και τη βιοτεχνολογία.
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Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

Ο Αρκάς που ακολούθησε το όνειρό του και από 
το φαρμακείο στου Παπάγου δημιούργησε μία 

από τις μεγαλύτερες φαρμακοβιομηχανίες 
στην Ελλάδα, την DEMO, που ταξιδεύει 

το ελληνικό φάρμακο εδώ και μισό αιώνα

Η πορεία 
στην κορυφή 

και η φαρμακο-
βιομηχανία πρότυπο 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΔΕΜΟΣ
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Σ
ύσταση «buy» και τιμή-στόχο
στα 13 ευρώ δίνει για τη μετοχή
της ΔΕΗ η Eurobank Equities,

χαιρετίζοντας τα ισχυρά μεγέθη του γ’
τριμήνου και τοποθετώντας την εται-
ρεία στις κορυφαίες της επιλογές (top
pick). Σύμφωνα με το report της χρη-
ματιστηριακής, τα EBITDA (προ φό-
ρων, τόκων και αποσβέσεων) του
9μήνου 2023 έφθασαν στα 937 εκατ.
ευρώ (+45%), κάτι που καθιστά εφικτό
τον στόχο για EBITDA 1,2 δισ. ευρώ
στο σύνολο του έτους. Την ίδια στιγμή,
όπως εξηγεί η Eurobank Equities, οι
δύο πρόσφατες εξαγορές (Enel Ro-
mania και Κωτσόβολος) φαίνεται ότι
θα ενισχύσουν την αξία του ομίλου, με
τη ΔΕΗ να μεταμορφώνεται σε έναν
πλήρως ενοποιημένο ηγέτη της «πρά-
σινης» ενέργειας στη Νοτιοανατολική
Ευρώπη. Ειδική μνεία γίνεται και στον
τομέα των ανανεώσιμων, με την εξα-
γορά της Enel να «γιγαντώνει» το λει-
τουργικό χαρτοφυλάκιο σε 1,3 GW.
Την ίδια στιγμή, επιπλέον 5GW έχουν
ολοκληρώσει το στάδιο των αδειοδο-

τήσεων. Μέχρι το 2024, η εγκατεστη-
μένη ισχύς θα υπερβαίνει τα 2 GW,
εκτιμά η Eurobank Equities. Λαμβά-
νοντας όλα αυτά υπόψη, η χρηματι-
στηριακή εταιρεία χαρακτηρίζει τη

ΔΕΗ ως κορυφαία επιλογή, θέτοντας
τα 13 ευρώ ως τιμή-στόχο (9,79 ευρώ
το κλείσιμο στις 9/11), κάτι το οποίο
υποδηλώνει αξία 7,1x σε όρους
EV/EBITDA για το 2024.

Ελένη Προβίδη, η πρώτη
γυναίκα πρόεδρος 
της ΑΒ Βασιλόπουλος

Η Ελένη Προβίδη, VP Legal & Public
Affairs, εξελέγη πρόεδρος του ΔΣ της
ΑΒ Βασιλόπουλος, έπειτα από την απο-
χώρηση του Σοφοκλή Γιαννακού. Βασι-
κό κριτήριο για την επιλογή της ήταν η
πολυετής πορεία της στην εταιρεία, η
εμπειρία της στον κλάδο του λιανικού
εμπορίου και η κατάρτισή της σε νομικά
ζητήματα. Η ΑΒ Βασιλόπουλος είναι πε-
ρήφανη που έχει μια γυναίκα ως πρό-
εδρο του ΔΣ, αποτυπώνοντας έτσι έμ-
πρακτα την πολιτική ίσων ευκαιριών
που επί χρόνια ακολουθείται από τον
όμιλο, αναφέρουν πηγές του ομίλου.
Άλλωστε το ίδιο ισχύει σε όλες τις βαθ-
μίδες της εταιρείας, με τις γυναίκες να
αποτελούν το 65% των εργαζομένων.

Alpha Trust Ανδρομέδα:
Καθαρά κέρδη 4,71 εκατ. 

Καθαρά κέρδη 4,71 εκατ. ευρώ
έναντι ζημιών 3,27 εκατ. ευρώ πέρσι
ανακοίνωσε για το εννεάμηνο του 2023
η Alpha Trust Ανδρομέδα. Τα ακαθάρι-
στα έσοδα της εταιρείας ανήλθαν σε
6,50 εκατ. ευρώ. Τα έσοδα αυτά προέρ-
χονται από κέρδη από αποτίμηση χρε-
ογράφων σε εύλογες αξίες με βάση τα
ΔΠΧΑ συνολικού ποσού 3,05 εκατ. ευ-
ρώ, κέρδη από πωλήσεις χρεογράφων
συνολικού ποσού 2,72 εκατ. ευρώ και
κέρδη από προσόδους χαρτοφυλακίου
ποσού 0,73 εκατ. ευρώ.

Carrefour: Ανάπτυξη 
στη Βουλγαρία μέσω 
της Retail & More 

Η Carrefour International Partnership
ανακοίνωσε την ενίσχυση της συνεργα-
σίας της με τη Retail & More, με την ανά-
πτυξη καταστημάτων με το brand Car-
refour και των προϊόντων της στην αγορά
της Βουλγαρίας. Η Retail & More, η οποία
έχει αναλάβει το Master Franchise της
Carrefour στην Ελλάδα από το 2022, βρί-
σκεται ήδη σε επαφές με εταιρείες της
Βουλγαρίας για την ανάπτυξη δικτύου
καταστημάτων με τη μέθοδο της δικαιό-
χρησης (franchise). Ταυτόχρονα, 20 κα-
ταστήματα του δικτύου Parkmart, το
οποίο ιδρύθηκε το 2018 από τον Ντομ-
προμίρ Αντόνοφ και βρίσκονται σε κομβι-
κές πόλεις της χώρας, όπως η Σόφια, η
Βάρνα και το Μπουργκάς, θα μετατρα-
πούν σε Carrefour Market και Carrefour
Express τους επόμενους μήνες. 

ΔΕΗ: Στα top picks της Eurobank Equities 
με τιμή-στόχο 13 ευρώ - Σύσταση «buy»

Σε διάψευση δημοσιευμάτων σχετικά με την πρό-
θεση πώλησης της Άκτωρ Παραχωρήσεις προχώ-
ρησε με ανακοίνωσή της η Ελλάκτωρ. Η εισηγμένη
επισημαίνει πως η Άκτωρ Παραχωρήσεις είναι η
μεγαλύτερη θυγατρική της, η οποία μάλιστα έχει
προεπιλεγεί ή βρίσκεται σε διαδικασία ανταγωνι-
στικού διαλόγου σε έργα ΣΔΙΤ άνω των 3,8 δισ. ευρώ
και σε έργα παραχωρήσεων προϋπολογισμού 2,5
δισ. ευρώ. Μόλις πρόσφατα η μητρική εταιρεία ενί-
σχυσε τη ρευστότητά της με ταμειακά διαθέσιμα και
ισοδύναμα άνω των 570 εκατ. ευρώ μέσω της ολο-
κλήρωσης της πώλησης της ΑΚΤΩΡ ΑΤΕ.

Ελλάκτωρ: Διαψεύδει δημοσιεύματα για πρόθεση 
πώλησης της Άκτωρ Παραχωρήσεις

Σε άμεση έναρξη και υλοποίηση εκτενούς έκτακτου
επενδυτικού προγράμματος ύψους 10 εκατ. ευρώ στον κλά-
δο της συσκευασίας προχωρά η Εταιρεία Πλαστικά Θράκης.
Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση της εισηγμένης, το πρό-
γραμμα θα υλοποιηθεί στην Ελλάδα, μέσω της θυγατρικής
εταιρείας Πλαστικά Θράκης Pack ΑΒΕΕ. Οι νέες επενδύ-
σεις ανέρχονται στο ύψος των 10 εκατ. ευρώ περίπου, είναι
συμβατές με τις πρακτικές της βιώσιμης ανάπτυξης και θα
συνεισφέρουν στη μείωση του περιβαλλοντικού αποτυπώ-
ματος, ενώ αναμένεται να βρίσκονται σε πλήρη παραγωγική
λειτουργία εντός του πρώτου εξαμήνου του 2024.

Πλαστικά Θράκης: Επενδυτικό πρόγραμμα 10 εκατ. 
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«Καθαρός» δήμος  
Ταμειακά διαθέσιμα ύψους

12.697.004 ευρώ και μηδενικές
δανειακές υποχρεώσεις έχει ο Δή-
μος Παλλήνης σύμφωνα με τα επί-
σημα στοιχεία του υπουργείου
Εσωτερικών. Η νέα δημοτική αρχή
του Χρήστου Αηδόνη παραλαμβά-
νει γεμάτα ταμεία και μηδενικά
χρέη. 

Επαφές Μαμαλάκη
Συνάντηση με την ηγεσία της

Ελληνικής Εταιρείας Τοπικής
Ανάπτυξης και Αυτοδιοίκησης εί-
χε ο νέος δήμαρχος Αγίου Δημη-
τρίου Στέλιος Μαμαλάκης. Η συ-

ζήτηση με τον πρόεδρο του διοι-
κητικού συμβουλίου της ΕΕΤΑΑ
Δημήτρη Μαραβέλια και τον διευ-
θύνοντα σύμβουλο Σπυρίδωνα
Σπυρίδωνα ήταν άκρως εποικο-

δομητική για ουσιαστική μεταξύ
τους συνεργασία και έτσι ο νεοε-
κλεγείς δήμαρχος διεμήνυσε
«σύντομα θα έχουμε καλά νέα για
τον δήμο μας». 

Αποκτά παραλιακό
μέτωπο

Για πρώτη φορά, ο Δήμος Ελληνι-
κού-Αργυρούπολης αποκτά δικό
του παραλιακό κομμάτι. «Το παρα-
λιακό μας μέτωπο που σε ένα μεγά-
λο του τμήμα είναι πέτρες και μπά-
ζα, θα μετατραπεί μαζί με τη μαρίνα
του Αγίου Κοσμά και τους λιμένες
στο ωραιότερο ίσως σημείο της Με-
σογείου, ανοιχτό και ελεύθερο για
όλους τους πολίτες», ανέφερε ο
δήμαρχος Γ. Κωνσταντάτος. 

Και με το μετρό και
με το πράσινο…
Δεν υπάρχει δίλημμα για τον νεοεκλε-
γέντα δήμαρχο Αθηναίων Χάρη Δούκα
ως προς το ζήτημα που προέκυψε στο
έργο του μετρό στα Εξάρχεια και της
διαφύλαξης του πρασίνου παράλληλα
με τις εργασίες κατασκευής του. «Και
με το μετρό και με το πράσινο, παν-
τού…», υπογραμμίζουν χαρακτηριστι-
κά κύκλοι προσκείμενοι στον κ. Δούκα, επαναλαμβάνοντας τη θέ-
ση αυτή που «ορισμένοι καλόπιστα και άλλοι κακόβουλα συνεχί-
ζουν να παρερμηνεύουν τη θέση μας».

Δυνατή καμπάνια  
Η Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας έχει

ανέβει επίπεδο και αυτό επιβεβαιώθη-
κε στην εκδήλωση παρουσίασης που
συνδιοργάνωσε με το Επιμελητήριο Αι-
τωλοακαρνανίας με στόχο την προώθη-
ση των εκλεκτών αλιευμάτων της πε-
ριοχής. Η καμπάνια Western Greece
Seafood κέρδισε τις εντυπώσεις, με τον
περιφερειάρχη Νεκτάριο Φαρμάκη να
δηλώνει με ικανοποίηση: «Σκοπός μας
είναι να ενισχύσουμε τις επιχειρηματι-
κές πρωτοβουλίες και να παρέχουμε
κάθε εργαλείο για τους υφιστάμενους
και νέους παραγωγούς αλιευμάτων,
προκειμένου να επεκταθούν και να επι-
τύχουν στο παγκόσμιο κοινό». 

«Έξυπνα» παγκάκια
στη Θήβα 

Με σταθερά βήματα οδεύει προς τον
ψηφιακό μετασχηματισμό της η Θήβα
με στόχο την παροχή λύσεων υψηλής
λειτουργικότητας στους δημότες της. Τα
ενεργειακά παγκάκια infokiosk που το-
ποθετήθηκαν στην πόλη διαθέτουν φω-
τοβολταϊκά με χρήσεις για τη νεολαία
και όχι μόνο, όπως φόρτιση κινητών τη-
λεφώνων, παροχή διαδικτύου αλλά και
φόρτισης αμαξιδίων ΑμεΑ.

Σύμπραξη ήταν 
και… πάει

Με τον πλέον σαφή τρόπο και διά στό-
ματος του δημάρχου Χαλανδρίου Σίμου
Ρούσσου επιβεβαιώθηκε στο δημοτικό
συμβούλιο ότι η σύμπραξη ανάμεσα στη
διοίκηση και την παράταξη του Νίκου
Πράσσου δεν υφίσταται πια. Ο τελευταί-
ος αντέδρασε, μιλώντας για «πολιτική
απρέπεια», ενώ ο κ. Ρούσσος απάντησε
ότι θα έπρεπε ήδη να αποχωρήσει από
τη σύμπραξη, όταν προχώρησε σε αυτό-
νομη κάθοδο στις κάλπες.

Κατακλύστηκε από ευχές 
ο Χαρδαλιάς 

Αμέτρητα τηλεφω-
νήματα και μηνύματα
δέχτηκε ο νέος περι-
φερειάρχης Αττικής
Νίκος Χαρδαλιάς, που
την Παρασκευή γιόρ-
τασε τα 55α γενέθλιά
του. Με τη γνωστή
φράση του John
Lennon «Να μετράς
την ηλικία σου με τους φίλους, όχι με τα χρόνια. Να μετράς τη ζωή
σου με τα χαμόγελα, όχι με τα δάκρυα», ευχαρίστησε όλους όσοι
του ευχήθηκαν. 

Α
πό την πρωτεύουσα των Κυκλά-
δων στην Αθήνα -σε ένα δρομολό-
γιο που έχει ξεκαθαρίσει ότι θα

κάνει συχνά- βρέθηκε ο νέος δήμαρχος
Σύρου-Ερμούπολης Αλέξης Αθανασίου
για σειρά επαφών. Ο Συριανός νεοεκλεγείς
δήμαρχος έχει θέσει ως στόχο να επανα-
φέρει τις αθλητικές εγκαταστάσεις του νη-
σιού στο επίπεδο που τους αρμόζει και έτσι
βρέθηκε στον Δήμο Γλυφάδας. Εκεί, τον
υποδέχτηκε ο «παλιός» και έμπειρος δή-
μαρχος Γιώργος Παπανικολάου, όπου μαζί
με τον αντιδήμαρχο Γ. Αγγελόπουλο τον ξε-
νάγησε στις υπερσύγχρονες αθλητικές εγ-
καταστάσεις της πόλης, παίρνοντας πολύ-
τιμες συμβουλές και τεχνογνωσία ενόψει
της δημαρχιακής του θητείας. Πριν αναχω-
ρήσει για το νησί, ο νέος δήμαρχος είχε
συνάντηση εργασίας και με τον υφυπουρ-
γό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
Χάρη Θεοχάρη για ζητήματα που άπτονται
των οικονομικών και φορολογικών ζητη-
μάτων του δήμου. 

Με… ρυθμούς χελώνας φαίνεται να προχωρά ο βημα-
τισμός της δημοτικής αρχής της Δέσποινας Θωμαΐδου
στην υπόθεση απαλλοτρίωσης του χώρου της πρώην
ΕΡΙΟΤΕΚ, προκειμένου να αξιοποιηθεί για σχολική χρή-
ση. Παρά την κοινή απόφαση του δημοτικού συμβουλίου
Νέας Ιωνίας για προάσπιση της απαλλοτρίωσης του χώ-
ρου, ο βηματισμός φαίνεται αργός. Αυτό επισημαίνει ο
νέος δήμαρχος Παναγιώτης Μανούρης, αλλά και η πα-
ράταξη του Χρήστου Κανλή, που πιέζουν τη δημοτική
αρχή να αναλάβει δράση, ώστε να μη χαθεί το «φιλέτο»
αυτό που θα δώσει λύσεις στην πόλη. Με επιστολή τους
ζητούν επιτακτικά από την απερχόμενη δήμαρχο την
επίσπευση των διαδικασιών, ενισχύοντας άμεσα τη νομι-
κή εκπροσώπηση του Δήμου Νέας Ιωνίας στην Αποκεν-
τρωμένη Διοίκηση και πιέζοντας για την εξέλιξη της
υπόθεσης. 

Επίσπευση διαδικασιών 
για να μη χαθεί το «φιλέτο» 

Ποιος δήμαρχος προς
τον θεσσαλικό κάμπο

αποφάσισε να χτίσει
εξοχική κατοικία στο «νησί του
Παπαδιαμάντη»; Σίγουρα θα
έχει παρέα, αφού εκεί έχει
αποκτήσει ήδη βίλα
συνάδελφός του…

Συμβουλές από τον «παλιό» στον νέο 



Ο
Νοέμβριος είναι ο μήνας της ανδρικής
πρόληψης και υπενθυμίζει σε κάθε άνδρα
από 45 ετών και άνω να κάνει τον απαραί-

τητο έλεγχο για την προστασία του από τον καρκί-
νο του προστάτη. Ο προληπτικός έλεγχος είναι
αναγκαίος και απαραίτητος, καθώς στο πρώιμο
στάδιο δεν εκδηλώνει ιδιαίτερα συμπτώματα.

Στην επιστημονική κοινότητα συνεχίζεται ο διά-
λογος για την αντιμετώπισή του και τις εξελίξεις
στις νέες μεθόδους, όπως η απεικόνιση μαγνητι-
κού συντονισμού (MRI) και οι στοχευμένες βιο-
ψίες, οι οποίες έχουν επιτύχει να μειωθούν ση-
μαντικά οι αστοχίες στη διάγνωση της νόσου. Νέα
δεδομένα έρχονται να αλλάξουν τη συνηθισμένη
κλινική πρακτική, έτσι ώστε να αποφεύγονται όχι
μόνο η υποθεραπεία αλλά πλέον και η υπερθερα-

πεία, που ήταν συνήθεις τις προηγούμενες δε-
καετίες.

Ο παθολόγος-ογκολόγος στο Ιατρικό Κέντρο
Αθηνών Μαρίνος Τσιατάς εξηγεί γιατί η διάγνωση
του καρκίνου του προστάτη δεν πρέπει να είναι
αιτία για πανικό και η ενεργός παρακολούθηση
της νόσου μπορεί σε ορισμένες περιπτώσεις να
είναι η ενδεδειγμένη πορεία δράσης: 

«Η πιο σημαντική εξέλιξη έρχεται στον απόηχο
της μεγάλης μελέτης ProtecT, τα συμπεράσματα
της οποίας ανακοινώθηκαν πριν από μερικούς
μήνες και επί της ουσίας αλλάζουν τα δεδομένα
όσον αφορά τη διαχείριση των περιστατικών εν-
τοπισμένου καρκίνου του προστάτη. Σύμφωνα με
τα ευρήματα της μελέτης, που αφορούσε την πα-
ρακολούθηση 2.664 ασθενών με καρκίνο προ-

στάτη επί 15 έτη κατά μέσο όρο, η θνησιμότητα ως
συνέπεια της νόσου είναι ίδια μεταξύ των ασθε-
νών που υποβλήθηκαν σε κάποιου είδους θερα-
πεία, όπως ακτινοβολία ή προστατεκτομή, και
εκείνων που απλώς είχαν υποβληθεί σε ενεργό
παρακολούθηση. Με άλλα λόγια, αποδείχθηκε ότι
η εσπευσμένη χορήγηση θεραπείας δεν είναι
πάντα η ενδεδειγμένη επιλογή, αν ληφθούν υπό-
ψη οι δυνητικές επιπτώσεις που μπορεί να έχει
στην ποιότητα ζωής και τη σεξουαλική λειτουργία
των ασθενών».

Η μελέτη ProtecT έδειξε ότι από το σύνολο των
ανδρών που διαγνώστηκαν με καρκίνο του προ-
στάτη στα 15 χρόνια μετά τη διάγνωση, το 22% είχε
φύγει από τη ζωή, αλλά μόνο το 3% εξαιτίας του
καρκίνου του προστάτη, ανεξάρτητα από το αν ή τι
είδους θεραπεία έλαβαν. Για το 1/4  των ασθενών
που είχαν επιλέξει να κάνουν ενεργό παρακολού-
θηση για εντοπισμένο καρκίνο του προστάτη, η
μελέτη έδειξε ότι έπειτα από 15 χρόνια δεν είχε
χρειαστεί να υποβληθεί σε κάποια θεραπεία!

ΣΣύγχρονες τεχνικές σε εξειδικευμένα κέντρα 
Ο ειδικός τονίζει ότι σε αντίθεση με πολλούς άλλους καρκίνους, η διάγνωση του καρκίνου του προστάτη

δεν πρέπει να αποτελεί αιτία πανικού ή βιαστικής λήψης αποφάσεων. Οι ασθενείς και οι κλινικοί γιατροί
πρέπει να σταθμίσουν τα οφέλη και τις πιθανές βλάβες των διαφορετικών θεραπειών, γνωρίζοντας ότι αυτό
δεν θα επηρεάσει αρνητικά την επιβίωσή τους. Είναι σημαντικό να μελετώνται τα πλεονεκτήματα και τα μει-
ονεκτήματα της κάθε θεραπευτικής στρατηγικής. Σε αυτό το πλαίσιο, η συμβολή εξειδικευμένων ογκολό-
γων αλλά και ακτινοθεραπευτών, πλάι σε αυτήν του χειρουργού-ουρολόγου, είναι καταλυτική στη βέλτιστη
διαχείριση ενός περιστατικού. Η αχρείαστη υπερθεραπεία μπορεί να αποφευχθεί μόνο σε εξειδικευμένα
κέντρα.

Στο Ιατρικό Κέντρο Αθηνών η διαχείριση των περιστατικών καρκίνου του προστάτη γίνεται με τις πλέον
σύγχρονες πρακτικές διάγνωσης, όπως η πολυπαραμετρική μαγνητική τομογραφία προστάτη, η fusion
βιοψία και πρωτοποριακές θεραπείες, όπως η Focal One εστιακή θεραπεία όπου είναι ενδεδειγμένη, και η
ρομποτική προστατεκτομή για ριζική αντιμετώπιση της νόσου. P
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kpapakosto@yahoo.gr

Νέα δεδομένα έρχονται 
να αλλάξουν τη συνηθισμένη κλινική 
πρακτική έτσι ώστε να αποφεύγεται
όχι μόνο η υποθεραπεία αλλά πλέον
και η υπερθεραπεία που ήταν 
συνήθεις τις προηγούμενες δεκαετίες

ΚΑΡΚIΝΟΣ ΠΡΟΣΤAΤΗ 

Θεραπεία ή παρακολούθηση; 

Μαρίνος Τσιατάς, 
παθολόγος-ογκολόγος 

στο Ιατρικό Κέντρο Αθηνών
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Σύμβαση για την παροχή υπηρε-
σιών για το έργο «Παροχή υπηρεσιών
Δημοσιότητας του Προγράμματος
“Δίκαιη Αναπτυξιακή Μετάβαση”
2021-2027» υπέγραψε το υπουργείο
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
με την ένωση εταιρειών Choose ΑΕ
και Soliddop ΟΕ. Αντικείμενο της
σύμβασης είναι η παροχή υπηρεσιών
δημοσιότητας του Προγράμματος
«Δίκαιη Αναπτυξιακή Μετάβαση»
που περιλαμβάνει τις κάτωθι δράσεις:

Δράση 1: Σχεδιασμός και κατάρτι-

ση επικοινωνιακής στρατηγικής και
σχεδίου δράσεων. 

Δράση 2: Σχεδιασμός δημιουργι-
κών εργασιών του έργου.

Δράση 3: Παραγωγή έντυπου, ηλε-
κτρονικού, οπτικοακουστικού και
λοιπού ενημερωτικού προωθητικού
υλικού από οικολογικό ανακυκλώσι-
μο υλικό.

Δράση 4: Δράσεις προώθησης,
ενημέρωσης, προβολής και δημο-
σιότητας (εκδηλώσεις, ημερίδες,
events).

Δράση 5: Ενέργειες προβολής
και δημοσιότητας σε ΜΜΕ.

Δράση 6: Ενέργειες προβολής
και δημοσιότητας σε Διαδίκτυο και
μέσα κοινωνικής δικτύωσης.

Δράση 7: Έρευνες κοινού - Υπο-
στήριξη της αναθέτουσας αρχής
κατά την εφαρμογή του σχεδίου
δράσεων - Διαχείριση έργου. Η
διάρκεια της σύμβασης ορίζεται σε
48 μήνες. Το συνολικό συμβατικό
τίμημα ανέρχεται σε 5.158.400 ευ-
ρώ πλέον ΦΠΑ.

� Στα 120.557.763 δευτερόλεπτα έκλεισε το δεκάμηνο του 2023

σε επίπεδο ραδιοφωνικού διαφημιστικού χρόνου, καταγρά-

φοντας μείωση 5,60% σε σχέση με την ίδια περίοδο το 2022. Σε επί-

πεδο κατηγορίας διαφημιζομένων, τα τρόφιμα-ποτά παραμένουν

αμετακίνητα στην κορυφή της επένδυσης στη ραδιοφωνική προβο-

λή, ακολουθούμενη από τις κατηγορίες διασκέδαση, δημόσιο και

εξοπλισμός οικοδομής. Σε επίπεδο brands (top 3) η Μασούτης κα-

ταλαμβάνει τον περισσότερο διαφημιστικό χρόνο πανελλαδικά,

ακολουθούμενη από την ΑΒ Βασιλόπουλος και τη Lidl. Στην Αθήνα

τον περισσότερο χρόνο κατέλαβε η Cosmote, στη Θεσσαλονίκη η

Μασούτης και στην περιφέρεια η ΑΒ Βασιλόπουλος.

� Η ΔΕΗ Blue επεκτείνει το δίκτυο ηλεκτροκίνησης με νέο hub
12 θέσεων φόρτισης, συμπεριλαμβανομένων και δύο ταχυ-

φορτιστών ισχύος 300Κw, το
οποίο αποτελεί το πρώτο μεγά-
λο ΔΕΗ Blue Hub, εκτός Αθή-
νας - Θεσσαλονίκης, στο Εμπο-
ρικό Πάρκο της Trade Estates
στη Λάρισα. Το hub θα εξυπη-
ρετεί επισκέπτες του Εμπορι-
κού Πάρκου και οχήματα που
κινούνται στο εθνικό δίκτυο. Η συνεργασία της ΔΕΗ με την Trade
Estates θα επεκταθεί και σε άλλα εμπορικά πάρκα της εταιρείας.

� Στον «αέρα» βρίσκεται η νέα χιουμοριστική καμπάνια του Κω-

τσόβολου για το φετινό Black Friday με την «υπογραφή» της

The Newtons Laboratory. Σύμφωνα με το concept της νέας επικοι-

νωνίας, η καθημερινότητα των ανθρώπων είναι γεμάτη παράλογες,

τρελές στιγμές. Έτσι, η καμπάνια σατιρίζει τα «ποροπομπέιρο» της

εποχής. Δηλαδή, πόσο καλά πάνε όταν ένα σπίτι 28 τμ έχει ενοίκιο

950 ευρώ... ή όταν βάζεις λάδι στη σαλάτα με μεζούρα. Ωστόσο, μέ-

σα σε αυτή την περίεργη κατάσταση υπάρχει κάτι σταθερό: «Το

Μπλακ Φράιντεϊ του Κωτσόβολου που έρχεται και θα είναι... τουμ-

πανέιρο». Το δίδυμο Κ-τσάμπα ντύνει με ένα θρυλικό κομμάτι την

καμπάνια του Κωτσόβολου.

� Η Εθνική Τράπεζα καλωσορίζει την Aegean στο πρόγραμμα
επιβράβευσης Go 4 More, για το οποίο δημιουργήθηκε καμ-

πάνια από τη Frank & Fame. «Από σήμερα οι καθημερινές σας
συναλλαγές γίνονται ταξίδια στους αγαπημένους σας προορι-
σμούς», ακούγεται, μεταξύ άλλων, στο σποτ. Σημειώνεται πως η
εν λόγω επικοινωνία είναι μία 360ο καμπάνια με offline/ΤV, Print,
Καταστήματα και online υλικά. Εταιρεία παραγωγής είναι η
Picky Productions. 

Mικρά - μικρά

ΥΠΟΙΚ: Οι 7 δράσεις για το έργο δημοσιότητας 
5 εκατ. που ανέθεσε σε Choose ΑΕ και Soliddop ΟΕ

Τον καθαρισμό παραλίας στη Σα-
λαμίνα ανέλαβαν εργαζόμενοι του
Ομίλου ΟΤΕ, συμβάλλοντας ενεργά
στην πρωτοβουλία COSMOTE BLUE.
Ομάδα εθελοντών εργαζομένων της
COSMOTE Technical Services από το
Τεχνικό Τμήμα Νίκαιας-Σαλαμίνας,
σε συνεργασία με την κοινωνική μη
κερδοσκοπική οργάνωση «Εναλεία»,
μετέβη με καΐκια στην παραλία Κά-
βο-Πετρίτη και συγκέντρωσε περισ-
σότερα από 200 κιλά απορριμμάτων,
τα οποία φόρτωσε στα καΐκια και τα
μετέφερε στο λιμάνι του νησιού. Με

τη συμμετοχή τους στην πρωτοβου-
λία COSMOTE BLUE οι εργαζόμενοι
του ομίλου βάζουν το δικό τους λιθα-
ράκι στην επίτευξη του στόχου για τη
συγκέντρωση 90 τόνων πλαστικού
μέχρι το 2025, από τους οποίους οι
52 τόνοι εκτιμάται ότι θα μετατρα-
πούν σε νέα, ανακυκλωμένα προϊόν-

τα, όπως κάλτσες, μπουφάν, παπού-
τσια, ακόμη και έπιπλα.

Η πρωτοβουλία COSMOTE BLUE
αποτελεί μακροχρόνια δέσμευση
της COSMOTE που ενισχύει τη συ-
στηματική περιβαλλοντική δράση
της στο πλαίσιο της βιώσιμης ανά-
πτυξης. Θα εμπλουτίζεται και με άλ-
λες δράσεις, αποτελώντας ένα ακό-
μη βήμα για τη βιωσιμότητα του πλα-
νήτη και τη διασφάλιση της ζωής σε
αυτόν. Γιατί ένας κόσμος με καθαρές
θάλασσες είναι ένας κόσμος καλύ-
τερος για όλους.

Καθαρισμός Σαλαμίνας από την COSMOTE BLUE

Νέα καμπάνια για 
τη Eurobank και τη
Mastercard από την Ogilvy

H νέα καμπάνια της Ogilvy για τις Eu-
robank και Mastercard απευθύνεται σε
αυτούς που έχουν τραγουδήσει με χτένα
για μικρόφωνο, έχουν κάνει το σαλόνι
πίστα και το γραφείο τους rock stage.
Δηλαδή σε όλους. Γιατί όλοι κάποια
στιγμή το έχουμε... ζήσει και τώρα με τις
πιστωτικές κάρτες Eurobank Master-
card μπορούμε και να το ζήσουμε από
κοντά. Με μια ρεαλιστική αλλά ταυτό-
χρονα και θεαματική ταινία, η καμπάνια
καλεί όλους τους fans της μουσικής και
του κινηματογράφου να διεκδικήσουν
το εισιτήριό τους για διεθνή events.
Πρώτοι προορισμοί είναι τα φετινά
Grammy Awards και BRIT Awards. Την
παραγωγή της ταινίας υπογράφει η Foss
Productions, την πρωτότυπη μουσική
επιμελήθηκε η Bounce και τη σκηνοθε-
σία ο Βασίλης Κατσούπης.

Εcolytiq: «Πράσινη» συνεργασία
μεταξύ Alpha Bank και Visa

Alpha Bank και η Visa ανακοινώνουν τη συνεργασία τους
για τη διάθεση του ecolytiq, μιας λύσης που βοηθάει τους κα-
ταναλωτές να ενημερώνονται για το ανθρακικό αποτύπωμα
των συναλλαγών τους και να υιοθετούν περισσότερο βιώσιμες
συμπεριφορές. Η Visa συμπράττει με την ecolytiq, της οποίας
η Sustainability-as-a-Service λύση αναλύει σε πραγματικό
χρόνο δεδομένα πληρωμών και ενημερώνει τους καταναλω-
τές για το περιβαλλοντικό αποτύπωμα των συναλλαγών τους
μέσω ξεχωριστών υπολογισμών (πχ, CO2). Επίσης, παρέχει
στους καταναλωτές συμβουλές για έναν βιώσιμο τρόπο ζωής,
ενώ τους προσφέρει τη δυνατότητα να αντισταθμίσουν το πε-
ριβαλλοντικό τους αποτύπωμα. Με την ολοκλήρωση της τε-
χνικής υλοποίησης, οι πληροφορίες θα εμφανίζονται δίπλα σε
κάθε συναλλαγή μέσω των υπηρεσιών myAlpha Web και
myAlpha Mobile. Ο Παναγιώτης Διβριώτης, επικεφαλής των
Διευθύνσεων Καρτών και Χρηματοδοτήσεων Ιδιωτών της Al-
pha Bank, δήλωσε: «Η Alpha Bank είναι η πρώτη ελληνική
τράπεζα που υπέγραψε τη σχετική σύμβαση με τη Visa, με την
οποία ξεκινάμε ένα ταξίδι για να μεταμορφώσουμε τον τρόπο
με τον οποίο οι τραπεζικές συναλλαγές αλληλεπιδρούν με το
περιβάλλον, διασφαλίζοντας ότι κάθε συναλλαγή θα συμβάλει
θετικά σε μια πιο βιώσιμη οικονομία».
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

Ο
Τζώρτζης Ποφάντης έφυγε
ξαφνικά από το κανάλι του
Αμαρουσίου και αυτό προκάλε-

σε κάποιες σχετικές αναταράξεις.
Όσον αφορά τη στελέχωση του προ-
γράμματος μετά τις τελευταίες εξελί-
ξεις, η Γιώτα Σπανού, η οποία αφίχθη
πριν από μερικές εβδομάδες στον
ΑΝΤ1, έκανε επίσημη εμφάνιση στον
σταθμό τις τελευταίες μέρες, καθώς
αναλαμβάνει τον ψυχαγωγικό τομέα.
Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας,
αναζητείται πρόσωπο που θα αναλάβει
τη διεύθυνση προγράμματος, καθώς η

λύση εκ των έσω φαίνεται πως απορρί-
πτεται.

Όσον αφορά τα πρόσωπα του σταθ-
μού που τραβούν επάνω τους το ενδια-

φέρον τους επόμενους μήνες, αυτά εί-
ναι ο Γιώργος Λιάγκας και ο Γρηγόρης
Αρναούτογλου, τα συμβόλαια των
οποίων λήγουν το καλοκαίρι του 2024.
Και οι δύο θα ξεκινήσουν τις συζητή-
σεις τους τον ερχόμενο Ιανουάριο και
οι κουβέντες τους θα γίνουν αποκλει-
στικά με τον Γιώργο Λεβέντη. Αρχική
πρόθεση του ΑΝΤ1 είναι να συνεχί-
σουν και οι δύο με τα projects που
έχουν τα τελευταία χρόνια, καθώς θε-
ωρούνται αρκετά επιτυχημένα. Το θέ-
μα είναι ωστόσο ποιες θα είναι οι προ-
θέσεις των δύο παρουσιαστών. 

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Δύο πράγματα φαίνεται πως είναι πλέον ορι-
στικά σχετικά με το reality μόδας του ΣΚΑΪ

«Μy Style Rocks»: Πρώτον, ότι θα πραγματοποι-
ηθεί και νέος κύκλος τον Ιανουάριο και, δεύτε-
ρον, ότι σε αυτόν δεν θα συμμετέχει η Σοφία Χα-
τζηπαντελή. Παρ’ όλα αυτά, υπάρχει έντονος
προβληματισμός αν το πρόσωπο που θα την αν-
τικαταστήσει θα είναι η Ραμόνα Βλαντή. Ο ΣΚΑΪ
έπαθε και έμαθε με την περίπτωση Χατζηπαντε-
λή κι έτσι εξετάζει προσεκτικά τα πρόσωπα για
την κριτική επιτροπή. Ανάμεσα στα ονόματα που
έχουν πέσει στο τραπέζι είναι και αυτό των Γιώρ-
γου Καράβα και Λάκη Γαβαλά. Μέχρι τέλος Νο-
εμβρίου αναμένεται να καταλήξουν στο νέο σχή-
μα ώστε να ξεκινήσουν και τα γυρίσματα. 

� Πολύ ευχαριστημένοι είναι οι άν-
θρωποι του ΣΚΑΪ από την παρουσία

της Μαρίας Μπακοδήμου και την πορεία
της εκπομπής τα Σαββατοκύριακα. Θεω-
ρούν πως η εκπομπή έχει
αρκετό περιεχόμενο και
ενδιαφέροντα ρεπορ-
τάζ. Όπως μαθαίνου-
με λοιπόν, αν οι καλές
επιδόσεις της στους
πίνακες τηλεθέασης
της Nielsen συνεχιστούν,
στέλεχος του σταθμού θα ει-
σηγηθεί να μετακομίσει του χρόνου στην
καθημερινή ζώνη, όπου αναμένεται να δη-
μιουργηθούν κενά στο πρόγραμμα. 

� Από τον τηλεοπτικό αέρα του «Ράδιο Αρ-
βύλα» ανακοίνωσε ο Αντώνης Κανάκης

πως το «Βινύλιο» δεν θα βγει ακόμη στον αέρα
και πως τις Παρασκευές θα βλέπουμε τον
«Εκατομμυριούχο». Και με αυτό τον πρωτότυ-
πο τρόπο ενημερώθηκε και ο Γρηγόρης Αρνα-
ούτογλου ότι το επιτυχημένο τηλεπαιχνίδι που
παρουσιάζει θα προβάλλεται και Παρασκευές,
για όσο διάστημα χρειαστεί μέχρι ο Αντώνης
να νιώσει έτοιμος για την επαναφορά του «Βι-
νυλίου». Άρα, θα συμπεριληφθεί στις συζητή-
σεις του Γρηγόρη με τον ΑΝΤ1 και το θέμα της
μετάδοσης των εκπομπών του;

� Για τουλάχιστον δύο εβδομάδες
γνώριζαν στη «Super Κατερίνα»

για την αποχώρηση του Χάρη Λεμπιδάκη
από την εκπομπή. Η όξυνση των σχέσεων
μεταξύ δημοσιογράφου και κάποιων προ-
σώπων μπρος και πίσω από τις κάμερες,
σε συνδυασμό με κάποιες άλλες επαγγελ-
ματικές του υποχρεώσεις, φαίνεται πως
οδήγησαν σε αδιέξοδο και προκάλεσαν
την πρόωρη λήξη της συνεργασίας.

� Δύο πρόσωπα βρέθηκαν να διεκδικούν την
καρέκλα που άφησε κενή ο Δημήτρης Καμ-

πουράκης στην πρωινή ενημερωτική εκπομπή
του Open. Η Μπάγια Αντωνοπούλου και ο Γιάν-
νης Κολοκυθάς είναι κοντά στο να καθίσει κά-
ποιος από τους δύο δίπλα στον Παναγιώτη Στά-
θη, με την Μπάγια να βρίσκεται πιο κοντά.

Οι διερευνητικές του ΑΝΤ1 για τα πρόσωπα
που θα πάρουν μέρος ως διαγωνιζόμενοι
στον επόμενο κύκλο του «Your Face Sounds
Familiar» έχουν ξεκινήσει και ο σταθμός θέ-
λει να εξασφαλίσει ότι αυτοί που θα συμμετέ-
χουν θα έχουν έντονο τηλεοπτικό ενδιαφέ-
ρον. Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, η Μα-
ριάντα Πιερίδη, την οποία περιμέναμε να
δούμε στο Σαββατοκύριακο του Open, δέ-
χτηκε κρούση από τον ΑΝΤ1 για να τραγου-
δήσει στο show μεταμφιέσεων. Το συγκεκρι-
μένο πρότζεκτ αρέσει πολύ στην ίδια, αλλά η
αλήθεια είναι πως δύσκολα θα μπορέσει να
συνδυάσει και τις δύο εκπομπές. Από την άλ-
λη, η Ιωάννα Μαλέσκου, η τηλεοπτική επι-
στροφή της οποίας συζητιέται έντονα, φαίνε-

ται ότι προβληματίστηκε από την πρόταση
που της έκανε ο ΑΝΤ1 για το «Your Face
Sounds Familiar», γιατί, όπως είπε και η ίδια,
δεν είναι σίγουρη αν της ταιριάζει το κόνσεπτ. 

ΑΝΤ1: Από Γενάρη οι συζητήσεις με Αρναούτογλου, Λιάγκα

Κι επίσημα στο Open
ο Τζώνης Καλημέρης

Η αποχώρησή του πριν από λίγες εβδομάδες από την
Barking Well Media του Νίκου Κοκλώνη είχε συζητηθεί,

όμως το μέλλον του ήταν προκαθορισμένο. Και
επισήμως λοιπόν ο Τζώνης Καλημέρης

βρίσκεται στο Open, καθώς υπήρξε
το πρόσωπο που έπαιξε καθορι-
στικό ρόλο στη συμφωνία Σαβ-
βίδη - Κοκλώνη για τον ψυχα-
γωγικό τομέα. Όπως έγραφε η

επίσημη ανακοίνωση που εξέ-
δωσε ο σταθμός, «ο Τζώνης Κα-

λημέρης αναλαμβάνει καθήκοντα
διευθυντή Επιχειρησιακής Λειτουργίας

(Chief Operating Officer) και παράλληλα εντάσσεται στο Δι-
οικητικό Συμβούλιο του τηλεοπτικού σταθμού». Αυτό σημαί-
νει πως αναμένεται να παίξει καθοριστικό ρόλο στον στρατη-
γικό σχεδιασμό και την υλοποίηση για την περαιτέρω ανά-
πτυξη του καναλιού. 

«YOUR FACE SOUNDS FAMILIAR»
Πρόταση συμμετοχής σε Πιερίδη και Μαλέσκου

Τρέχουν για την επιστροφή
«MasterChef» και «Survivor» 

Star και ΣΚΑΪ θα λέγαμε ότι ήταν τα δύο κανάλια που δυ-
σκολεύονται περισσότερο στο πρώτο μέρος της φετινής
σεζόν. Στη μία περίπτωση η «Φάρμα» και το «Fame Story»
και στην άλλη οι «Πανθέοι» αποδείχτηκαν πολύ ακριβές
παραγωγές που δεν κατάφεραν να συγκινήσουν τους τη-
λεθεατές και βύθισαν την prime time και των δύο σταθ-
μών. Έτσι, στρέφονται πλέον στις σίγουρες λύσεις ελπί-
ζοντας να καταφέρουν την ανατροπή στο δεύτερο μισό.

Στον ΣΚΑΪ λοιπόν έγινε η πρώτη μεγάλη σύσκεψη για το
«Survivor», ξεκινούν τα κάστινγκ για τους παίκτες και μέ-
χρι τις αρχές Δεκεμβρίου επιθυμούν να έχουν καταλήξει.
Ο σταθμός του Φαλήρου, για να προλάβει τον ανταγωνι-
σμό, αναμένεται να βγάλει το reality επιβίωσης στον αέρα
μέσα στις γιορτές.

Παράλληλα, στο Star έχει ξεκινήσει ήδη η προετοιμασία
για την επιστροφή του «MasterChef». Αν και αρχικά ήθε-
λαν να γίνει η πρεμιέρα την Πρωτοχρονιά, τελικά αυτή θα
γίνει στις 15 Ιανουαρίου και ο λόγος έχει να κάνει με τη
«Φάρμα», στα γυρίσματα της οποίας συμμετέχει ο Λεωνί-
δας Κουτσόπουλος. 
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Εvent ομορφιάς 
για σταρ

Δ
ημοφιλή αστέρια της showbiz, celebri-
ties, καλλιτέχνες, δημοσιογράφοι αλλά
και beauty lovers συναντήθηκαν στο

roof garden του «Divani Caravel Hotel» σε μια
βραδιά-αφιέρωμα στην επιστήμη και την ομορ-
φιά. Η δρ Βαρβάρα Καραγκιοζάκη -η πρώτη να-
νοϊατρός στην Ελλάδα- παρουσίασε την πρωτο-
ποριακή σειρά αντι-οξειδωτικών καλλυντικών
αιχμής «Nanotouche», εντυπωσιάζοντας τoυς
διάσημους προσκεκλημένους της.

Φ
ω
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αφ
ίε

ς:
 Ν
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ος

 Δ
ρο
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Βαρβάρα 
Καραγκιοζάκη,
Ντίνα Νικολάου,
Ποσειδώνας 
Γιαννόπουλος,
Ελένη Τσολάκη

Λάκης
Γαβαλάς, 
Υβόννη 
Ντόστα, 
Πλάτων 
Παπαγιαννόπουλος,
Χάρης
Σιανίδης

Στέργιος Λογοθετίδης,
Βαρβάρα Καραγκιοζάκη Μαρία Κορινθίου, Έλενα Βρεττού

Σοφία Μαριόλα, Ποσειδώνας Γιαννόπουλος, Βαρβάρα Καραγκιοζάκη, Βάνα Μπάρμπα

Πηγή Δεβετζή,
Βαρβάρα 
Καραγκιοζάκη,
Δέσποινα 
Γαβαλά, 
Κατερίνα 
Στικούδη, 
Βαγγέλης 
Σερίφης

Σοφία Βογιατζάκη, Βάνα Μπάρμπα, Τζόυς Ευείδη

Ίνα Παλαμά, Πλάτων Παπαγιαννόπουλος, Υβόννη Ντόστα, Αλίσια Τρούση

Ελένη Τσολάκη, Ντίνα Νικολάου, Ναταλία Δραγούμη
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Δ
έκα χρόνια κορυφαίας διασκέδασης γιόρτασε το κοσμοπο-

λίτικο «Pressteaze» στη Λιβαδειά. Το απόλυτο «place to

be» στην καρδιά της πόλης διοργάνωσε μια μαγική βραδιά

με τον ιδιοκτήτη Δημήτρη Πολατσίδη επί της υποδοχής των επώνυ-

μων καλεσμένων που κατέφθασαν από την Αθήνα. Οι δημοφιλείς

guests απόλαυσαν μοναδικά πιάτα sushi και εξωτικά coctails.

Night out επωνύμων 
για coctail και sushi
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α:
 Δ

ήμ
ητ

ρα
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Ο
Σ
Μ
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Η απόγονος του Μιαούλη 
Φαίη Βώκου

Σ
ε κλίμα συγκίνησης αλλά και εθνικής περηφάνιας γιορτάστηκε με κάθε
επισημότητα η νικητήρια ναυμαχία του Υδραίου ήρωα Ανδρέα Μιαούλη
(Βώκος). Στην εκδήλωση μνήμης παρευρέθηκε η απόγονός του και γνωστή

παρουσιάστρια Φαίη Βώκου, στην οποία απονεμήθηκαν τιμητικές πλακέτες.

Φαίη Βώκου Ζώης Υφαντής, Φαίη Βώκου Φαίη Βώκου, Βάλια Μπερτσάτου 

Αλεξάνδρα
Παναγιώταρου,
Δημήτρης
Πολατσίδης,
Κωνσταντίνα Μίχου,
Ναυσικά
Παναγιωτακοπούλου,
Λάκης Γαβαλάς

Περικλής Κονδυλάτος Αλεξάνδρα Παναγιώταρου

Γιάννης 
Σπαλιάρας

Δημήτρης
Πολατσίδης,

Δημήτρης
Μετζέλος,
Θοδωρής

Σαρτζετάκης

Περικλής 
Κονδυλάτος,

Γιάννης 
Σπαλιάρας,

Γιώργος 
Μανίκας
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Η
4η αγωνιστική στους ομίλους του Europa και του
Conference League ήταν περίπου καταστροφική
για τις τέσσερις ελληνικές ομάδες που συμμετέ-

χουν, παράλληλα όμως γέννησε και ένα ωραίο σενάριο.
Μόλις τελειώσει η διαδικασία των ομίλων, να τις δούμε και

τις τέσσερις στο Conference League, να
τις δούμε και αντίπαλες από τη φάση των
«8» και μετά. Και γιατί όχι. Μπορεί και μία
στον τελικό, καθότι δεν υπάρχουν και με-
γαθήρια. Θα γίνει και στην «ΟΠΑΠ Arena -
Αγιά Σοφιά» ο τελικός, μια χαρά θα είναι.

Λοιπόν, έχουμε και λέμε: Η ΑΕΚ ητ-
τήθηκε 2-0 από τη Μαρσέιγ στη Νέα
Φιλαδέλφεια και ο ρεαλιστικός της

στόχος είναι η τρίτη θέση που οδηγεί στο Conference.
Εκτός αν νικήσει την Μπράιτον εντός και πάρει αποτέ-
λεσμα στον Άγιαξ. Ο Παναθηναϊκός τα είχε όλα δικά του
στη Γαλλία. Ισοφάρισε με πέναλτι του Ιωαννίδη στο 35’
και στην ίδια φάση αποβλήθηκε παίκτης της Ρεν. Τελι-

κό, 3-1 για τους Γάλλους. Και αυτός, πλέον, κοιτάζει την
τρίτη θέση της βαθμολογίας για τα νοκ άουτ ματς του
Conference League. Ο Ολυμπιακός έπαιξε καλά στο
Λονδίνο με τη Γουέστ Χαμ, έχασε 1-0 και από θαύμα δεν
θα τερματίσει τρίτος. 

Οι τρεις συμμετέχουν στους ομίλους του Europa
League. Αν τελείωνε σήμερα η φάση των ομίλων, τότε ο
Παναθηναϊκός, η ΑΕΚ και ο Ολυμπιακός θα συνέχιζαν στα
νοκ άουτ του Conference League και οι 8 πιθανοί τους αν-
τίπαλοι (με τα σημερινά πάντα δεδομένα) θα ήταν οι Σλό-
βαν Μπρατισλάβας, Μακάμπι Τελ Αβίβ, Αστάνα, Μπόντο
Γκλιμτ, Άστον Βίλα, Φερεντσβάρος, Άιντραχτ, Νόρντζε-
λαντ. Στο Conference League ο ΠΑΟΚ, εκεί που τον είχαν
για μεγάλο σκορ, έφερε 2-2 στην Τούμπα με την Αμπερν-

τίν, την οποία είχε νικήσει 3-2 μέσα στη Σκοτία. Αν τερματί-
σει πρώτος, πάει στους «16» του Conference League. Αν
βγει δεύτερος, θα παίξει με τον τρίτο κάποιου ομίλου του
Europa League για να προχωρήσει.

Στο μεταξύ, συνεχίζεται το πρωτάθλημα με τα φώτα να
πέφτουν στην Τρίπολη, όπου ο Ολυμπιακός αντιμετωπίζει
τον Αστέρα. Ο Παναθηναϊκός θα παίξει με την Κηφισιά
στην Καισαριανή, εκεί όπου έχασε βαθμούς η ΑΕΚ την πε-
ρασμένη αγωνιστική. Η Ένωση θα υποδεχτεί τη Λαμία
στην «ΟΠΑΠ Arena - Αγιά Σοφιά» και ο ΠΑΟΚ τον Παναι-
τωλικό στην Τούμπα.

Το πλήρες πρόγραμμα
Σήμερα, Σάββατο: ΟΦΗ - ΠΑΣ Γιάννινα (17.30, Cosmote

TV), Ατρόμητος - Πανσερραϊκός (19.00, Nova), Βόλος -
Άρης (20.00, Cosmote TV). Αύριο, Κυριακή: ΠΑΟΚ - Πα-
ναιτωλικός (17.30, Nova), ΑΕΚ - Λαμία (19.30, Cosmote
TV), Αστέρας Τρ. - Ολυμπιακός (20.30, Nova), Κηφισιά -
Παναθηναϊκός (21.30, Nοva).

Αυτός είναι ο ρεαλιστικός στόχος για ΑΕΚ,
Παναθηναϊκό, Ολυμπιακό και ΠΑΟΚ

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
(10 αγ.)

1. Παναθηναϊκός ................25

2. Ολυμπιακός ....................21

3. ΑΕΚ ................................21

4. ΠΑΟΚ..............................20

5. Λαμία ..............................15

6. Άρης................................14

7. ΟΦΗ ................................13

8. Πανσερραϊκός (9) ..........12

9. Αστέρας Τρ. ....................11

10. Ατρόμητος ......................9

11. Κηφισιά ..........................8

12. Παναιτωλικός ................6

13. ΠΑΣ Γιάννινα ..................6

14. Βόλος (9) ........................6

Ένα τρελό σενάριο, τέσσερις
ομάδες μας στο Conference

Μένει η τιμωρία
Η Επιτροπή Εφέσεων της
ΕΠΟ αποφάσισε τη διατήρη-
ση των ποινών του Ολυμπια-
κού για το διακοπέν ντέρμπι
με τον Παναθηναϊκό. Μηδε-
νισμός, αφαίρεση ενός βαθ-
μού και δύο αγωνιστικές κε-
κλεισμένων των θυρών. Κόν-
τρα σε ΑΕΚ και Παναιτωλικό
θα παίξει χωρίς κόσμο ο
Ολυμπιακός.

Χθες το πρωί μπήκαν οι υπογραφές σε
μια συμφωνία με μεγάλο επιχειρηματικό
μέλλον μεταξύ της ΠΑΕ ΠΑΟΚ και του Ομί-
λου Infotrust & ComnCom, που με χορηγι-
κό πακέτο ύψους 250.000 ευρώ απευθύνε-
ται με ειδικά προϊόντα και υπηρεσίες
ασφαλίσεων στους 1,5 εκατ. οπαδούς του
«δικεφάλου του Βορρά».

Η μεγάλη αυτή συμφωνία, που «τρέχει»
από χθες και έως τα τέλη του 2024, παρου-
σιάστηκε σε ειδική εκδήλωση από τον πρό-
εδρο των Infotrust και ComnCom Θάνο
Κουλουτμπάνη, τον διευθυντή μάρκετινγκ

της ΠΑΕ ΠΑΟΚ Λάζαρο Μπαχτσεβάνο και
τον υπεύθυνο Επικοινωνίας της ΠΑΕ Κυ-
ριάκο Κυριάκο.

Η Infotrust, o μεγαλύτερος broker ασφα-
λίσεων στη Βόρεια Ελλάδα, με 25 εκατ. ευ-
ρώ ασφάλιστρα το 2022, διαμόρφωσε σε
συνέργεια με την ΠΑΕ ΠΑΟΚ τρία προϊόντα
που προτείνει στους οπαδούς, φίλους της
ομάδας αλλά και στους επιχειρηματίες που
βρίσκονται κοντά στον ΠΑΟΚ, που έχει το
59% των φιλάθλων της Βόρειας Ελλάδας.

Όπως είπε ο Θάνος Κουλουτμπάνης, επι-
χειρηματίας και βασικός μέτοχος των δύο

εταιρειών, στόχος είναι η προσφορά αντα-
γωνιστικών προϊόντων μέσα από τα πακέτα
ΠΑΟΚ Ασφάλεια, ΠΑΟΚ Υγεία και ΠΑΟΚ
Ενέργεια, με τους ενδιαφερόμενους να
μπορούν να διαλέξουν να συμβληθούν με
όποια από τις 35 ασφαλιστικές εταιρείες
συνεργάζεται η Infotrust.

Να σημειωθεί ότι ο κ. Κουλουτμπάνης, γ’
αντιπρόεδρος του Επαγγελματικού Επιμε-
λητηρίου Θεσσαλονίκης, έχει μακρά σχέση
με τον ΠΑΟΚ, καθώς στο παρελθόν υπήρξε
αντιπρόεδρος της ΚΑΕ ΠΑΟΚ αλλά και δι-
ευθύνων σύμβουλος.

Συμφωνία ΠΑΕ ΠΑΟΚ και Ομίλου Ιnfotrust - 
Προϊόντα για 1,5 εκατ. οπαδούς του «δικεφάλου»
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T
ο 2015 στη Βραζιλία δημιουργήθηκε μια
νέου τύπου δημοκρατία. Η ποδοσφαιρι-
κή δημοκρατία ή δημοκρατία της μπά-

λας δεν ήταν πια αφηρημένη έννοια, αλλά ένας
πολιτικός φορέας, ένα νεοσύστατο πολιτικό
κόμμα με την ονομασία Εθνικό Κόμμα της Κο-
ρίνθιανς (PNC). Ναι, της διάσημης ποδοσφαι-
ρικής ομάδας του Σάο Πάολο, του αείμνηστου
επαναστάτη των ιδεών και της ποδοσφαιρικής τέχνης
Βραζιλιάνου Σόκρατες. Κεντρικό του σύνθημα, οι στίχοι
των Doors «θέλουμε τον κόσμο και τον θέλουμε τώρα»,
κάτι σαν «χαιρετίσματα στην εξουσία» στα ελληνικά.

Απηυδισμένοι από την πολιτική της τότε πρωθυπουρ-
γού Ντίλμα Βάνα Ρούσεφ, οι Κορίνθιανς με πρόεδρο τον
οδοντογιατρό Χουάν Μορένο μάζεψαν 484.000 υπογρα-
φές, ως προαπαιτούμενο για τη σύσταση ενός κόμματος
στη Βραζιλία, και στις εκλογές του 2018 θα είχαν συγ-
κροτήσει το δικό τους ψηφοδέλτιο, με την ελπίδα να ψη-

φιστούν από οπαδούς και άλλων ομάδων.
Επισήμως, η Κορίνθιανς έχει καταγε-
γραμμένους 4,5 εκατομμύρια πιστούς σε
όλη τη χώρα, πρώτη η Φλαμέγνκο με 17,5
εκατομμύρια.

Έχουν στο ιστορικό υπόβαθρο και την
τεράστια κληροδοσία του Σόκρατες. Αυ-
τός, αρχηγός της Σελεσάο επί σειρά ετών
τη δεκαετία του ’80, είχε πρωταγωνιστή-
σει σε αγώνες δημοκρατίας, όταν η Βρα-

ζιλία στέναζε κάτω από τα ρόπαλα της χούντας. Έμεινε
στην ιστορία ως «δημοκρατία της Κορίνθιανς», με την
αυτοδιαχείριση των εσόδων, μέχρι και δημοκρατία στην
ενδεκάδα της. Δημοκρατία παντού…

Εντάξει, έγινε το κόμμα, αλλά κατά πού θα έκλινε; Αρι-
στερά, Δεξιά, Κέντρο, πού; «Η δημοκρατία υπάρχει όταν
έχει όραμα κι όχι πλαστικό όνειρο, δεν έχει κατεύθυν-
ση», θα πει ο Μορένο στο Reuters. 

Στην ιδρυτική της διακήρυξη, η ποδοσφαιρική δη-
μοκρατία της Κορίνθιανς αναφέρει πως αγαπά τον πο-
δοσφαιριστή περισσότερο από το… ποδόσφαιρο, διότι
το κράτος… αδίκου της Ρούσεφ ενδιαφέρεται μόνο
για το αποτέλεσμα, όχι για τον άνθρωπο που το παρά-
γει. Και αυτό δεν συμβαίνει μονάχα στο ποδόσφαιρο,
«στη Βραζιλία ο άνθρωπος δεν ήταν ποτέ στο επίκεν-
τρο», ήταν τα μυθικά λόγια ενός μύθου, του Σόκρατες,
λίγο αφότου έσπειρε τον σπόρο της ποδοσφαιρικής
δημοκρατίας.

Και τι είχε να πει η σύγχρονη δημοκρατία στη Βραζιλία,
όταν εγεννήθη παιδίον νέον, που έφερε το όνομα δημο-
κρατία της μπάλας; Τα κλασικά της. Ότι ο Μορένο ήταν
ένας ακτιβιστής και η δημοκρατία του είναι ένα ποδο-
σφαιρικό μόρφωμα που θα καταρρεύσει γιατί «η δημο-
κρατία μπλα, μπλα, μπλα». Τα 20 από τα 30 κόμματα που
κατεβαίνουν στις εκλογές στη χώρα κήρυξαν ήδη τον πό-
λεμο. Διότι το ποδόσφαιρο έχει τεράστια δυναμική και το

διεφθαρμένο πολιτικό σύστημα με τα σκάνδαλα
ξεβολεύεται. Μπορεί αυτή η νέα δημοκρατία της
Κορίνθιανς να «μολύνει» και άλλες χώρες, κυ-
ρίως της Λατινικής Αμερικής; Το φοβόντουσαν,
είναι αλήθεια. Όμως, η σύγχρονη δημοκρατία
δεν έχει αδιέξοδα. «Αν στην Αργεντινή γίνει κάτι
παρόμοιο, η Ρίβερ Πλέιτ και η Μπόκα Τζούνιορς
και οι άλλες ομάδες θα φτιάξουν από ένα κόμμα

και θα σκοτώνονται μεταξύ τους, δεν πρόκειται ποτέ να
συνασπιστούν», θα πει… ανώνυμα Αργεντινός πολιτι-
κός, για αυτό και δεν ανησυχεί. Πόσο δίκιο είχε… Τη δη-
μοκρατία της μπάλας στη Βραζιλία δεν τη στήριξε κανέ-
νας οπαδός άλλης ομάδας, ούτε καν οι ίδιοι οι οπαδοί της.
Ο Μορένο αποσύρθηκε, δεν κατέβηκε στην εκλογές του
2018. Ηχηρή σφαλιάρα στην μπάλα.

Και επειδή σχεδόν η κάθε ιδέα έχει πατρίδα την Ελλά-
δα, η δημιουργία ενός ποδοσφαιρικού πολιτικού κόμμα-
τος γεννήθηκε πριν από πολλά χρόνια από τον τότε πρό-
εδρο της ομοσπονδίας των οπαδών του Ολυμπιακού Κώ-
στα Μπαρμπή. Στα «πέτρινα χρόνια» του Ολυμπιακού,
όταν οι «ερυθρόλευκοι» ήταν θύματα του «πράσινου κα-
τεστημένου», ο Μπαρμπής είχε εισηγηθεί από τηλεορά-
σεως τη δημιουργία ενός κόμματος με την επωνυμία
«Ολυμπιακό Κόμμα Ελλάδος». Μετά προέκυψε Μπερ-
λουσκόνι…Γράφει 

o Άλκης  
Φιτσόπουλος

Η ήττα της μπάλας
από την πολιτική

Το 2015 ιδρύθηκε στη Βραζιλία 
το πολιτικοποδοσφαιρικό κόμμα 
με την επωνυμία Εθνικό Κόμμα 
της Κορίνθιανς από την ομώνυμη 
ομάδα - Δεν το υποστήριξαν οι οπαδοί
των άλλων ομάδων και διαλύθηκε
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Στη φυλακή οδηγήθηκε ο επιτήδειος έμπορος μεταχειρισμένων αυτοκινήτων από
τη Θήβα που είχε εξαπατήσει εκατοντάδες ανυποψίαστους καταναλωτές από όλη
την Ελλάδα αποκομίζοντας πολλά εκατομμύρια ευρώ!

Σύμφωνα με πληροφορίες της «Political», στον επιτήδειο έμπορο επιβλήθηκε
ποινή φυλάκισης 10 ετών χωρίς αναστολή και στα συγγενικά του πρόσωπα επιβλή-
θηκαν ποινές φυλάκισης 6 και 5 ετών καταβάλλοντας ο ένας εξ αυτών χρηματική εγ-
γύηση ύψους 10.000 ευρώ. Ο επιτήδειος έμπορος από τη Θήβα να υπενθυμίσουμε
ότι διέθετε κατάστημα εμπορίας μεταχειρισμένων αυτοκινήτων ώστε να γίνει πιο πι-

στευτός και στη συνέχεια αναρτούσε αγγελίες μεταχειρισμένων αυτοκινήτων σε δη-
μοφιλή σάιτ από όπου και «ψάρευε» τα ανυποψίαστα θύματά του.

Οι άκρως δελεαστικές αγγελίες πώλησης μεταχειρισμένων αυτοκινήτων αφο-
ρούσαν εισαγόμενα μεταχειρισμένα αυτοκίνητα τα οποία θα έφερνε από τη Γερμα-
νία ο επιτήδειος έμπορος και απαιτούσε από τα ανυποψίαστα θύματά του παχυλές
προκαταβολές για να τους τα παραδώσει στην Ελλάδα. Βέβαια αυτοκίνητα δεν
υπήρχαν, αλλά ο επιτήδειος με έναν μοναδικό τρόπο κατάφερνε να πείθει τα θύματά
του ότι τα αυτοκίνητά τους έρχονταν και ότι σύντομα θα τα παραλάμβαναν.

Στη φυλακή επιτήδειος έμπορος μεταχειρισμένων ΙΧ!

ΗLexus έχει κατορθώσει να αποτελεί μια
premium μάρκα που κοιτά στα μάτια τον ευ-
ρωπαϊκό ανταγωνισμό και κερδίζει συνε-

χώς υψηλότερο μερίδιο στην αγορά της Γηραιάς
Ηπείρου.

Η 5η γενιά του Lexus RX της δοκιμής μας διέθετε
το εξοπλιστικό πακέτο F-Sport, το οποίο περιλαμβά-
νει μεταξύ άλλων κορυφαία συστήματα υποβοήθη-
σης και ασφαλείας, φώτα triple LED, μοναδικό ηχο-
σύστημα και μια… ντουζίνα αερόσακους. Στα παρα-
πάνω προσθέστε και τους 371 ίππους και την τετρα-
κίνηση, οπότε το κόστος απόκτησης των 120.500 ευ-
ρώ γίνεται πιο εύκολα αποδεκτό…

Εντυπωσιακό από όλες τις μεριές
Το Lexus RX 500h F Sport Performance αποτελεί

ένα πραγματικά εντυπωσιακό αυτοκίνητο που προσ-
δίδει δυναμισμό και επιβλητικότητα από όποια μεριά
και αν το δει κανείς.

Στο εμπρόσθιο μέρος, η εντυπωσιακή μάσκα με τη
χαρακτηριστική εισαγωγή συνδυάζεται αρμονικά με
τις ακμές και γωνίες που υπάρχουν στις άκρες του
προφυλακτήρα, ενώ κυρίαρχο ρόλο έχουν και τα εν-
τυπωσιακά φωτιστικά σώματα.

Το πίσω μέρος κοσμούν οι λογότυποι του μοντέ-
λου αλλά και τα φωτιστικά σώματα που ενώνονται
μεταξύ τους μέσω μιας λωρίδας με LED, τα οποία
δημιουργούν μια εντυπωσιακή εμφάνιση κυρίως
τη νύχτα.

Πολυτέλεια και άνεση
Οι επιβάτες του Lexus RX500h στην έκδοση F 

Sport Performance αμέσως θα αντιληφθούν ότι βρί-
σκονται σε ένα μοναδικό περιβάλλον υψηλής ποι-

ότητας με κορυφαία ηχομόνωση και πολυτέλειες
που συναντά κανείς σε πολύ ακριβότερα μοντέλα άλ-
λων ανταγωνιστικών εταιρειών.

Όπου και να ακουμπήσεις, η πολυτέλεια είναι έκ-
δηλη, ενώ ο οδηγός βρίσκεται μπροστά σε έναν ψη-
φιακό πίνακα οργάνων 7 ιντσών, ενώ πιο δίπλα έχει
τοποθετηθεί μια μεγάλη οθόνη αφής 14 ιντσών που
εντυπωσιάζει με την ευκρίνεια και την απόκριση στο
άγγιγμα.

Τα εμπρόσθια καθίσματα είναι ηλεκτρικά ενώ επί-
σης η πλάτη των πίσω καθισμάτων διαθέτει ηλεκτρι-
κή λειτουργία και αναδιπλώνονται πλήρως με το πά-
τημα εντός κουμπιού.

Το πολυτελέστατο εσωτερικό περιβάλλον του
Lexus RX500h μπορεί να φιλοξενήσει άνετα πέντε
ενήλικες, τους τέσσερις με πολύ μεγάλη άνεση, και
συνοδεύεται από ένα ικανοποιητικό πορτμπαγκάζ με
χωρητικότητα 460 λίτρων λόγω των μπαταριών.

Το RX 500h είναι το πρώτο υπερτροφοδοτούμενο
υβριδικό μοντέλο της Lexus και το υβριδικό σύστη-
μα συνδυάζει έναν 4κύλινδρο εν σειρά turbo κινητή-
ρα χωρητικότητας 2,4 λίτρων και έναν ηλεκτροκινη-
τήρα στον εμπρόσθιο άξονα που συμβάλλει στη μεγι-
στοποίηση της παραγωγής ροπής. Την ίδια στιγμή
στον πίσω άξονα είναι τοποθετημένο ένα υδρόψυκτο
ηλεκτρικό μοτέρ υψηλής απόδοσης, που συνδυάζε-
ται και αυτό με τον θερμικό κινητήρα για να μεταδί-
δει άμεσα ισχύ και στους τέσσερις τροχούς.

Η συνδυαστική ισχύς ανέρχεται σε 371 ίππους, οι
οποίοι προσδίδουν κορυφαίες επιδόσεις στο βαρύ
αμάξωμα του Lexus RX500h, ενώ το υβριδικό σύ-
στημα προσπαθεί να διατηρήσει την κατανάλωση
καυσίμου σε χαμηλά επίπεδα. Μάλιστα κατά τη διάρ-
κεια της δοκιμής μας η μέση κατανάλωση με επιλεγ-

μένο το πρόγραμμα ECO κυμάνθηκε σε περίπου 8,5
λίτρα για κάθε 100 χιλιόμετρα.

Η κίνηση μεταφέρει τη θηριώδη ροπή του υβριδι-
κού συστήματος των 550,8 Nm μέσω 6 σχέσεων που
αλλάζουν και χειροκίνητα μέσω των paddles που
βρίσκονται πίσω από το τιμόνι.

Ιαπωνική ισχύς
Το Lexus RX500h F Sport Performance μπορεί να

κινηθεί συνδυάζοντας και τα δύο μοτέρ και σε χαμη-
λές ταχύτητες θα κινηθεί και άκρως οικονομικά με
ηλεκτρισμό. Επίσης η εξελιγμένη και ηλεκτρονικά
ελεγχόμενη ανάρτηση, η οποία συνδυάζεται με τε-
τραδιεύθυνση, αυξάνει στο μέγιστο την ευστάθεια
του ιαπωνικού μοντέλου.

Στο εθνικό οδικό δίκτυο, το Lexus RX500h F Sport
Performance διαθέτει τις αρετές μιας λιμουζίνας,
ενός SUV αλλά και ενός sport μοντέλου που μετα-
φράζονται σε ξεκούραστα ταξίδια, αυξημένη ορατό-
τητα και, βέβαια, κορυφαίες επιδόσεις!

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές
και με επιλεγμένο το Sport πρόγραμμα, ο οδηγός θα
νομίζει ότι βρίσκεται πίσω από το τιμόνι ενός sport
μοντέλου με κορυφαία περιθώρια πρόσφυσης και
μοναδική κατευθυντικότητα.

Μέσα στην πόλη, τόσο ο οδηγός όσο και οι επιβά-
τες της ιαπωνικής ναυαρχίδας δεν πρόκειται να αντι-
ληφθούν τις κακοτεχνίες του οδοστρώματος, ενώ η
ηχομόνωση είναι κορυφαία.

Εκτός δρόμου, το Lexus RX500h F Sport Perform-
ance θα κινηθεί με άνεση σε χωματόδρομους και
αμμώδεις περιοχές, αλλά για πραγματικό off-road τα
ελαστικά δεν βοηθούν την κατάσταση, καθώς είναι
προσανατολισμένα για κίνηση σε αυτοκινητόδρομο.

Δοκιμάζουμε το Lexus RX500h F 
Sport Performance με 371 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής



33η ΕΒΔΟΜAΔΑ 
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Θεσσαλονίκης

Σπάνια εμφάνιση 
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του πατέρα τους

ΑΛIΚΗ ΚΑΡΑΜΑΝΛH– ΑΛEΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛHΣ



Μ ια εβδομάδα γεμάτη επικαιρότητα αλλά και
μόδα ήταν αυτή που πέρασε για την αθηναϊκή
κοινωνία, αφού η 33η Εβδομάδα Mόδας της

Αθήνας πραγματοποιήθηκε και έκλεψε τις εντυπώσεις. Fa-
shion designers, celebrities, top models, δημοσιογράφοι
από όλο τον κόσμο και εκλεκτοί προσκεκλημένοι έζησαν
την απόλυτη γιορτή της μόδας. Το εμβληματικό Ζάππειο
Μέγαρο, η καθιερωμένη έδρα της Athens Fashion Week,
φιλοξένησε runways Ελλήνων και ξένων Σχεδιαστών,
αγαπημένων fashion brands, αλλά και νέων ταλέντων που
παρουσίασαν τις συλλογές τους.

Πέρα από το Ζάππειο, ο φωτογραφικός φακός του «Up-
per» πέτυχε αγαπημένους celebrities στους δρόμους της
Αθήνας. Όπως τον Δημήτρη Μακαλιά που έκανε βόλτα με
την κόρη του, τον Πάνο Μουζουράκη και τη Μαριλού Κό-
ζαρη πιο ευτυχισμένους από ποτέ αλλά και τη Μαρία Ηλιά-
κη με τον Στέλιο Μανουσάκη σε γνωστό εμπορικό κέντρο.

Στα καλλιτεχνικά δρώμενα, η παράσταση «Μη σου τύ-

χει» έκανε πρεμιέρα, η οποία γιορτάστηκε με ένα λαμπε-
ρό πάρτι και αρκετούς καλεσμένους στο Pasaji. Πρεμιέρα
όμως είχαμε και για τους «Άθλιους» στο «Θέατρον» του
Κέντρου Πολιτισμού «Ελληνικός Κόσμος».

Επιστρέφοντας στην Εβδομάδα Μόδας, η Olga Kara-
ververis παρουσίασε την εντυπωσιακή συλλογή της με τίτ-
λο «Renaissance», ενώ η κυπριακής καταγωγής Αφροδίτη
Χερά, ιδρύτρια του fashion brand Afroditi Hera, συμμετεί-
χε με την prêt-à-porter συλλογή «Culture Fusion», με δημι-
ουργίες που αντανακλούν την πολυπολιτισμική πλευρά της
μόδας. Την πρώτη ημέρα της Athens Fashion Week είδαμε
τις δημιουργίες της Nikos-Takis Haute Couture, με περισ-
σότερα από 50 χρόνια επιτυχημένης πορείας στο ελληνι-
κό και διεθνές στερέωμα.

Τέλος, δεν θα μπορούσαμε να μην αναφέρουμε τα δίδυ-
μα του Κωνσταντίνου Καραμανλή και της συζύγου του Να-
τάσας, που έκαναν μια σπάνια δημόσια εμφάνιση με τους
γονείς τους στο Μέγαρο Μουσικής Αθηνών.
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Βασίλης Ζούλιας
Λαμπεροί καλεσμένοι
στο show του στην Athens
Fashion Week

6
Olga Karaververis

Εντυπωσιακή 
επίδειξη στην AXDW

5
Βίκυ Καγιά
Στη Θεσσαλονίκη 
για την πρεμιέρα της ταινίας
«Πολύδροσο»

10
Οι Αθλιοι
Επίσημη πρεμιέρα 
στον «Ελληνικό
κόσμο»

11
«Μη σου τύχει»
Πάρτι για 
την πρεμιέρα 
της παράστασης
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ΚΕIΜΕΝΟ: ΑΝΘH ΙΩΑΝΝIΔΟΥ, ΦΩΤΟΓΡΑΦIΕΣ: GRIESER WILLI

Στο Ολύμπιον, στην πλατεία Αριστοτέλους παρευρέθηκε η Μόνικα Μπελούτσι, καθώς ήταν
η επίτιμη καλεσμένη του 64ου Φεστιβάλ Κινηματογράφου Θεσσαλονίκης. Η ηθοποιός
έφτασε λαμπερή και χαμογελαστή και έδωσε το «παρών» στην προβολή της ταινίας «Μα-

ρία Κάλλας: Επιστολές και αναμνήσεις».
Δήλωσε μάλιστα πως είναι πολύ χαρούμενη που βρίσκεται στην Ελλάδα, αφού η χώρα μας

βρίσκεται μέσα στην καρδιά της. Όπως ήταν αναμενόμενο, αποθεώθηκε από τον κόσμο που βρι-
σκόταν εκεί και περίμενε πώς και πώς να τη δει από κοντά.

Η Ιταλίδα σταρ διέμεινε σε κεντρικό πεντάστερο ξενοδοχείο στη Λεωφόρο Νίκης, σε σουίτα
του τελευταίου ορόφου, με θέα τον Θερμαϊκό, και ήταν πολύ
ευγενική με το προσωπικό, ενώ την επομένη της πρεμιέ-
ρας πήγε ξανά στο μέρος όπου διεξάγεται το Φε-
στιβάλ και έβγαλε φωτογραφίες με τον κόσμο.

ΜΟΝΙΚΑ ΜΠΕΛΟΥΤΣΙ

Εντυπωσιακή στο 64ο Φεστιβάλ 
Κινηματογράφου Θεσσαλονίκης



ΦΩΤΟΓΡΑΦIΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ

ΟΠάνος Μουζουράκης και η Μαριλού Κόζαρη
εδώ και 2 μήνες περίπου διανύουν την πιο
όμορφη περίοδο της ζωής τους, αφού κρατούν

στην αγκαλιά τους την κόρη τους. 
Ο καλλιτέχνης και η φαρμακοποιός, που είναι μαζί λί-

γο περισσότερο από έναν χρόνο, έχουν επιλέξει να κρα-
τούν χαμηλούς τόνους και να κάνουν σπάνια δημόσιες
εμφανίσεις. Πρόσφατα ωστόσο, το ζευγάρι παρακολού-
θησε την πρεμιέρα της παράστασης «Η εκατομμυριού-
χος», στην οποία πρωταγωνιστούν η Ελεονώρα Ζουγανέ-
λη και ο Νίκος Κουρής. Πάνος Μουζουράκης και Μαρι-
λού Κόζαρη έκαναν ένα διάλειμμα από τις οικογενειακές
τους υποχρεώσεις και βρέθηκαν στο Παλλάς για να απο-
λαύσουν το έργο.

Οι δυο τους πλέον είναι πιο χαλαροί με τις κάμερες και
τους φωτογράφους, γι’ αυτό και δεν δίστασαν να ποζά-
ρουν μαζί στον φακό.

ΠΑΝΟΣ ΜΟΥΖΟΥΡΑΚΗΣ - 
ΜΑΡΙΛΟΥ ΚΟΖΑΡΗ

Δημόσια εμφάνιση μετά
τη γέννηση της κόρης τους

UPPER FOCUS
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ΦΩΤΟΓΡΑΦIΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΚΩΣΤΑΣ ΜΟ

Πάνος Μουζουράκης και η Μαρι
εδώ και 2 μήνες περίπου διανύ
όμορφη περίοδο της ζωζζ ής τους, αφ

στην αγκαλιά τους την κόρη τους.
Ο καλλλλ ιτέχνης και η φαρμακοποιός, που

γο περισσότερο από έναν χρόνο, έχουν επιλ
τούν χαμηλούς τόνους και να κάνουν σπάν
εμφανίσεις. Πρόσφατα ωστόσο, το ζεζζ υγάρι
θησε την πρεμιέρα της παράστασης «Η εκ
χος», στην οποία πρωταγωνιστούν η Ελεονώ
λη και ο Νίκος Κουρής. Πάνος Μουζοζζ υράκ
λού Κόζαζζ ρη έκαναν ένα διάλειμμα από τις ο
τους υποχρεώσεις και βρέθηκαν στο Παλλλλ ά
λαύσουν το έργο.

Οι δυο τους πλέον είνίί αι πιο χαλαροί με τις
τους φωτογράφους, γι’ αυτό και δεν δίστασ
ρουν μαζί στον φακό.

ΠΑΝΟΣ ΜΟΥΖΥΥ ΟΥΡΑΚ
ΜΑΡΙΛΟΥ ΚΟΖΑΡΗ

UPPER FOCUS
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Τις τελευταίες μέρες στη συμπρωτεύουσα το ενδιαφέ-
ρον μονοπώλησε το 64ο Φεστιβάλ Κινηματογράφου
Θεσσαλονίκης, που ενθουσίασε με τις ταινίες τους τό-

σο σε φυσικούς χώρους όσο και σε online προβολές.
Στο Ολύμπιον της πλατείας Αριστοτέλους βρέθηκε και η

Βίκυ Καγιά, με αφορμή την πρεμιέρα της ταινίας «Πολύ-
δροσο», στην οποία πρωταγωνιστεί. Μετά τη «Λούφα και
Παραλλαγή» το 2005 και το 2010, αυτή είναι η τρίτη κινη-
ματογραφική της εμφάνιση και θα τη δούμε σε έναν μονα-
δικό ρόλο. Υποδύεται τη Σοφία στη νέα ταινία του Αλέξαν-
δρου Βούλγαρη (The Boy), όπου συμπρωταγωνιστεί με τη
Σοφία Κόκκαλη. Σύμφωνα με τα λόγια του ίδιου του σκη-
νοθέτη, πρόκειται για «μια ταινία για ανθρώπους τρυφε-
ρούς σε έναν όχι τρυφερό κόσμο». Τα γυρίσματα έγιναν
την άνοιξη του 2022 και διήρκεσαν περίπου 2 μήνες.

Την επόμενη ημέρα η Βίκυ Καγιά δεν έχασε την ευκαιρία
να απολαύσει τις βόλτες της στους δρόμους της πόλης.

ΒIΚΥ ΚΑΓΙA

Στη Θεσσαλονίκη 
για την πρεμιέρα της ταινίας

«Πολύδροσο»

UPPER FOCUS
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ΚΕIΜΕΝΟ: ΑΝΘH ΙΩΑΝΝIΔΟΥ, 

ΦΩΤΟΓΡΑΦIΕΣ: GRIESER WILLI



ΚΕIΜΕΝΟ: ΑΝΘH ΙΩΑΝΝIΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦIΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Με μεγάλη λαμπρότητα πραγματοποιήθηκε η A-
thens Fashion Week στο Ζάππειο Μέγαρο,
από την 1η έως τις 4 Νοεμβρίου, όπου η Ol-

ga Karaververis παρουσίασε την ξεχωριστή collection
της με τίτλο «Renaissance». Πρόκειται για μια αβάν-
γκαρντ σειρά, στην οποία η ιστορία ενώνεται με την και-
νοτομία συνδυάζοντας διαχρονικά στοιχεία με πρωτο-
ποριακές ιδέες.

Στη συλλογή περιλαμβάνονται κομμάτια με αυστηρές
γραμμές, ιδιαίτερα κοψίματα και έναν αρμονικό συν-
δυασμό, δίνοντας την ευκαιρία στο παρελθόν και το
μέλλον της μόδας να συνυπάρχουν σε τέλεια ισορρο-
πία. Με στόχο πάντα την πρωτοτυπία και την ευελιξία, η
νέα συλλογή «Renaissance» διακρίνεται από έναν αέ-
ρα ανατρεπτικής αισθητικής, προτείνοντας κλασικά και
αγαπημένα σχέδια να αναδεικνύονται σε μοντέρνα πε-
ριβάλλοντα. 

Εντυπωσιακή
επίδειξη στην AXDW

OLGA KARAVERVERIS

UPPER SOCIETY
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Όλγα Καραβερβέρη

Γιώργος Ντάβλας,  Πέτρος Πλέσσας,
Μιμή Ντενίση,  Σωτήρης Πολύζος

Ζήσης Μπουκουβάλας,
Άλκηστις Πρίνου

Νατάσσα Μακρή, Εύη Χατζηδάκη,
Χριστίνα Ασημακοπούλου,

Ιωάννα Σταθοπούλου

Ιωάννα Ευθυμίου, 
Οδύσσεια Κωνστάντουρα

Ρένα Βασιλάκη, Καλομοίρα Ντίπ, 
Βίκυ Σφακιανάκη

Μέρω Κεσεσίογλου, Λέμυ Κοντονή

Αναστασία Μανιά,  
Γκαμπριέλα Πετζετάκη,

Σάντρα Ζαφειρακοπούλου
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ΚΕIΜΕΝΟ: ΕΡΙEΤΤΑ ΠΑΠΑΔAΚΗ, ΦΩΤΟΓΡΑΦIΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜHΤΡΗΣ ΠΕΛEΚΗΣ

Ηκυπριακής καταγωγής Αφροδίτη Χερά, ιδρύτρια του fashion brand Afroditi Hera, διαφέρει από πολλούς σχεδιαστές και έχει
καταφέρει να ξεχωρίσει. Όπως έχει δηλώσει η ίδια, την ενδιαφέρει περισσότερο η έμπνευση και η δημιουργία παρά η προ-
βολή της δουλειάς της.

H σχεδιάστρια παρουσίασε την prêt-à-porter συλλογή «Culture Fusion», με δημιουργίες που αντανακλούν την πολυ-
πολιτισμική πλευρά της μόδας. Μια συλλογή με πολυδιάστατα μοτίβα, γεμάτη έντονα χρώματα που αναδεικνύουν το
ελεύθερο, κυριολεκτικά «κυματιστό» σχήμα ενός παραδοσιακού καφτάν σε μια σύγχρονη prêt-à-porter εκδοχή.

Τα ελαφρά υφάσματα συναντούν τις λεπτές γραμμές, προκειμένου να δημιουργήσουν την υπογραφή των καφτάν
Afroditi Hera, τα οποία είναι πολύ ευέλικτα και γίνονται ακόμη πιο κομψά κλείνοντας δύο μικρά κουμπιά, που μεταμορ-
φώνουν το καφτάν από ημερήσιο σε βραδινό φόρεμα Net-A-Porter.

Κέρδισε της εντυπώσεις στην AXDW
AFRODITI HERA
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Τζένη Οικονόμου, Ναταλία Ρίζου,
AFRODITI HERA, Τάνια Νικολοπούλου

Ειρήνη Νταιφά Ντέλα Ρούνικ

Φανή Λεβέντη, Αλίκη Γκούμα, Ρούλα Λεβέντη

Ελένη Αντωνιάδου, Νανά Κάραγιαν

Ελένη Σαμαράκη



ΚΕIΜΕΝΟ: ΑΝΘH ΙΩΑΝΝIΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦIΕΣ: PAPADAKISPRESS / 

ΔΗΜHΤΡΗΣ ΠΕΛEΚΗΣ

ΗNikos-Takis Haute Couture, με πάνω
από μισό αιώνα επιτυχημένης πορεί-
ας στο ελληνικό και διεθνές στερέω-

μα, έχει την αίσθηση της δημιουργίας και
προσαρμόζει την ποιότητα και το ιδιαίτερο
ύφος στις σημερινές προσταγές της μόδας.

Ο σχεδιαστής Χάρης Τσιάρας εμφανί-
στηκε την πρώτη ημέρα της Athens Exclu-
sive Designers Week στην Αθήνα με την
haute couture συλλογή «Illusions», γιορ-
τάζοντας με αυτό τον τρόπο τα 60 χρό-
νια δημιουργίας τους. Η συλλογή για
το 2024 περιλαμβάνει γυναικεία και
ανδρικά κομμάτια που σχεδιάστη-
καν και υλοποιήθηκαν με βάση το
τρίπτυχο: πολυτελή υφάσματα,
άψογη ραφή, τέλειο φινίρισμα. 

ΚΕIΜΕΝΟ: ΑΝΘH ΙΩΑΝΝIΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦIΕΣ: PAPADAKISPRESS /

ΔΗΜHΤΡΗΣ ΠΕΛEΚΗΣ

Nikos-Takis Haute Couture, με πάνω
από μισό αιώνα επιτυχημένης πορεί-
ας στο ελλλλ ηνικό και διεθνές στερέω-

μα, έχει την αίσθηση της δημιουργίας και
προσαρμόζει την ποιότητα και το ιδιαίτερο
ύφος στις σημερινές προσταγές της μόδας.

Ο σχεδιαστής Χάρης Τσιάρας εμφανί-
στηκε την πρώτη ημέρα της Athens Exclu-
sive Designers Week στην Αθήνα με την
haute couture συλλλλ ογή «Illusions», γιορ-
τάζοζζ ντας με αυτό τον τρόπο τα 60 χρό-
νια δημιουργίας τους. Η συλλλλ ογή για
το 2024 περιλαμβάνει γυναικεία και
ανδρικά κομμάτια που σχεδιάστη-
καν και υλοποιήθηκαν με βάση το
τρίπτυχο: πολυτελή υφάσματα,
άψογη ραφή, τέλειο φινίρισμα.

UPPER SOCIETY

8

O Xάρης Τσιάρας 
στο φιναλε της επίδειξης

Μάγδα Τσέγκου,  
Takis (Τάκης)

NIKOS - TAKIS

Με τις ξεχωριστές 
δημιουργίες τους 
στην Εβδομάδα 

Μόδας της Αθήνας



Λαμπεροί καλεσμένοι στο show του στην Athens Fashion Week
  

Τ ην τελευταία ημέρα της 33ης Eβδομάδας Mόδας της Αθήνας παρακο-
λουθήσαμε μια ξεχωριστή επίδειξη από τον Βασίλη Ζούλια, με την
collection «Birkin». Ο Έλληνας σχεδιαστής παρουσίασε τις νέες δημι-

ουργίες του σε ένα εντυπωσιακό σκηνικό, στις εγκαταστάσεις του Κέντρου
Πολιτισμού Ίδρυμα Σταύρος Νιάρχος.

Η συλλογή του Βασίλη Ζούλια περιγράφει ένα εντελώς αβίαστα cool στιλ
με micro mini φορέματα, μαρινιέρες, σορτς, κομψές παντελόνες και φορέ-

ματα από 100% λινό, μετάξι, βάμβακι και βισκόζη, με λεπτομέρειες από
δαντέλα και κεντημένα λουλούδια. Λευκό, κόκκινο και μπλε συνθέτουν τη
χρωματική παλέτα της επόμενης άνοιξης, ενώ όλα τα σύνολα συμπληρώ-
νονται από minimal φλατ σανδάλια και ένα ψάθινο καλάθι – από τα πιο ου-
σιαστικά κομμάτια στην γκαρνταρόμπα της Jane Birkin κατά τη δεκαετία του
1970. Στο show του παρευρέθηκαν αρκετοί καλεσμένοι από την εγχώρια
showbiz.

ΒΑΣΊΛΗΣ ΖΟΎΛΙΑΣ

UPPER SOCIETY
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Ο Βασίλης Ζούλιας και
ο Περικλής Κονδυλάτος  
στο τέλος της επίδειξης

Άντζυ Ανδριτσοπούλου
Κατερίνα 
Μονογιού

Φαίνη Χατζηαθανασιάδου, 
Δέσποινα Πορτοκάλη

Ναταλία Δραγούμη

Δωροθέα Μερκούρη

ΚΕIΜΕΝΟ: ΕΡΙEΤΤΑ ΠΑΠΑΔAΚΗ, ΦΩΤΟΓΡΑΦIΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜHΤΡΗΣ ΠΕΛEΚΗΣ
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ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

ΟΙ ΑΘΛΙΟΙ

ΕΕπίσημη πρεμιέρα 
στον «Ελληνικό κόσμο»

Με μεγάλη επιτυχία πραγματοποιήθηκε η επίσημη πρεμιέρα
του έργου «Οι Άθλιοι», σε σκηνοθεσία και διασκευή Κων-
σταντίνας Νικολαΐδη. Η παράσταση, με έναν θίασο 22

καταξιωμένων και ταλαντούχων ηθοποιών, απέσπασε εξαιρετικά
σχόλια τόσο για τη σκηνοθεσία όσο και για τις θεατρικές ερμηνείες.

Τα σκηνικά και τα κοστούμια που εντυπωσίασαν επιμελήθηκε η
Μαρία Φιλίππου, τις χορογραφίες η Χριστίνα Φωτεινάκη, τους
ατμοσφαιρικούς φωτισμούς η Μελίνα Μάσχα, την πρωτότυπη μου-
σική και τα live τραγούδια ο Γιάννης Οικονόμου και η Βικτωρία Βε-
λοπούλου τα video art, που ταξίδεψαν τους θεατές στη Γαλλία του
19ου αιώνα. 

Άνθρωποι από τον χώρο των Τεχνών και του θεάτρου τίμησαν με
την παρουσία τους τους συντελεστές.

Όλος ο θίασος της παράστασης "οι Άθλιοι" με τους Σοφία Κουνενάκη,
Εφραίμογλου Δημήτρης, Εφραίμογλου και Θρασύβουλος Γιάτσιος 

Λάζαρος Εφραίμογλου, Δημήτρης Εφραίμογλου, 
Τάσος Χαλκιάς, Σοφία Κουνενάκη Εφραίμογλου 

Γιάννης Τσιμιτσέλης, Θρασύβουλος Γιάτσιος, 
Κατερίνα Γερονικολού, Βλαδίμηρος Κυριακίδης

Κρατερός Κατσούλης, Νίκη Παλληκαράκη, 
Μαριλού Κατσαφάδου



UPPER SOCIETY

11

ΚΕIΜΕΝΟ: ΕΡΙEΤΤΑ ΠΑΠΑΔAΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦIΕΣ: PAPADAKISPRESS / KΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ

«ΜΗ ΣΟΥ ΤΎΧΕΙ»

Πάρτι για την πρεμιέρα της παράστασης

Επίσημη πρεμιέρα έκανε το «Μη σου τύχει…» στο θέατρο Αθηνών και πλήθος φίλων έδωσαν το «παρών» για
να συγχαρούν τους συντελεστές. Μετά την παράσταση της μαύρης κωμωδίας του Φρανσίς Βεμπέρ, ακολούθη-
σε πάρτι στο γνωστό εστιατόριο και στέκι της κοσμικής Αθήνας Pasaji Athens. Στο αγαπημένο μαγαζί της Στοάς

Σπύρου Μήλιου στο Citylink υποδέχτηκε τους λαμπερούς καλεσμένους η Γενική Διευθύντρια του Ομίλου PCZ κα
Μαριλενα Ανδριτσοπούλου.

Το «Μη σου Τύχει!...» («L’Emmerdeur») είναι ένα από τα πιο δημοφιλή έργα στις γαλλόφωνες και αγγλόφωνες
σκηνές, όπου έχει ανέβει δύο φορές από τον Kenneth Branagh. Έχει επίσης διασκευαστεί πέντε φορές για τον κινη-
ματογράφο, με πιο γνωστές την αμερικανική εκδοχή του Billy Wilder με τον Jack Lemmon και τον Walter Matthau
και τη γαλλική με τον Jacques Brel και τον Lino Ventura.

Στην παράσταση της Αθήνας τη σκηνοθεσία και τη διασκευή υπογράφουν από κοινού ο Αιμίλιος Χειλάκης και ο
Μανώλης Δούνιας.

Ελένη Καρακάση, Χριστόδουλος Στυλιανού, 
Μαριλένα Ανδριτσοπούλου

(Γενική Διευθύντρια Ομίλου PCZ), 
Αιμίλιος Χειλάκης Τάνια Τρύπη

Τζένη Καζάκου, Μάκης Δελαπόρτας

Κόρα Καρβούνη

Νίνα 
Φώσκολου

Χριστίνα Αλεξανιάν,
Ελένη Καρακάση, 

Νίκη Παλληκαράκη



Ρίτα Πικρού Μωραιτάκη,  Έλενα Αννίνου

Κώστας Καραμανλής, Νατάσα Παζαίτη

Μαρία Γιαννίρη 
(Πρόεδρος της Παναθηναϊκής Πανελλαδικής

Οργάνωσης Γυναικών) 
Κυριάκος Μητσοτάκης

Χριστίνα Βαληνάκη Αντώνης Σαμαράς
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Κ ατάμεστο ήταν το Μέγαρο Μουσικής Αθηνών για την εκδήλωση προς τιμήν
της πρώην υπουργού Παιδείας Μαριέττας Γιαννάκου, που διοργανώθηκε
από την Πανελλαδική Οργάνωση Γυναικών «Παναθηναϊκή». Το «παρών»

έδωσαν βουλευτές, υπουργοί και κομματικά στελέχη της ΝΔ, καθώς και οι δύο
πρώην πρωθυπουργοί Αντώνης Σαμαράς και Κώστας Καραμανλής, ο οποίος μάλι-
στα έκανε μία πολύ συγκινητική ομιλία.

Μαζί του ήταν και η σύζυγός του, Νατάσα, και τα δίδυμα παιδιά τους. Η Αλίκη και
ο Αλέξανδρος, που είναι και οι δύο σπουδαστές, συνοδεύουν πλέον τους γονείς
τους και όπως είναι αναμενόμενο συγκεντρώνουν επάνω τους όλα τα φλας. Ο Αλέ-
ξανδρος φοιτά στη σχολή Διοίκησης Επιχειρήσεων στη Θεσσαλονίκη και η Αλίκη
στη σχολή Πολιτικών Επιστημών του Πανεπιστημίου Πατρών, κάνοντας περήφα-
νους τους γονείς τους, Κώστα Καραμανλή και Νατάσα Παζαΐτη.

Πρόσφατα η μητέρα τους, σε μια σπάνια συνέντευξή της, μίλησε στην τηλεόραση
για τα παιδιά της και τη μητρότητα. «Δεν μπορούμε να τα πετύχουμε όλα. Κάτι χά-

νουμε, κάτι κερδίζουμε. Κάπου κάνουμε έκπτωση. Είναι αλήθεια ότι η πιο δύσκολη
περίοδος ήταν η περίοδος ειδικότητας, που τα παιδιά μου ήταν μικρά. Τότε έχασα
στιγμές και αισθάνομαι άσχημα γι’ αυτό. Θυμάμαι πάντα που με ρωτούσαν αν θα
γυρίσω σπίτι, γιατί κατά τη διάρκεια της ειδικότητας εφημέρευα τουλάχιστον δύο
φορές και έλειπα από το σπίτι. Νομίζω ότι μου το καταλογίζανε για πολλά χρόνια.
Τώρα που έχουν μεγαλώσει, έχουν αλλάξει τα πράγματα. Θυμούνται όλες τις θυ-
σίες που έχω κάνει σε σχέση με τη δουλειά μου και το θαυμάζουν. Είμαι καλό παρά-
δειγμα γι’ αυτούς και μου το έχουν συγχωρήσει», έχει δηλώσει.

Ο πρώην πρωθυπουργός ήταν κεντρικός ομιλητής στην εκδήλωση μνήμης για τη
Μαριέττα Γιαννάκου και μεταξύ άλλων ανέφερε πως «ήταν μαχητική και επίμονη και
με βαθιά πίστη στις ιδέες της. Είχε το πάθος της προσφοράς και της υπηρεσίας. Δεν
είχε χορηγούς ή προστάτες», καθώς και ότι «δεν ενέδιδε ποτέ αν πίστευε ότι κάτι
ήταν λάθος. Και βέβαια πολύ συχνά το πλήρωνε. Αλλά γι’ αυτόν τον χαρακτήρα της
χρησιμεύει πάντα για όλους μας ως φωτεινός φάρος σε ομιχλώδες τοπίο».

Σπάνια δημόσια εμφάνιση, στο Μέγαρο Μουσικής
Αλίκη & Αλέξανδρος Καραμανλής
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Κριός
(21/3-20/4)
Είναι δύσκολο να ελέγξετε τις καταστάσεις
αυτό το διήμερο και θέλετε να κάνετε έντονη
την παρουσία σας βάζοντας σε κίνδυνο και
κάποιες συναισθηματικές σας ανάγκες.
Ίσως να είναι η πιο ακατάλληλη στιγμή να
βάλετε σε σειρά κάποιες καταστάσεις. 

Ταύρος
(21/4-20/5)
Η προσωπική σας ζωή βρίσκεται σε μια λά-
θος στιγμή και αυτό σας γεμίζει ανυπομονη-
σία και έντονο στρες. Οι γεννημένοι 10, 11 και
12 Μαΐου βρίσκεστε σε μια έντονη κατάστα-
ση, ζητάτε την ανεξαρτησία σας ή έχετε πολύ
θυμό που πρέπει να τον αφαιρέσετε από μέ-
σα σας.  

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Είναι καιρός να φροντίσετε την υγεία σας,
την εργασία και να βρείτε τους ανθρώπους
που θα στηρίξουν τις επιδιώξεις σας χωρίς
να σας κρίνουν και να δημιουργούν τοξικές
συμπεριφορές.

Καρκίνος
(22/6-22/7)

Είναι ένα δύσκολο διήμερο, το οποίο ακο-

λουθεί η Νέα Σελήνη τη Δευτέρα, κάτι που

ενισχύει την πίεση που νιώθετε για τα αγα-

πημένα σας πρόσωπα αλλά και τις δημιουρ-

γικές σας στιγμές. Κάτι σας απογοητεύει,

κάτι σας πολεμά, κάποιοι εναντιώνονται στα

σχέδιά σας.

Λέων
(23/7-22/8)

Είναι ένα δύσκολο διήμερο με θέματα που

αφορούν πρόσωπα από το οικογενειακό

σας περιβάλλον αλλά και επαγγελματικές

υποθέσεις, που, από ό,τι φαίνεται, κάποια

έντονα γεγονότα θα σας αναγκάσουν να αλ-

λάξετε τον τρόπο που τα διαχειρίζεστε.

Παρθένος
(23/8-22/9)

Αυτό το διήμερο καλό είναι να είστε προ-

σεκτικοί όταν οδηγείτε, όταν γενικότερα

μετακινείστε και όταν επικοινωνείτε με

τους άλλους. Βέβαια, είναι πολύ σημαντι-

κό να οριοθετήσετε κάποιες σχέσεις που

η τοξικότητά τους είναι έντονα καταστρο-

φική για την ψυχολογία σας.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Μια έντονη κινητικότητα υπάρχει σε ό,τι
αφορά τα οικονομικά σας. Πολλά έξοδα,
κακός προϋπολογισμός, μεγάλες υποχρε-
ώσεις θα σας κάνουν να χάσετε για κάποιο
χρονικό διάστημα την ηρεμία σας.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Είναι μια πολύ απαιτητική όψη η αντίθεση
Άρη - Ουρανού, που θα σας βγάλει πολλή
ένταση και ίσως χρειαστεί να δώσετε μια
μάχη σε προσωπικό επίπεδο. Όλα είναι
πιθανά να συμβούν και οι σχέσεις σας με
τους άλλους βρίσκονται σε μια ένταση
που δεν προβλέπεται ακόμη να τελει-
ώσει.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Πολύ έντονο το παρασκήνιο που συμβαίνει
στην προσωπική σας ζωή, μεγάλη ένταση
και εσωτερική ανησυχία για καταστάσεις
που δεν σας επιτρέπουν αυτή την περίοδο να
είστε ήρεμοι και χαλαροί.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Είναι πολύ πιθανό αυτές τις μέρες να νιώ-
σετε ότι υπάρχει μεταστροφή στα σχέδιά
σας. Ίσως κάποιο φιλικό σας πρόσωπο
εναντιώνεται σε κάτι που εσείς αγαπάτε και
στηρίζετε, με αποτέλεσμα να πρέπει να
αποφασίσετε σε ποια πλευρά θα επενδύσε-
τε τα συναισθήματά σας.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Είναι έντονα απαιτητική αυτή η περίοδος,
με οικονομικές, επαγγελματικές και οικο-
γενειακές καταστάσεις να βρίσκονται στο
κόκκινο. Εννοείται ότι η λύση δεν είναι να
τσακωθείτε με τους άλλους, αλλά να μπο-
ρέσετε να κρατήσετε την αυτοκυριαρχία
σας ώστε να βρείτε τις πιο κατάλληλες λύ-
σεις για αργότερα.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είστε από εκείνους που η αντίθεση Άρη -
Ουρανό δεν σας αφορά άμεσα, αλλά επη-
ρεάζει τον τρόπο που διαχειρίζεστε τα
σημαντικά πράγματα στη ζωή σας. Μπο-
ρεί να νιώσετε ανασφάλεια και έντονη
τάση να φωνάξετε την αλήθεια σας στους
άλλους.
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A υτό το Σαββατοκύριακο είναι αρκετά έκρυθμο και θα
πρέπει να βρισκόμαστε μακριά από ό,τι παράγει
κίνδυνο και κακή ενέργεια. Ο Άρης από τον Σκορπιό,
σε αντίθεση με τον Ουρανό από το ζώδιο του Ταύρου,

θα παράγει μια έντονη δυναμική και τα αποτελέσματα θα
είναι εκρηκτικά. Τα ζώδια που θα πρέπει να προσέχουν
περισσότερο είναι οι Ταύροι, Λέοντες, Σκορπιοί και Υδροχόοι,
αλλά και τα υπόλοιπα ζώδια θα έχουν μια έντονη τάση
ατυχημάτων και επαναστατικότητας. Εύχομαι να πρυτανεύσει
η λογική σε όλους μας.
• Για εσάς που έχετε γεννηθεί στις 11 Νοεμβρίου, η προσωπική
σας χρονιά θα έχει ένα πολύ επαναστατικό στοιχείο στις σχέσεις
σας με τους άλλους. Φροντίστε να έχετε περισσότερη ευελιξία
και να μην παίρνετε ακραίες αποφάσεις.
• Για εσάς που έχετε γεννηθεί στις 12 Νοεμβρίου, οι συνθήκες
γύρω σας δεν θα σας επιτρέπουν να είστε ήρεμοι και να ζείτε
με απόλυτη ασφάλεια. Φροντίστε να έχετε δικλίδες ασφαλείας
σε κάθε τομέα της ζωής σας τους επόμενους μήνες. 




